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روزنامه صبح ایران

علی تاجرنیا:

نزدیکان روحانی روحیه پاسخگویی ندارند

حشمت الله فلاحت پیشه:

باید گزارش های تخصصی در اختیار ائمه جمعه قرار گیرد

نقویان دبیر هیات عالی گزینش شد

مروری برسابقه انتصاب نزدیکان مسئولان؛

انتصاب  منسوبان
فامیل بازی یا شایسته سالاری

کدام یک از نماینده  های دوره دهم تاکنون درگیری داشته  اند؟ 

نمایندگان کم تحمل
 از درگیری لفظی تا برخورد فیزیکی 
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معاون حمایت و سلامت کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم گفت: 2 درصد از جمعیت قم، 
از خدمات کمیته امداد استفاده می کنند.  عباس جوشقانیان با اشاره به اینکه 20 هزار خانواده قمی 
تحت پوشش خدمات کمیته امداد قم هستند، اظهار داشت: در استان قم نزدیک به 13 هزار و 700  
خانواده با سرپرست زن  و 14 هزار نفر خانواده که سرپرست آن ها سالمند است، تحت پوشش 
کمیته امداد هستند.وی با اشاره به اینکه تنها 2 درصد از جمعیت استان قم تحت پوشش خدمات 
کمیته امداد هستند، افزود: در برخی از استان های کشور نزدیک به 8 در صد از جمعیت مردم تحت 
پوشش خدمات کمیته امداد بوده که در استان قم باوجوداینکه ازلحاظ سرانه تولید ناخالص ملی 
جز 10 استان آخراست اما تنها 2 درصد از مردم قم از خدمات کمیته امداد استفاده می کنند.معاون 

حمایت و سلامت کمیته امداد امام خمینی ) ره( استان قم ادامه داد: ازجمله دلایلی که...

چنـد روزی اسـت که دولـت روحانی بـاز به هدف 
اصلـی انتقـادات تبدیـل شـده. این بـار نه بـه خاطر 
نـرخ ارز و گرانـی اجنـاس و قیمـت احتمالـی بنزین 
بلکـه به خاطـر داماد آقـای رئیس جمهور. ایـن اتفاق 
را  یـا شایسته سـالاری  فامیل بـازی  داغ  بحـث  بـاز 
بـر سـر زبان هـا انداختـه اسـت.23 آذر بـود که یک 
انتصـاب در وزارت صنعـت، معدن و تجـارت جنجال 

جدیـدی را علیـه دولت بـه راه انداخت. بـا حکم رضا 
رحمانـی، وزیـر صمت، کامبیـز مهـدی زاده جایگزین 
راضیـه لک به عنـوان معـاون وزیر و رئیس سـازمان 
زمین شناسـی منصـوب شـد. ایـن خبـر در ابتـدا به 
عنـوان یک انتصـاب معمولی بـه حسـاب می آمد اما 
با مشـخص شـدن این کـه مهـدی زاده داماد حسـن 

روحانـی اسـت وارد فاز دیگری شـد...

توهین، درگیری لفظی و فیزیکی هر از گاهی در رفتار برخی نمایندگان مجلس با خبرنگاران، منتقدان یا حتی مردم 
عادی دیده می شود؛ برخوردهایی که با سرعت، فیلم و خبر آن در فضای مجازی انتشار می یابد و واکنش افکار عمومی 
را برمی انگیزاند. نادر قاضی پور، حمدالله کریمی، علیرضا سلیمی، علی مطهری و حالا هم محمدباسط درازهی از جمله  
نمایندگانی با این حاشیه ها هستند. روز دوشنبه ویدیویی از محمد باسط درازهی، نماینده سراوان در مجلس منتشر شد 

که حاکی از سخنان تند او به یک کارمند اداره گمرک بود...

سرپرست استانداری قم گفت: اجرای طرح های عمرانی شاخص استان همچون مترو و قطار 
پرسرعت تهران - قم - اصفهان، نیازمند مدیریت جهادی و استفاده از ظرفیت مدیران ملی است. 
سید محمدرضا هاشمی روز سه شنبه در جلسه مشترک بررسی سه طرح شاخص عمرانی با حضور 
سردار محمد فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا، حجت الاسلام ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی و مرتضی سقائیان نژاد شهردار، با بیان اینکه قم یک استان ویژه است اظهار داشت:  
در اجرای طرح های عمرانی نیز باید این مساله در تخصیص اعتبارات مدنظر قرار بگیرد.وی با اشاره 
به اهمیت تسریع در اجرای طرح های عمرانی مصوب از جمله مترو و قطار سریع السیر تهران - قم 
- اصفهان افزود: مسئولان باید با مدیریت جهادی زمینه بهره برداری هرچه سریعتر از طرح های 

عمرانی شاخص را فراهم نمایند.وی بیان داشت:  از ظرفیت رئیس مجلس...

معاون حمایت و سلامت کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم:

۲ درصد از مردم استان قم از خدمات 
کمیته امداد استفاده می کنند 

سرپرست استانداری قم: 

اجرای طرح های عمرانی قم 
نیازمند استفاده از ظرفیت ملی است 

معاون اقتصادی رئیس جمهوری تاکید کرد که آب یک مسئله ملی 
است و باید به اصلاح الگوی مصرف آن توجه کرد اما نباید این مسئله 
ملی را تبدیل به یک مسئله سیاسی کنیم چرا که حل آن سخت تر 
خواهد شد.محمد نهاوندیان صبح دیروز در کنفرانس دوسالانه اقتصاد 
آب در اتاق بازرگانی ایران، اظهار کرد:  مسئله آب یک مسئله ملی 
است که جنبه های سیاسی، اجتماعی و اقتصادی دارد و از آنجا که به 

ریشه های آن هیچگاه نپرداخته ایم همواره این موضوع...

رهبر معظم انقلاب اسلامی فرمودند: اگر عقل داشته باشیم، نباید 
دنبال ریاست بدویم، بعضی دنبال ریاست می دوند و نمی فهمند که 
نفْس این ریاست خطراتی دارد.به گزارش روز سه شنبه پایگاه اطلاع 
رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، 

متن بیانات رهبر انقلاب به شرح زیر است:»بسم الله الرّحمن الرّحیم
الحمدلله ربّ العالمین و الصّلاه و السّلام علی سیّدنا محمّد و آله 

الطّاهرین و لعنه الله علی اعدائهم اجمعین...

معاون اقتصادی رئیس جمهوری :

آب را 
سیاسی نکنیم

رهبر انقلاب در جلسه درس خارج فقه :

نباید دنبال 
ریاست بدویم
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بودجه دولت به گوشت قربانی تبدیل شده است
معاون اول رئیس جمهوری  :

بودجه تحمل دستگاه های  موازی را ندارد

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

68

26 آذر لغایت یکم دیماه
 هفته راهـداری و حمل ونقل جـاده ای 
بر فعالان عرصه صنعت  حمل ونقل جاده ای و سخت کوشان راهدار گرامی باد 

اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم
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اظهارات جلیلی و چند نکته
سعید جلیلی گفته است صدحق ملت ایران در برجام 
تضییع شد که یک سوم آن تحقیق و توسعه است.او اضافه 
کرده است که برخی هرچند می گویند جهان در غرب 
خلاصه نمی شود اما معطل چند دولت اروپایی هستند 
و به سبب خواست آنها قصد دارند برخی کنوانسیونها را 

بپذیرند.می توان درباره این اظهارات،چند نکته را طرح کرد:اول آنکه جلیلی باید به این 
پرسش ساده پاسخ دهد که چرا ترامپ از چنین توافقی که این میزان از حقوق ایران را 
ضایع کرده است خارج شد و چرا نتانیاهو همه تلاش خود را برای جلوگیری از انعقاد 
آن به کار گرفت و وقتی ترامپ توافق هسته ای را ترک کرد،نخست وزیر اسراییل از آن 
شادمانه استقبال کرد؟دوم آنکه جلیلی پیش تر نیز ادعای تضییع صدحق ایران را مطرح 
کرده است اما هیچ گاه این صد حق ادعایی را برنشمرده است.موضوعی که صحت ادعای 
او را با تردید روبرو می کند.به علاوه برجام درباره بسیاری از موارد حق تحقیق و توسعه را 
برای ایران تثبیت کرده است و این ادعا که  بیش از۳۰ حق ایران برای تحقیق و توسعه 
نادیده گرفته شده است،بی اساس است.مشتاقانه و به عنوان یک شهروند منتظرم جلیلی 
دست کم این۳۰مورد را نام ببرد.سوم آنکه جلیلی از معطل شدن برای سازوکار اروپا انتقاد 
کرده است.به نظر می رسد پایان این معطلی از نگاه او خروج از برجام است.جلیلی اما 
توضیح نمی دهد خروج از برجام چه دستاوردی دارد که باید به سوی آن شتافت؟ایران 
اکنون دو گزینه دارد:اول آنکه بکوشد با پایبندی به برجام و اکتفا به دستاوردهای پایبندی 
حکومتهای دیگر به توافق هسته ای، فشار آمریکا را خنثی و مدیریت کند.موضوعی که تا 
به حال تا حدی با موفقیت برای ایران همراه بوده است.دوم آنکه از برجام خارج شود و این 
گونه در برابر همه حکومتها قرار بگیرد.نظام گزینه اول را برگزیده است.انتخابی که البته 
با پافشاری روحانی ،ظریف و لاریجانی صورت گرفته است.انتخاب جلیلی اما گزینه دوم 
است.چهارم آنکه تردیدی نیست که ایران در چارچوب توافق هسته ای از برخی حقوق 
خود برای مدتی معین در مقابل حذف تحریمها و تثبیت حقوق هسته ای در چارچوب 
قطعنامه شورای امنیت و دستیابی به فناوریهای نوین چشم پوشی کرد تا مصالحه ای 
شرافتمتدانه شکل بگیرد.اما جلیلی باید به این پرسش پاسخ دهد که توافق مبادله سوخت 
-که او و احمدی نژاد بر اساس آن قصد داشتند اورانیوم غنی شده ایران را با میله های 
سوخت۲۰درصد مبادله کنند،متضمن کدام دستاورد بود؟کدام عقل سلیمی حکم می 
کرد که برای تولید اورانیوم غنی شده تحریم را بپذیریم و سپس آن را با میله سوخت برای 
راکتور تهران که برای سالهای متمادی و پیش  از بحران هسته ای در بازار جهانی به آن 
دسترسی داشتیم مبادله کنیم؟جلیلی پس از امضای توافق تبادل سوخت در خرداد۸۹ 
اظهار داشت شورای امنیت قطعنامه۱۹۲۹ را علیه ایران تصویب نخواهد کرد.حال آنکه آن 
قطعنامه تصویب شد و آمریکا و لروپا شدیدترین تحریمها را پس از آن علیه ایران اعمال 
کردند و توافق تهران را نادیده گرفتند.پنجم آنکه همانگونه که وزیر خارجه بارها توضیح 
داده است موضوع پذیرش استانداردهای اف ای تی اف ،به اروپا محدود نیست و حتی 
شرکای ما بر آن اصرار دارند.سرانجام آنکه هرچند درباره ادعاهای جلیلی علیه برجام و 
اشاره او به تضییع صد حق ایران در آن توافق،تردید جدی وجود دارد اما هیچ شکی وجود 
ندارد که رویکرد او و احمدی نژاد درباره موضوع هسته ای -که ادامه فعالیت های هسته 
ای را به قیمت تحریمهای همه جانبه بین المللی به همراه داشت-مهم ترین حق ایرانیان 
، حق زندگی،را تهدید می کرد.موضوعی که سبب شد ملت در انتخابات ۹۲با صدای بلند 

به جلیلی» نه« بگوید.

بودجه بنیادهای خاص فرهنگی 
را قطع یا کم کنید 

 سال ۹۸ در پیش است و دولت و مجلس در حال 
تدارک و تصویب بودجه سال آینده هستند. ۹۸، با توجه به 
تحریم های آمریکا و مشکلات اقتصادی ایران سال سختی 

است. سالی که باید با تدبیر از آن عبور کرد. بسیاری از ناظران و کارشناسان، وضعیت 
فعلی ایران و آمریکا را جنگ اقتصادی می نامند. جنگی که به نظر سخت و طاقت فرسا 
می رسد.با توجه به شرایط و وضعیت اقتصادی جامعه به نظر می رسد دولت و مجلس 
باید در تخصیص بودجه وسواس بسیاری به خرج دهند. بودجه سال آینده می تواند حکم 
سنگر و پناهگاه هایی را داشته باشد که جان مردم را از موشک و خمپاره نجات می دهد.

طی سال های گذشته به برخی از موسسات خاص فرهنگی بودجه های کلانی داده 
می شد. به طور مثال در بودجه ای که سال ۹7، روحانی تقدیم مجلس کرد، که بر اساس 
آن به ) بنیاد سعدی 4۳ میلیارد تومان(، ) موسسه آموزشی و پژوهشی مصباح یزدی ۲۸ 
میلیارد تومان(، )فرهنگستان هنر ۱5 میلیارد تومان(، )موسسه نشر آثار امام خمینی 7۱ 
میلیارد تومان(، )دانشگاه شهید مطهری ۱۲ میلیاردتومان (،)بنیاد ایران شناسی ۹ میلیارد 
تومان(، ) کتابخانه آیت الله مرعشی 7 میلیارد تومان( تعلق گرفت.غالب این موسسات 
تحت مدیریت چهره های سیاسی و مذهبی قرار دارند.واقعا در شرایطی که به گفته فتاح 
رئیس کمیته امداد حدود 6۲۰ هزار نفر به خانوارهای تحت پوش کمیته امداد اضافه 
شده اند، باید چنین بودجه کلانی در اختیار این موسسات قرار بگیرد؟در حالی که بخشی 
از مردم متاسفانه درگیر نان شب خود هستند، اگر برخی از این بنیادها و مؤسسات 
فرهنگی یا شبه فرهنگی بودجه نگیرند یا کمتر بگیرند فرهنگ و باورهای مردم آسیب 
نمی بیند. مگر پیش از انقلاب شهید مطهری و سید جعفر شهیدی بودجه داشتند که ان 
همه تبلیغ کردند؟ دکتر شهیدی برای کتاب نهج البلاغه یک ریال هم نگرفت.بماند که 
هنوز بسیاری از جمله خود دولت که بودجه یا در اصطلاح خودشان »کمک« را به این 
نهادها اختصاص می دهد، نمی داند که آنها با این بودجه چه می کنند و چه دستاوردهایی 
برای مردم دارند.  شرایط به گونه ای است  اگر کسی فهمید خروجی این موسسات  
چیست می تواند نام خود را به عنوان یکی از کاشفان بزرگ ایران مطرح کند. ضمن این 
که چه دلیلی دارد اگر بنیادی سال قبل 4۰ میلیارد گرفت امسال با احتساب نرخ تورم 
بیشتر بگیرد؟ چرا پیشاپیش؟ پروژه ببرند اگر تصویب شد پول بگیرند.نه تنها بودجه این 
موسسات را بلکه می شود بودجه های عمرانی را هم در این وضعیت خاص کاهش داد. در 
شرایط جنگی، پل و اتوبان هم به کار مردم نمی آید. بهتر است پول هایی که صرف این 
کارها می شود، خرج زندگی مردم شود. اولویت باید فعلا »حمایت« باشد. »توسعه بتونی« 
با ساخت و ساز را می توان مدتی متوقف کرد.باید از این شرایط عبور کرد. حالا که آمریکا 
با کمک  عربستان و اسرائیل می خواهد طناب تحریم ها را بر گردن ایران سفت کند، ما 
باید با مدیریت سرمایه مالی خود گره های این طناب را باز کنیم. شبیه این ضرب المثل 
قدیمی زبان فارسی نشویم که » آفتابه لگن هفت دست ، شام و ناهار هیچی«.ان شاء لله 
وقتی شرایط کشور عادی شد و دیپلماسی توانست، مچ ترامپ را بخواباند، یا کانال مالی با 
اروپا راه افتاد آنگاه می شود دوباره بودجه این نهادها را در دستور کار قرار داد اما به شرطی 
اینکه بدانیم آنها چه می کنند و این پول ها را در چه مسیری هزینه می کنند و بر پایه پروژه 
هایی که تعریف و تصویب می شود نه این که اول پول را بدهیم و آنها برای این پول خواب 

ببینند و هزینه درست کنند.

مدیر آموزش و پرورش ناحیه 2 زاهدان استعفا کرد 

جان باختن سه دانش آموز 
بر اثر آتش سوزی  در زاهدان

مدیر آموزش و پرورش ناحیه ۲ زاهدان در پی حادثه آتش سوزی یک واحد آموزشی 
و به منظور ابراز همدردی با خانواده های داغدیده و مصدوم از سمت خود استعفا کرد. 

مدیر روابط عمومی اداره کل آموزش و پرورش سیستان و بلوچستان اظهار داشت: 
»ملک محمد سنجرانی« بعد از بروز این حادثه استعفای خود را از مدیریت آموزش 
و پرورش ناحیه ۲ زاهدان به مدیر کل آموزش و پرورش استان ارائه کرد.علی مرادی 
افزود: استعفای وی در دست بررسی است.وی بیان کرد: دستور بازداشت مدیر و مربی 
آموزشی مدرسه حادثه دیده زاهدان از سوی دادستان عمومی و انقلاب زاهدان صادر 
شد.مدیر روابط عمومی آموزش و پرورش اظهار داشت: به گفته حجت الاسلام موحدی 
راد دادستان عمومی و انقلاب زاهدان هم اینک معاون و بازپرس ویژه قتل در محل حاضر 
هستند و با بررسی های صورت گرفته قصور مدیر و مربی آموزشی محرز شده است و 
در این رابطه دستور بازداشت آنان صادر شده است.به گزارش ایرنا صبح دیروز سه شنبه 
یک واحد آموزشی پیش دبستانی و دبستان غیر انتفاعی در خیابان مصطفی خمینی ۲۳ 
زاهدان طعمه حریق شد که در آن چهار دانش آموز این مدرسه دخترانه به نام های مونا 
خسروپرست، صبا عربی، مریم نوکندی و یکتا میرشکار دچار سوختگی بالای ۹۰ درصد 

شدند که تاکنون سه نفر از مجروحان این حادثه جان خود را از دست داده اند.
* آموزش و پرورش از حادثه حریق مدرسه زاهدان گزارش می دهد 

سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با اشاره به بروز حادثه آتش سوزی 
در یک مرکز آموزشی در زاهدان که روز سه شنبه رخ داد، گفت: قرار شد که وزارت 
آموزش و پرورش تا یکشنبه هفته آینده گزارشی را تهیه و به کمیسیون ارائه دهد تا 
مقصران حادثه شناسایی و عوامل مختلف این حادثه بررسی شود. سید حمایت میرزاده 
افزود: همچنین اعضای کمیسیون به منظور بازدید و بررسی مشکلات حوزه آموزشی و 
تحقیقاتی در تاریخ ۱۹ دی به استان مرکزی و ۱7 بهمن به استان خراسان جنوبی سفر 
می  کنند. سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس از تشکیل کمیته ای سه نفره 
در کمیسیون آموزش برای اعمال ماده ۲۳4 به منظور بررسی مسائل بنیاد آرشام در 
نشست کمیسیون خبر داد و اضافه کرد: تعدادی از نمایندگان خواستار اعمال ماده ۲۳4 
برای این مورد بودند که کمیته ای سه نفره متشکل از آقایان خجسته، سلیمی و صادقی 

برای این مورد تشکیل شد.

رییس سازمان بسیج: 

در بحث منافع ملی باید 
یک حرف مشترک بیان و عمل کنیم 

رییس سازمان بسیج مستضعفین گرایش های سیاسی سالم را موجب تحرک و 
پیشرفت کشور دانست و گفت: در بحث منافع ملی باید یک حرف مشترک بیان و 

عمل کنیم. 
سردار سرتیپ پاسدار »غلامحسین غیب پرور« روز سه شنبه در گردهمایی دو هزار 
نفری بسیجیان صنعت آب و برق کشور، بارزترین مصداق مرگ بر آمریکا را کار انقلابی 
و خدمت به کشور عنوان کرد و اظهارداشت: باید طوری عمل شود تا ۱۰ سال آینده اگر 
کسی هم از ما پرسش نکرد بین خود و خدایمان حرفی داشته و به تکلیف خود عمل 
کرده باشیم.وی به خصوصیات اقلیم فلات ایران اشاره کرد و افزود: اگر از منابع فسیلی و 
زیرزمینی صرف نظر شود، فلات ایران امتیازات خوبی نظیر این که دو سوم کشور قابلیت 
بهره برداری از نور مستقیم خورشید برای تولید برق دارد.جانشین فرمانده کل سپاه در 
امور بسیج با تاکید بر منابع سرشار آبی کشور تصریح کرد: در کنار ظرفیت کویری کشور، 
نزدیک دو هزار کیلومتر مرز آبی در اختیار داریم.سردار غیب پرور تاکید کرد مشکلاتی در 
سر راه ملت و کشور وجود دارد، امروز ایران به یک کشور خشک تبدیل شده که مردم نیز 
رعایت مصرف نمی کنند و سدهای آب لایه روبی مناسب نشده و سرازیر شده است.وی 
ادامه داد: از نظر شرایط بین المللی نیز مستکبران عالم اصل حیات ما را نشانه رفته اند و 
به کمتر از نابودی ما نیز قانع نخواهند شد.وی با بیان این که باید روی پای خود بایستیم، 
گفت: باید حیات خود را تضمین کنیم، ما شعارهای انقلاب را سر دست گرفته ایم و چهار 
دهه است هزینه آن را داده ایم که هزاران شهید و حصر اقتصادی از هزینه های پرداخت 
شده است.رییس سازمان بسیج مستضعفین تاکید کرد: دشمنان انقلاب هر کاری که 
توانسته اند علیه انقلاب و کشور ایران انجام داده اند اما راه به جایی نبردند و ما پیرو انقلاب 
خود هستیم.سردار غیب پرور به اهمیت یک صدایی در منافع ملی اشاره و عنوان کرد: اگر 
گرایش های سیاسی سالم باشند، باعث تحرک و پیشرفت کشور خواهد بود اما در منافع 
ملی باید یک حرف مشترک بزنیم و مشترک عمل کنیم.وی درمورد ظرفیت های بسیج 
تصریح کرد: ما در بسیج خدمتگزار کشور هستیم و حرف ما این است که ظرفیت بسیج 
در اختیار همه ارگان ها و سازمان ها خواهد بود تا کار کشور پیش برود که یک نمونه آن 
می توان به همکاری با وزارت نیرو در مسئله نیروگاه های خورشیدی اشاره کرد.رییس 
سازمان بسیج مستضعفین با بیان این که تا نقطه مطلوب فاصله داریم، گفت: دولت تا 

امروز حرکت کرده اما تا نقطه قابل قبول پیشرفت، فاصله های زیادی داریم.

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی:

نیروی انقلابی اجازه فراموشی 9 دی را نخواهد داد
قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی گفت: نهم دی زیبنده آن هایی که نقش 
آفرین در فتنه بودند، نیست؛ بنابراین اولین ماموریت، برگزاری بزرگداشت زیبنده این 

روز مهم است.
نصرت الله لطفی در نشست هم افزایی و هماهنگی مراسم بزرگداشت نهم دی ماه، 
اظهار کرد: قطعا یک نیروی انقلابی اجازه فراموشی حماسه بی بدیل ۹ دی را نخواهد داد.

وی ادامه داد: استمرار بزرگداشت نهم دی زیبنده آن هایی که نقش آفرین در فتنه 
بودند، نیست؛ بنابراین اولین ماموریت، برگزاری بزرگداشت زیبنده این روز مهم است.

لطفی گفت: در این میان نگاه های افراط و تفریطی وجود دارد؛ برخی حضور میدانی و 
برخی خواهان جلسات تبینی هستند. آنچه که در مقام عمل نشان داده شده این است 
که هر دوی این برنامه ها را باید برگزار کرد.وی ادامه داد: سال ۸۸ اوج میدان داری نظام 
سلطه بود و حرکت مردم بود که این فتنه را در هم پیچید.لطفی با اشاره به اعتراضات دی 
ماه سال گذشته، گفت: سال گذشته مردمی که به خیابان ها آمدند فتنه گر نبودند مردم 
از گرانی ناراضی بودند، اما بعد نظام سلطه در چند روز خواست از این حضور سوءاستفاده 
کند.لطفی خطاب به مسئولان برپایی مراسم بزرگداشت ۹ دی گفت: درباره شعار امسال 
از نظر بزرگواران بهره خواهیم برد. پیشنهاداتی با مضمون بصیرت، میثاق امت با ولایت 
برای سخنرانی ها داشته باشیم.وی افزود: تبیین استانی را آتش به اختیار اعلام کردیم، 
گفتیم شور و نشاط هرچه بیش تر بهتر. از هر فرصتی استفاده حداکثری کنید، برای 
برگزاری یک مراسم باشکوه.لطفی خاطرنشان کرد: سال ۸۸ پیش از ۹ دی مردم چند 
روز قبل در شهرستان ها به میدان آمدند، با همان نگاه  مردم برخی شهرستان ها در سال 
های قبل ۸ دی برگزار می کردند. امسال به همه اعلام کردیم صرفا روز نهم دی، روز 
بصیرت و میثاق امت با ولایت است که برگزار می کنیم.وی گفت: امسال در راستای چهل 
سالگی انقلاب تصمیم گرفتیم از ظرفیت این سالگرد برای باشکوه برگزار شدن مراسم 

های تقویمی و بالعکس استفاده کنیم.

رمضان شریف:

بعضی ها نمی خواهند 9 دی و ۱۳ آبان پررنگ شود
سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: بعضی جناح ها که کعبه آمال شان 

غرب است نمی خواهند روزهایی مثل ۹ دی و ۱۳ آبان پررنگ شود.
سردار رمضان شریف در جلسه هم اندیشی بزرگداشت روز نهم دی ماه، اظهار کرد: 
در چهل سال گذشته، دشمن تلاش های زیادی کرده تا به انقلاب ضربه بزند که یکی از 
نقاط عطف اش فتنه ۸۸ و در مقابل حضور مردم در روز نهم دی ماه بوده است.وی ادامه 
داد: اسرائیل و آمریکا طراح اصلی این موضوع بودند که این موضوع می تواند در حوزه های 
تبینی مورد توجه قرار بگیرد.رمضان شریف خاطرنشان کرد: می توان سالگرد گرامیداشت 
نهم دی امسال را با چهلمین سالگرد انقلاب پیوند زد.وی گفت: تمرکز کنیم که در ده 
سال گذشته دشمنان از جمله آمریکا به صراحت اعلام کردند که در انتخابات سال ۸۸ 
جریان داخلی را چگونه مدیریت و از فضای مجازی و رسانه ها چگونه استفاده کردند.

رمضان شریف گفت: در خصوص این موضوع، باید به تدبیر و درایت رهبر معظم انقلاب 
با طراحی هایی که در جذب حداکثری مردم داشتند و صبری که به خرج دادند، توجه 
کرد.وی گفت: تهاجم ها بیش تر به سمت مقام معظم رهبری است، ما در جنگ تاکیدی 
داشتیم که بگوییم تدابیر حضرت امام )ره( بود که صدام را شکست داد. در نه دی صبر 
و حوصله مقام معظم رهبری کشور را از آن فتنه عبور داد.رمضان شریف سپس تصریح 
کرد: موضوع دیگر نقش مردم است. چندین روز قبل از نه دی از شهرستان ها اقداماتی 
شروع شد و در نهایت در نه دی به حضور حداکثری رسید، این پیوند امام و امت را هم 
باید در نظر بگیریم.وی گفت: بعضی ها دلشان نمی خواهد این موضوع گرامی داشته شود. 
در مورد ۱۳ آبان هم همین است. بعضی جناح ها که کعبه آمال شان غرب است نمی 
خواهند این روزها مثل نه دی و ۱۳ آبان پررنگ شود. خوشبختانه امسال با روشن شدن 

تکلیف آمریکا حضورها در مراسم ۱۳ آبان بیش تر بود.

علی شکوری راد:

فضای جامعه مشارکت جویانه نیست
دبیرکل حزب اتحاد ملت گفت: اینکه در انتخابات آینده، اصلاح طلبان چه خواهند 

کرد بستگی به نظر مردم در سال آینده و تعامل میان اصلاح طلبان با مردم دارد.
علی شکوری راد در خصوص حضور اصلاح طلبان در انتخابات سال آینده، اظهار کرد: 
به نظر من درحال حاضر بسیار زود است که درباره انتخابات مجلس صحبتی صورت 
بگیرد و علت آن این است که فضای جامعه مشارکت جویانه نیست.وی افزود: اگر 
امروز انتخاباتی صورت بگیرد، مشارکت از جانب مردم بسیار کاهش خواهد یافت و در 
چنین شرایطی نتایج حاصل از آن برای مردم مناسب نیست.دبیرکل حزب اتحاد ملت 
خاطرنشان کرد: اینکه در انتخابات آینده، اصلاح طلبان چه خواهند کرد بستگی به نظر 
مردم در سال آینده و تعامل بین اصلاح طلبان و مردم دارد. کسب روحیه شرکت در 
انتخابات توسط مردم سبب می شود که نتایج خوبی از انتخابات کسب شود. شکوری راد 
در رابطه با سازوکار اصلاح طلبان گفت: اطلاح طلبان برای همفکری و تعامل سازو کاری 
را طراحی می کنند. این سازوکار شورای عالی سیاست گذاری است که دو جلسه آن برگزار 
شده است و به نظر می رسد در درحال شکل گیری است تا بتواند فعالیت خود را آغاز کند.

وی اضافه کرد: این فعالیت معطوف به انتخابات نخواهد بود مگر اینکه در ابتدا بحث های 
لازم در خصوص چگونگی تعامل با مردم به نقطه نظر مشترک برسد و بتوان براساس آن 

در رابطه با شکل و نحوه مشارکت مردم در انتخابات تصمیماتی گرفت. 

غلامرضا تاجگردون:

 لوایح اف ای تی اف تصویب نشوند
شرایط سخت تر می شود

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: ما یک گام به تحریم ها نزدیک تر 
می شویم و طبیعی است که به واسطه این تحریم ها مشکلات دیگری دامنگیر کشور 

خواهد شد.
غلامرضا تاجگردون رئیس کمیسیون برنامه و بودجه کشور درباره جدال موافقان و 
مخالفان بر سر fatf  و cft و در پاسخ به این سوال که تصویب شدن یا نشدنش چه تاثیری 
می تواند در بودجه داشته باشد گفت: درباره بودجه تاثیری ندارد البته مهمترین تاثیرش 

درباره عملکرد فرایندهای نقل و انتقالات ارزی است که می تواند تاثیر داشته باشد.
او ادامه داد: به هر حال اگر تصمیم بر این باشد تحریم ها در اثر قرار گرفتن ایران در 
لیست سیاه fatf  افزایش پیدا کند ممکن است ما نتوانیم به راحتی در جریان تعاملات 
بانکی دنیا قرار بگیریم بنابراین شاید چندان در بودجه موثر نباشد اما قطعا بر جو عمومی  

کشور و میزان سرمایه گذاری اثرگذار خواهد بود.

رهبر معظم انقلاب اسلامی فرمودند: 
اگر عقل داشته باشیم، نباید دنبال ریاست 
بدویم، بعضی دنبال ریاست می دوند و 
نمی فهمند که نفْس این ریاست خطراتی 

دارد.

به گزارش روز سه شنبه پایگاه اطلاع 
رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت 
الله العظمی خامنه ای، متن بیانات رهبر 

انقلاب به شرح زیر است:
»بسم الله الرّحمن الرّحیم

و  الصّلاه  و  العالمین  ربّ  الحمدلله 
السّلام علی سیّدنا محمّد و آله الطّاهرین 

و لعنه الله علی اعدائهم اجمعین.
عن النّبیّ صلَّی  اللَّه علیه و آله قال: لا 
یُؤَمَّرُ رَجُلٌ عَلی عَشَرَةٍ فَما فَوقَهُم  الِّا جی ءَ 
بهِِ یَومَ القیامَةِ مَغلولَةً یَدُهُ الِی عُنُقِه فَاِن 
کانَ مُحسِناً فُکَّ عَنهُ وَ انِ کانَ مُسیئاً زیدَ 

غِلّا الِی غِلّهِ. 
لا یُؤَمَّرُ رَجُلٌ عَلی عَشَرَةٍ فَما فَوقَهُم  الِّا 

جِی ءَ بهِِ یَومَ القیامَةِ مَغلولَةً یَدُهُ الِی عُنُقِه
این حدیث درباره  بنده و امثال بنده 
است؛ ]رسول اکرم صلّی اللّه علیه و آله[ 
فرمود که هیچ کس نیست که بر ۱۰ نفر 
یا بیشتر ریاست و امارت داشته باشد ــ 
هر کسی که بر ۱۰ نفر، نه حالا بر هشتاد 
میلیون نفر امارت و ریاست داشته باشد؛ 
 ـ»الاَّ جی ء بهِِ یَومَ القیامَةِ مَغلولَةً یَدُهُ الِی  ـ
عُنُقِه«، ]مگر اینکه[ این آدم رییس را که 
این قدر در دنیا محترم است و رییس است 
و مدیر است،  چنین آدمی را در روز قیامت 
وقتی که می آورند، دست او را به گردنش 
وارد  را  او  دست بسته  یعنی  بسته اند؛ 
محشر می کنند، آن هم به این شکل که 
دستش به گردنش بسته است. نفْس این 

مسئولیت و آمریت و ریاست، یک تبعاتی 
دارد که ایجاب می کند این را.

آنجا  ما  که  مأموریت  حوزه   آن  در 
رئیسیم، مدیریم، یک کاره ای هستیم، 
بعضی از کارها انجام می گیرد که ما می 
توانستیم مانع آن بشویم و نشدیم؛ حالا 
یا غفلت کردیم ]وارد[ نشدیم، یا از روی 
تنبلی وارد نشدیم؛ این کار خلاف، زیر نظر 
ـ  ما و در پست نگهبانی ما انجام گرفت ـ
 ـیا بعضی  پُست نگهبانی ما است دیگر ـ
از کارها باید انجام می گرفت در حوزه  
مأموریت ما که انجام نگرفت؛ یا به خاطر 
اینکه ما نفهمیدیم، دقت نکردیم، تعقیب 
پرس و جو  نکردیم،  مشورت  نکردیم، 
نکردیم و ندانستیم، یا نه، دانستیم، تنبلی 
کردیم، امروز و فردا کردیم، ]گفتیم[ حالا 
ان شاءاللّه بعدا، فردا، و ضایع شد، فوت شد. 
اگر ماها عقل داشته باشیم، باید دنبال 
ریاست ندویم؛ واقعاً این جوری است. باید 
دنبال ریاست نرویم؛ ریاست این تبعات را 
دارد. بعضی می دوند دنبال ریاست، نمی 
فهمند که نفْس این آمریّت و ریاست، این 

خطرات را دارد که روز قیامت وقتی او را 
بیاورند، مغلولاً می آورند؛ این چیز خیلی 
مهمی است. مغلولاً می آورند او را در پای 

محاسبه الهی.
فَاِن کانَ مُحسِناً فُکَّ عَنه

اگر چنانچه او آدم خوبی بود، درستکار 
بود، در آنچه انجام گرفته بود تقصیری و 
گناهی متوجه او نبود، اینجا رها می کنند 
پروردگار  و  مقدس  شارع  بالاخره  را.  او 
عالم موازینی دارد؛ یک جاهایی ممکن 
دلیلی؛  به  باشد  مَعفوّ  انسان  که  است 
 ـگاهی  قصورش قصورِ عن تقصیرٍ نباشد ـ
ما قاصریم، جاهلیم امّا جهلمان عن تقصیر 
است، گاهی نه، واقعاً تلاش خودمان را 
کرده ایم، زحمتمان را کشیده ایم، آخرش 
 ـاین ]قصور[، اینجا  این ]نتیجه[ درآمده ـ
مورد عفو الهی است. پس اگر »محسن« 

باشد این آمر و این رئیس، فُکَّ عَنه.
وَ انِ کانَ مُسیئاً زیدَ غِلّا الِی غِلّه

امّا اگر نه، انسان نیکوکاری نبوده است 
در دنیا، خودش هم آدم بدکار و بدعملی 
 ـهرجور بدعملی که فرض  بوده است ـ

 ـاینجا آن گرفتاری و آن غل و  کنید ـ
زنجیری که به او بسته شده است، افزایش 

پیدا می کند.
اینها را باید ما بفهمیم؛ اینها را باید 
بفهمیم. دنبال کرسی های ریاست ]بودن[ 
 ـچه ریاست اجرائی، چه ریاست تقنینی؛  ـ
می بینید برای نمایندگی مجلس بعضی 
خودشان را می کُشند، اگر چنانچه راه 
پیدا نکنند به هر دلیلی یا مثلًا فرض کنید 
صلاحیتش را تأیید نکنند یا رأی نیاورد 
و غیره، خودش را به آب و آتش و در و 
 ـعقل نیست،  دیوار می زند که چرا نشد ـ
تدبیر نیست. ملاحظه کردید؟ اگر چنانچه 
این ریاست، مایه یک چنین دغدغه ای 
است، خب انسان رها کند؛ مگر اینکه واقعاً 
متوجه انسان بشود و واجب باشد برای 

انسان؛ آن ]جا[ بله ]لازم است[.

ازپذیرش  رهبرانقلاب  خاطره   *
پست ریاست جمهوری

 بنده دوره  دوم ریاست جمهوری، قطعاً 
عازم بودم به اینکه نامزد ریاست جمهوری 
 ـحالا دوره  اول که تحمیل شد بر  نشوم ـ
 ـدوره دوم دیگر یقیناً گفتم من  ما، هیچ ـ
قطعاً نامزد نمی شوم؛ امام به من فرمودند 
 ـهر دو  بر تو واجب عینی و تعیینی است ـ
 ـگفتند: هم واجب عینی است،  را گفتند ـ
هم واجب تعیینی است؛ خب بنده هم 
بر خلاف میل خودم قبول کردم و رفتم. 
درست این است که اگر چنانچه تکلیفی 
وجود ندارد، واجب بر انسان نیست، انسان 
نرود به سراغش و دنبال نکند آن را. بله، 
اگر چنانچه ناچار شد، ناگزیر شد، به گردن 
انسان گذاشته شد، آنجا »خُذها بقُِوَّة«؛ 

بایستی با قوّت انسان دنبال بکند. 

وزیر آموزش و پروش از پیگیری وضعیت معلمان بازداشتی خبر داد و گفت: ما این 
آمادگی را داریم فضایی را در اختیار معلمان عزیز قرار دهیم که مطالبات و پیشنهادات 
خود را بیان کنند زیرا معتقد هستیم که باید نظام آموزش و پروش اصلاح شود و این امر 

با همکاری و همدلی همکاران ما صورت می گیرد.
سید محمد بطحایی در درباره آخرین وضعیت معلمان بازداشتی گفت: پیگیر این 
موضوع در آموزش و پروش هستیم و انشاالله با مساعدت های قانونی و تلاش همکاران 
این مشکل برطرف خواهد شد.وزیر آموزش و پرورش خاطر نشان کرد: علی رغم توجه و 
تذکراتی که پیش از این داده شده بود بعضی از همکاران بنده به این تذکر توجه نکردند و 
در ساعت مدرسه که حق دانش آموزان و متعلق به آنها بوده است دست به تجمع زدند.

وی ادامه داد: یعنی همکاران برای پیگیری مطالباتشان از حق دانش آموزان استفاده 
کردند که این خیلی برای جامعه آموزش و پروش  پسندیده نیست.

بطحایی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که اگر اعتراض معلمان در ساعت مدرسه 
درست نیست، کجا و چگونه باید مطالبات خود را پیگیری کنند،  عنوان کرد: پیش از این 

هم روش هایی بوده است ، جمع می شدند و مطالبات خود را بیان می کردند. 

وی تاکید کرد: بارها و بارها از سوی آموزش و پروش اعلام شد که ما این آمادگی را 
داریم فضایی را در اختیار معلمان عزیز قرار دهیم که مطالبات و پیشنهادات خود را بیان 
کنند زیرا معتقد هستیم که باید نظام آموزش و پروش اصلاح شود و این امر با همکاری 

و همدلی همکاران ما صورت می گیرد.
وزیر آموزش و پروش خاطرنشان کرد: نباید اجازه دهیم حق و حقوقی از دانش آموزان 

تضیع شود و ما باید ضمن رعایت این امر مشکلات را بیان کنیم.
وی درباره تعیین تکلیف تکمیل ظرفیت آزمون های استخدامی آموزش و پروش نیز 
گفت: برای تکمیل ظرفیت اگر کسی را هم بخواهیم، از بین افرادی انتخاب خواهیم کرد 

که سال گذشته در آزمون شرکت کرده  و نمره لازم را بدست آورده اند.
بطحایی تاکید کرد: برای استخدام و آزمون جدید با سازمان اداری استخدامی کشور 

برنامه هایی را آغاز کرده ایم و کارهای کارشناسی در حال انجام است.
وی ادامه داد: برای آزمون های تکمیل ظرفیت کارهای مقدماتی انجام شده، به سازمان 
اداری و استخدامی درخواست داده ایم و به محض این که این سازمان تکلیف را روشن 

کند آزمون را برگزار خواهیم کرد.

رهبر انقلاب در جلسه درس خارج فقه :

نباید دنبال ریاست بدویم

سید محمد بطحایی :

نظام آموزش و پروش باید اصلاح شود

اخبــار سرمقاله

یادداشت

اخبــار

وزیر اطلاعات با تاکید بر این که موضوع اعطای ۲5۰۰ 
گرین کارت به مقامات کشور صحت ندارد، گفت: وزارت 
اطلاعات بر روند مذاکرات هسته ای چه مذاکرات عمومی 
و چه خصوصی اشراف داشته است، لذا انتظار می رفت 
که وقتی کانالی دروغ پرداز و ضد انقلابی مطلبی دروغ را 
مطرح می کند عزیزان ما در نقل آن تامل بیشتری داشته 
باشند که مشخص شود آن موضوع صحت دارد یا خیر. 

محمود علوی در جلسه علنی دیروز مجلس شورای 
اسلامی  به ارائه توضیحاتی درباره سوال جلالی، نماینده 
این که موضوع اعطای حق  بر  تهران پرداخت مبنی 
شهروندی به مقامات جمهوری اسلامی ایران و فرزندان 
آنها در پیوست برجام چیست.وزیر اطلاعات در پاسخ به 
این سوال گفت: موضوعی که درباره اعطای ۲5۰۰ گرین 
را به خود مشغول کرد.  کارت مطرح شد، ذهنیت ها 
مساله ای که اگر واقعیت داشت بسیار خدشه آور و مشمئز 
کننده و نازیبا بود و هر کسی که آن را پذیرفته است 
باید به عنوان خائن شناخته شود و محاکمه گردد.وی با 

قدردانی از جلالی برای طرح این سوال، گفت: این زمینه را 
فراهم می کند که ما توضیحاتی را ارائه کنیم هر چند وقتی 
مطلب خلافی بیان می شود پاک کردن آن به صورت صد 
درصدی از ذهن مردم امکان پذیر نیست همچون وقتی 
روی کاغذ با مداد کشیده می شود اگر مداد با پاک کن 

پاک شود باز هم اثر آن از روی کاغذ نمی رود.
* وزارت اطلاعات بر روند مذاکرات اشراف کامل 

داشته است
ادعا  را  مطلبی  گوینده ای  وقتی  کرد:  اضافه  علوی 
می کند او است که باید برای صحت مطلب خود دلیلی 
را ارائه نماید که چنین اتفاقی رخ نداده است. هیچ جای 
دنیا این رویه نیست که موضوعی را ثابت کنند که حقیقت 
نداشته است. گوینده باید مدرک بدهد نه این که اعلام 
کند که در صورت لزوم ارائه می کند. در حال  حاضر پنج 
سال گذشته است و مدرکی ارائه نشده است. این یعنی 
اصلا دلیل و مدرکی وجود ندارد.وزیر اطلاعات تاکید کرد: 
ما در وزارت اطلاعات بر روند مذاکرات هسته ای و چه 

مذاکرات عمومی و چه مذاکرات خصوصی اشراف کامل 
داشته و  تمام موارد مذاکرات و حواشی آن را در اسرع وقت 
به استحضار  مقامات عالی نظام رسانده ایم. حتی آن جا که 
آقای عراقچی، قلم به سمت وزیر امور خارجه آمریکا پرتاب 
می کرد هم آن حاشیه و صحنه گزارش شد. لذا این موضوع 
که ۲5۰۰ گرین کارت به مقامات کشور داده شده است که 
به نوه و نتیجه هایشان بدهند وجود نداشته و صحت ندارد.

علوی ادامه  داد: نفی این مطلب دلیلی نمی خواهد،  بلکه 
اثبات آن نیازمند دلیل است. به لحاظ ریشه و منشا خبر، 
ریشه به تمام معنا بی اعتبار و بی ارزش است.وزیر اطلاعات 
همچنین در بخش اول صحبت هایش گفت: تمام تلاش 
ما بر این است که امنیت را برای فعالان سیاسی، فعالان 
اقتصادی و فعالان فرهنگی و  رسانه ای ایجاد کنیم نه این 
که بر فعالان باشیم. باور ما در وزارت اطلاعات آن است که 
دستگاه های اطلاعاتی برای خنثی کردن صدای گلوله ها و 
نه صدای گلوها هستند. چون اگر این اتفاق رخ ندهد زمینه 

برای صدای گلوله ها فراهم می شود.

وزیر اطلاعات:

اعطای 2۵۰۰ گرین کارت به مقامات صحت ندارد

اصلاح  سیاسی  فعال  تاجرنیا  علی 
انتصاب  در  دولت  تاخیر  از  طلب 
سخنگوی دولت انتقاد کرد و به بیان 

علل پشت پرده آن پرداخت.
 علی تاجرنیا در گفت و گویی اظهار 
داشت: ضعف اطلاع رسانی دولت فقط 
مختص ماه های اخیر و نداشتن سخنگو 
نیست. متاسفانه دولت از ابتدای تشکیل 
و حضورش حتی در دوره اول آنچنان که 
باید و شاید از امکان پاسخگویی مناسب 

برخوردار نبود.
وی افزود: بخش عمده این موضوع 
به نوع نگاه حلقه اول نزدیکان روحانی 
بر می گردد. آنها عمدتا تا قبل از این 
بیشتر در جایگاه هایی حضور داشتند 
که کمتر نیاز به مواجهه با افکار عمومی 
و پاسخگویی داشتند، به همین دلیل 
کمتر روحیه پاسخگویی در این حلقه 

وجود دارد.
طلب  اصلاح  سیاسی  فعال  این 

تاکید کرد: متاسفانه وزرای روحانی هم 
این نقش را به درستی ایفا نمی کنند 
و بخش عمده دفاع از عملکرد دولت بر 

دوش شخص رئیس جمهور است.
وی یادآور شد: از دیدگاه من، فقدان 
سخنگو نیز نشات گرفته از همین علل 
هاست. احساس می شود دولت در حال 
دارد.  قرار  منفعلانه  موضع  در  حاضر 
همین امر باعث می شود بسیاری از افراد 
زیر بار قبول کردن مسئولیت سخنگویی 

نروند.
با  طلب  اصلاح  سیاسی  فعال  این 
بیان اینکه سخنگویی برای هیچ کس در 
مجموعه دولت اهمیتی ندارد افزود: افراد 
احساس می کنند دولت عملکرد قابل 

دفاعی ندارد و حرفی برای گفتن ندارد.
دولت عملکرد های  داد:  ادامه  وی 
مسئولیت  اگر  و  داشته  زیادی  مثبت 
پاسخگویی دولت در دست افرادی بود 
که می توانستند به خوبی نقش خود 

نسبت  افکار عمومی هم  کنند،  ادا  را 
به بسیاری از اقدامات دولت مطلع می 

شدند.
او تاکید کرد: افکار عمومی، سیاسیون 
و نخبگان انتظار دارند در جریان اقدامات 
دولت قرار بگیرند و این مسئله موجب 
کم شدن اعتماد مردم به دولت می شود.

مردم  درواقع  شد:  یادآور  تاجرنیا 
کم کم به این نتیجه می رسند دولت 
عملکردی ندارد که نیاز به سخنگویی 

داشته باشد.
وی افزود: بهتر است در فاصله هرچه 
سریعتر این نقص در دولت رفع شود. 
البته عملا وقتی دولت می خواهد از 
تفکر اصلاح طلبانه فاصله بگیرد، هیچ 
جریان فکری یا مجموعه جریان سازی 
در مجموعه دولت وجود نخواهد داشت.

تاجرنیا ضمن مقایسه دولت روحانی 
و اصلاحات گفت: اگر به دوران اصلاحات 
نگاهی  خاتمی  جمهوری  ریاست  و 

بیاندازیم در میابیم که در آن زمان نسبت 
وظیفه  او  دولت  و  خاتمی  از  دفاع  به 
عمومی وجود داشت. اما در حال حاضر 
این مسئله در خصوص روحانی وجود 
ندارد و کم تر گروه های حامی وی در 

این بخش نقش دارند.
خود  حتی  و  افراد  برخی  افزود:  او 
روحانی در ابتدا فکر می کردند گفتمانی 
به نام اعتدال شکل گرفته و این گفتمان 
روحانی را به پیروزی رسانده در حالی 
که این گفتمان زیر شاخه و لاینفک 
اصلاحات قرار داشت که روحانی و برخی 
که  مشی  با  خود  اصولگرای  دوستان 
داشتند به این سمت و این جریان فکری 

رجوع کردند.
تاجرنیا در پایان گفت: من فکر می 
کنم عملا دست دولت به واسطه گروه 
هایی که فارغ از وظیفه گرایی از منظر 
اشتیاق بخواهند در این جهت کار کنند، 

بسته شده است.

علی تاجرنیا:

نزدیکان روحانی روحیه پاسخگویی ندارند

رئیس انجمن مددکاری اجتماعی ایران:

استفاده از نخبگان اجتماعی 
فراموش نشود

رئیس انجمن مددکاری اجتماعی ایران بر استفاده از 
ظرفیت نخبگان اجتماعی برای ایجاد سرمایه اجتماعی و 

خروج کشور از شرایط حاضر تاکید کرد.
سید حسن موسوی چلکبا بیان اینکه یکی از موضوعاتی 
که در حال حاضر کشور به آن نیاز دارد ظرفیت سازی و 
بسترسازی برای بهره گیری از تمام فرصت ها و منابع برای 
مدیریت اجتماعی کشور است، گفت: تحقق بهبود عملکرد 
و پاسخ به انتظارات مردم از حکومت مستلزم این است 
که شرکای اجتماعی در تحقق این هدف نقش بیشتر و 
پررنگ تری داشته باشند.وی با تاکید بر استفاده از نخبگان 
اجتماعی در حوزه سیاست گذاری اجتماعی و مدیریت 
کشور، افزود: این ظرفیت سازی می تواند کمک کند تا 
توانایی این شرکا و نخبگان برای حوزه اجتماعی به عنوان 
یک موتور محرکه باشد. نخبگان هم نباید خودشان را از 
مجموعه دولت جدا ببینند. خروج از این شرایط کشور باید 
با استفاده از ظرفیت های داخلی باشد چراکه هیچکس 

نیست که از خارج کشور برای ما دلسوزی کند.

معاون اقتصادی رئیس جمهوری تاکید کرد که آب 
یک مسئله ملی است و باید به اصلاح الگوی مصرف آن 
توجه کرد اما نباید این مسئله ملی را تبدیل به یک مسئله 

سیاسی کنیم چرا که حل آن سخت تر خواهد شد.
محمد نهاوندیان صبح دیروز در کنفرانس دوسالانه 
اقتصاد آب در اتاق بازرگانی ایران، اظهار کرد:  مسئله آب 
یک مسئله ملی است که جنبه های سیاسی، اجتماعی 
و اقتصادی دارد و از آنجا که به ریشه های آن هیچگاه 
نپرداخته ایم همواره این موضوع در برخی از استان ها 
به مسائل و مشکلات سیاسی تبدیل شده است اما باید 
بدانیم که هر چه مشکل آب سیاسی تر شود حل آن 
سخت تر می شود.وی افزود: باید در زمینه آب به گونه ای 
سرمایه گذاری کنیم تا این موضوع را اقتصادی کنیم. در 
این صورت است که مشارکت بخش خصوصی را هم 
خواهیم داشت. چرا که امکان ندارد صرفا با اتکا به منابع 
دولتی مشکل آب را حل کنیم. بنابراین در این زمینه 
باید به عرضه آب توجه ویژه داشته باشیم و تقاضای آن را 
مدیریت کنیم.نهاوندیان تصریح کرد: در حوزه آب نمی توان 
به بخش کشاورزی بی توجه بود چرا که این یک مسئله 

اجتماعی است و درصد قابل توجهی از اشتغال در جامعه 
کشاورزی رخ می دهد. بنابراین نمی توان احکامی وضع کرد 
که زندگی کشاورزان به هم بریزد.به گفته وی باید آگاهی 
عمومی نسبت به آب را ارتقاء داد چرا که آب یک مسئله 
ملی و حیاتی است و در صورتی که تصمیم گیری واحدی 
با همبستگی ملی در مورد آب گرفته شود، حتما مشکل 
آب قابل حل خواهد بود.معاون اقتصادی رئیس جمهوری 
با اشاره به این که علت تنش های آبی تنها کاهش نزولات 
آسمانی نیست، تاکید کرد: بسیاری از مشکلات به دلیل این 
است که طرف تقاضا را هوشمندانه مدیریت نکرده ایم. البته 
ابتکارات مناسبی برای اقتصادی کردن فعالیت های مرتبط 
با بهره وری آب و ارتقاء آن ارائه شده است که نیازمند تاکید 
و تشویق هر چه بیشتر است.نهاوندیان اظهار کرد: سیاست 
دولت در چند سال گذشته استقبال از بخش خصوصی 
در پروژه های مدیریت بهینه آب بوده است و دولت در این 
زمینه مشوق های لازم را تامین کرده به گونه ای که تاکنون 
۳5 قرارداد در قالب های مختلف به ارزش ۱7۹۰ میلیارد 
تومان منعقد شده و همچنین ۳۲ قرارداد بیع متقابل نیز به 

ارزش 4۱4۱ میلیارد تومان به امضاء رسیده است.

معاون اقتصادی رئیس جمهوری :

آب را سیاسی نکنیم

مصطفی داننده

حسن بختیاری زاده
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اقتصادی

گزارش از حوری قاسمی 

لایحه بودجه سال آینده برای برخی اصلاحات از جمله در زمینه سهم صندوق توسعه 
ملی به سازمان برنامه و بودجه بازگشته، اما به گفته برخی از کارشناسان، افزایش سهم 
صندوق توسعه ملی در بودجه، ممکن است کسری بودجه 27 هزار میلیارد تومانی را 

برای دولت به همراه داشته باشد.
بودجه نویسی در ایران همواره با چالش های فراوانی روبه رو بوده، اما این چالش ها 
در زمان تحریم و با محدود شدن منابع درآمدی دولت بیشتر می شود. زیرا در حالی که 
هزینه ها تقریباً ثابت می ماند، درآمدها با افت همراه شده که این امر باعث می شود دخل 

و خرج دولت همخوانی نداشته باشد.
از همین رو، می توان سال 1398 را یکی از سال های سخت برای بودجه نویسی 
دانست. بر اساس بودجه سال 1398 که از سوی سازمان برنامه و بودجه به مجلس 
ارسال شده، صادرات نفت ایران و به دنبال آن، درآمدهای نفتی با کاهشی 50 درصدی 
همراه خواهد بود. نکته مهم این است که دولت برای مقابله با این کاهش، پیشنهاد 

کم کردن سهم صندوق توسعه ملی از درآمدهای نفتی را در بودجه مطرح کرده است.
*کش و قوس بر سر سهم صندوق توسعه ملی

برخی گمانه زنی ها حاکی از این است که بر اساس لایحه اولیه بودجه سال آینده که به 
مجلس ارسال شد، سهم صندوق توسعه ملی از 32 درصد مطابق قانون برنامه، به حدود 
10 درصد برای سال آینده رسیده بود، اما این رقم مورد موافقت قرار نگرفت و لایحه 

بودجه برای اصلاح به سازمان برنامه و بودجه بازگشت تا سهم 10 درصدی صندوق 
توسعه ملی به 20 درصد افزایش پیدا کند.

آنکه  دلیل  به  اما  می گیرد،  صورت  ششم  برنامه  قانون  طبق  اگرچه  افزایش  این 
درآمدهای سال جاری دولت در بخش نفت با کاهش همراه است، می تواند کسری 
بودجه 27 هزار میلیارد تومانی را به دنبال داشته باشد. این در شرایطی است که به دلیل 
بروز تورم و افزایش قیمت ها در سال جاری، دولت باید حقوق کارکنانش را حداقل 20 

درصد افزایش دهد که بار مالی دیگری را بر دوش دولت می گذارد.
همچنین از آنجا که شرایط تولیدکنندگان نیز مطلوب نیست، افزایش درآمدهای 
مالیاتی برای دولت ممکن نخواهد بود، زیرا رکود را بر تولید تحمیل می کند و می تواند به 

بیکاری بیشتر دامن زند.
سیدمحمدجواد ابطحی، عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس نیز در گفت وگو با 
روزنامه  صبح نو، درباره اصلاحات مورد نظر رهبری درباره بودجه 1398 گفته: یکی از 
مهم ترین این اصلاحات سهم صندوق توسعه ملی در بودجه است که دولت چه میزان از 

سهم 34 درصدی را به صندوق واریز و چه میزان از آن را در بودجه هزینه کند.
*افزایش درآمدهای مالیاتی با کاهش معافیت ها

در همین زمینه مهدی پازوکی، اقتصاددان و استاد دانشگاه در گفت وگو با ایرناپلاس، 
با اشاره به اینکه منابع درآمدی بودجه شامل نفت و مالیات است، گفت: در شرایط فعلی 
اگر نرخ مالیات را افزایش دهیم، رکود در اقتصاد تشدید می شود، بنابراین راه حل، 
افزایش درآمدهای مالیاتی، کاهش معافیت های مالیاتی و جلوگیری از فرار مالیاتی 

است.
وی با بیان اینکه باید گستره مالیاتی را افزایش دهیم، ادامه داد: اکنون بسیاری از 
نهادها وجود دارند که معاف از مالیات هستند و دولت به تنهایی نمی تواند برای گرفتن 

مالیات از آنها اقدام کند، بلکه مجموعه حاکمیت باید وارد عمل شود.
پازوکی سال 1398 را در اقتصاد ایران سال خاصی دانست و افزود: در اثر تحریم های 
بزرگ ترین اقتصاد جهان، صادرات نفت ایران کاهش پیدا کرده که باعث می شود منابع 
درآمدی نفت افت کند. از سوی دیگر، 14.5 درصد از درآمدهای نفتی برای توسعه و 
مخارج استخراج نفت اختصاص پیدا می کند، بنابراین اگر قرار باشد بر اساس برنامه 
ششم توسعه، سال آینده 34 درصد از درآمدهای نفتی به صندوق توسعه ملی واریز شود، 

منابع دولت به شدت کاهش پیدا خواهد کرد.
*سهم 101 هزار میلیارد تومانی حقوق کارکنان دولت 

وی تأکید کرد: در بخش هزینه ها با توجه به تورمی که اقتصاد ایران در سال 1397 
تجربه کرده، نیاز است تا حقوق کارکنان دولت و بازنشستگان کشوری و لشکری حداقل 
20 درصد افزایش پیدا کند که به معنای سهم 101 هزار میلیارد تومانی حقوق کارکنان 

دولت در سال آینده خواهد بود.
این استاد دانشگاه گفت: همچنین نیاز است بیش از 70 هزار میلیارد تومان به 
صندوق بازنشستگی کمک شود، زیرا در غیر این صورت این صندوق ها توان پرداخت 

حقوق بازنشستگان را نخواهند داشت.
وی با اشاره به اینکه با فرض ثابت بودن میزان یارانه و یارانه بگیران، سال آینده حدود 
42.5 هزار میلیارد تومان یارانه نقدی پرداخت خواهد شد، ادامه داد: یارانه هایی نیز 

باید به نان و بهداشت پرداخت کنیم که بالغ بر 120 هزار میلیارد تومان است.
*خطر کسری بودجه 27 هزار میلیارد تومانی

پازوکی با فرض ثابت نگه داشتن بودجه عمرانی روی رقم 62 هزار میلیارد تومان مانند 
سال جاری، افزود: همچنین باید هزینه های نظامی و دفاعی افزایش داشته باشد. در 
مجموع، هزینه های دولت نه تنها کاهش نداشته، بلکه افزایش هم پیدا کرده و این در 
حالی است که درآمدهای دولت محدود شده که می تواند کسری بودجه را به دنبال 

داشته باشد.
به گفته پازوکی، اگر قرار است سهم صندوق توسعه ملی به 20 درصد افزایش پیدا 
کند، باید بودجه نهادهای فرهنگی )به جز آموزش و پرورش( و نهادهای خاص کاهش 
داشته باشد، زیرا امکان استقراض خارجی وجود ندارد. بانک مرکزی نیز نمی تواند 
اسکناس چاپ کند، زیرا تورم کمر مردم را می شکند. بنابراین در شرایط فعلی قطعاً باید 

سهم صندوق کاهش پیدا کند.
وی پیش بینی کرد: افزایش سهم صندوق توسعه ملی از 10 درصد پیشنهادی به 20 

درصد، 27 هزار میلیارد تومان کسری بودجه ایجاد خواهد کرد.
*کاهش بودجه نهادهای خاص برای مقابله با کسری بودجه

این اقتصاددان به فلسفه ایجاد حساب ذخیره ارزی در برنامه سوم توسعه در دولت 
اصلاحات اشاره کرد و ادامه داد: هدف از ایجاد این حساب، جلوگیری از شوک های 

خارجی بود تا برنامه های اقتصادی تحت تأثیر قیمت نفت نباشد.
پازوکی افزود: از آنجا که هدف صندوق توسعه ملی نیز این است که اگر در چارچوب 
مبانی اقتصاد مقاومتی بخواهیم عمل کنیم، بودجه تحت تأثیر نوسانات نفت قرار نگیرد، 
بنابراین سهم صندوق باید کاهش پیدا کند. در غیر این صورت باید بودجه صدا و سیما، 
مجمع تشخیص مصلحت، شورای نگهبان و... کاهش داشته باشد، اما سؤال اصلی این 

است که کدام قدرت می تواند سهم این نهادها را کاهش دهد.

بررسی پیامدهای افزایش سهم صندوق توسعه در بودجه درگفت وگو با مهدی پازوکی :

دیوار کوتاه صندوق توسعه ملی
وزیر جهاد کشاورزی  خبرداد

رشد۱۴۰۰هکتاریکشتگلخانهای
کشت   : گفت  کشاورزی  جهاد  وزیر 
در  امسال  ابتدای  ماه   8 در  گلخانه ای 
مقایسه با سال گذشته 1400 هکتار رشد 

داشته است.
دو  کنفرانس  دومین  در  حجتی  محمود 
سالانه اقتصاد آب که در اتاق بازرگانی ایران 
برگزار شد افزود: در توسعه و رشد گلخانه ای 
نیازمند همکاری وزارت نیرو هستیم. وی 
گفت: شاید یکی از اساسی و حیاتی ترین 
کار ها که باید در زمینه جلوگیری از هدر رفت 
آب انجام شود، تغذیه سفره های زیر زمینی 
آب است و اگر جایی این امکان وجود ندارد، 
باید آب را مهار کرد. وزیر جهاد کشاورزی 

با بیان اینکه اصل مهار آب کار درستی بوده است، گفت:، اما ممکن است، به دلیل برخی 
اقدامات نقد هایی بر آن وارد باشد. وی افزود: یکی از مشکلاتی که گریبانگیر ما در کشور 
است، استفاده بی رویه از سفره های زیرزمینی است که متاسفانه تعادل این سفره ها هم روز 
به روز به هم خورده است. حجتی اضافه کرد: امیدوارم بتوانیم با کمک وزارت نیرو کار هایی را 
در این زمینه انجام دهیم، زیرا با یک فرمول از مرکز نمی شود، بحث تعادل سازی را اجرا کرد و 
تعادل سازی نیاز به فرهنگ سازی دارد. وی گفت: اگر 600 دشت در کشور وجود دارد، باید 
با کمک مردم و دستگاه های ذیربط در بهینه سازی و مصرف آب مناطق همکاری های لازم 
صورت گیرد، زیرا مردم بهترین بهره بردار در طول تاریخ بوده اند و در طول تاریخ می دانستند، 
چگونه از منابع زیرزمینی آب استفاده کنند. وزیر جهاد کشاورزی به موضوع مصرف آب اشاره 
کرد و گفت: در طول تاریخ بخش کشاورزی بیشترین مصرف آب را داشته است و متوسط آب 
مصرفی در بخش کشاورزی در دنیا 70 درصد است، اما این مقدار یقینا در کشور ما بیشتر 
است و شاید وضعیت آب و هوایی بر آن مؤثر باشد. حجتی گفت: در کشور پاکستان میزان 
مصرف آب در بخش کشاورزی 95 درصد و در تونس 80 درصد است. وی درباره مدیریت 
مصرف آب در بخش کشاورزی گفت: در این خصوص دو کار انجام شده و موضوع اول این 
است که آب را چگونه باید به مزرعه رساند که در این زمینه اقداماتی انجام شده، اما همچنان 
در این بخش دچار عقب افتادگی زیادی هستیم. وزیر جهاد کشاورزی گفت: در سال های 
گذشته در این بخش سرمایه گذاری های دولتی انجام شده تا آب را با کمترین هدر رفت، به 
پای گیاه برسانیم. حجتی افزود: مهمتر از این بخش، بخش بهره وری است که جای کار زیاد 
دارد که حضور و ظهور علم و دانش در این قسمت مطرح است که آب را به چه گیاهی بدهیم 
و ارزش اقتصادی آن گیاه چقدر است و به ازای آن آبی که قرار است به گیاه اختصاص داده 
شود، باید بدانیم چه محصولی و با چه قیمتی قرار است تولید شود. وی افزود: جهت گیری 
ما طی این سال ها در مورد واردات محصولات کشاورزی این بود که محصولاتی را به کشور 
وارد کنیم که به آب تابستانه بیشتر نیاز دارد، زیرا در تابستان با محدودیت آ ب مواجه هستیم 
و از طرفی بیشترین تبخیر هم در تابستان صورت می گیرد و محصولات تابستانه هم عمدتا 
آ ب بر است. وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: همچنین در سال های اخیر سعی کرده ایم تا 
محصولاتی را که کشت آن ها در فصل بهار بوده و پایین برداشت می شده، در پاییز کشت 
کنیم و نمونه آن ذرت است. حجتی گفت: همچنین بخشی از محصولاتی که در بهار و 
تابستان کشت می شده کشت آن ها را به پاییز منتقل کرده ایم که البته در این مورد در میانه 
راه و به عبارتی در ابتدای راه هستیم. وی بیان داشت: در این رابطه سال گذشته متجاوز 
از یک میلیون تن چغندر در پاییز کشت شد و اوایل بهار برداشت صورت گرفت. وزیر جهاد 
کشاورزی اضافه کرد: جهت گیری سوم ما کشت نشایی  است که با استفاده از این روش 
حداقل 25 تا 30 درصد مصرف آب کاهش می یابد. حجتی افزود: راهکار بعدی توسعه کشت 
گلخانه هاست که امیدواریم در این زمینه با همکاری وزارت نیرو محدودیت آب در گلخانه ها 
مرتفع شود. وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به آمار و ارقام واردات غذا در 8 ماهه ابتدای امسال 
گفت: تراز واردات و صادرات یک میلیارد دلار مثبت شده است، به طوری که سال گذشته تراز 
واردات و صادرات منفی 3 و اندی میلیارد بوده است و امروز به منفی 2 میلیارد و اندی رسیده 
است و امیدواریم تا پایان سال از 3 میلیارد بیشتر نشود. حجتی افزود: در طول 5 سال گذشته 

بیشترین سرمایه گذاری در مزارع انجام شده است.

عضو شورای عالی بیمه:

بیمهمرکزیهرچهسریعترنرخبیمهشخص
ثالثرااصلاحکند

نماینده سندیکای بیمه گران ایران در شورای عالی بیمه گفت: با توجه به جهش قیمت 
خودرو و نیز هزینه های درمان، بیمه مرکزی باید هرچه سریعتر نرخ حق بیمه شخص ثالث 
را اصلاح کند. »حسین کریمخان زند« اظهار داشت: سال گذشته نرخ های حق بیمه حدود 
26 درصد کمتر از نرخ واقعی آن تعیین شد و در شرایطی که هنوز هم این فاصله وجود دارد، 
شاهد افزایش قیمت خودرو و قطعات آن در بازار هستیم.  وی افزود: با توجه به اینکه بخش 
قابل توجهی از خسارت های بیمه شخص ثالث به حوزه درمان اختصاص می یابد، شاهد 
آن هستیم که نوسان های ارزی روی قیمت تمام شده تجهیزات، اقلام و خدمات پزشکی 
اثر گذاشته و نرخ ها را افزایش داده است.  مدیرعامل بیمه نوین تاکید کرد: ادامه این روند 
اثر سوئی بر عملکرد شرکت های بیمه می گذارد و ضریب خسارت را در این رشته بیش از 
پیش افزایش می دهد.  کریمخان زند افزود: در چنین شرایطی که حق بیمه دریافتی از 
بیمه گذاران جوابگوی خسارت های پرداختی نیست، از بیمه مرکزی انتظار می رود که طبق 
آیین نامه ها عمل کند و هرچه سریعتر پیشنهاد اصلاح نرخ ها را به شورای عالی بیمه ارایه 
کند.  نماینده شرکت های بیمه در شورای عالی بیمه گفت: در شرایط کنونی نرخ حق بیمه 
شخص ثالث حداقل باید 30 درصد افزایش یابد. به گزارش ایرنا، به دنبال افزایش قیمت 
خودرو در بازار، بیمه مرکزی به مردم توصیه کرده است سرمایه بیمه بدنه خودروی خود را 
افزایش دهند تا در زمان بروز خسارت با مشکل مواجه نشوند.  بر اساس ماده 10 قانون 
بیمه، »در صورتی که مالی به کمتر از قیمت واقعی بیمه شده باشد، بیمه گر به تناسب مبلغی 
که بیمه کرده - با قیمت واقعی مال - مسئول خسارت خواهد بود.«  با این حال شرکت های 
بیمه به دارندگان خوردو توصیه می کنند که نسبت به خرید الحاقیه اقدام کنند تا در زمان 
بروز خسارت، مجبور نشوند مبالغ کلانی را خود متقبل شوند.  چندی پیش نیز محمد علیپور 
دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران در گفت و گو با ایرنا با اعلام اینکه »نرخ کنونی حق بیمه 
شخص ثالث کمتر از نرخ واقعی آن است« تاکید کرده بود: امسال با توجه به جهش قیمت 
خودرو در بازار، جا داشت که بیمه مرکزی در اواسط سال نرخ بیمه شخص ثالث را اصلاح 
کند اما این کار اجرایی نشد؛ از این رو انتظار می رود امسال در زمان تعیین نرخ دیه و نرخ 
های بیمه شخص ثالث به همه این موارد توجه شود.  وی افزود: حداقل 30 درصد خسارت 
های ناشی از تصادف های رانندگی، جانی است که با توجه به افزایش سرسام آور هزینه 
های پزشکی، اینها حجم خسارت های پرداختی در رشته شخص ثالث را افزایش می دهد.

سخنگوی شرکت پخش فرآورده های نفتی :
زمانالزاماستفادهازکارتسوختمشخصنیست

سخنگوی شرکت پخش فرآورده های نفتی گفت : اظهار نظر برخی نمایندگان مجلس از 
آغاز الزامی شدن استفاده از کارت سوخت در اواسط دی درست نیست.

زیبا اسماعیلی گفت: زمان استفاده رسمی از کارت سوخت هنوز ابلاغ نشده است و 
تاریخ هایی را که مطرح شده، هیچ منبع رسمی تایید نکرده است.  وی افزود: مهلت ثبت 
نام کارت سوخت المثنی برای آن دسته از مالکان خودرو و موتورسیکلت فاقد کارت که از 
مرحله نخست ثبت نام جا مانده اند تا شنبه اول دی ماه تمدید شده است وقطعا پس از 
پایان ثبت نام درباره زمان آغاز الزامی شدن استفاده از کارت سوخت تصمیم گیری خواهد 
شد.  اسماعیلی با تاکید براینکه مالکان خودرو های فاقد کارت سوخت فقط تا اول دی ماه 
برای ثبت نام فرصت دارند گفت: از مالکان درخواست داریم از فرصت فراهم شده برای 
ثبت نام کارت سوخت استفاده کنند، زیرا این مهلت قابل تمدید نیست. وی بابیان اینکه 
تاکنون 2 میلیون و 300 هزار نفر اقدام به ثبت نام کارت سوخت المثنی کرده اند گفت: در 
صورت الزامی شدن استفاده از کارت سوخت، سوخت گیری خودرو ها و موتورسیکلت ها 
فقط با استفاده از این کارت ها انجام می شود که اجرای آن جلوی سوء استفاده ها به ویژه 
قاچاق را می گیرد. سخنگوی شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی بابیان اینکه 
امکان ویرایش اطلاعات ثبت نام کارت سوخت در سامانه های اعلام شده فراهم است و 
متوقف نمی شود، اضافه کرد: در صورتی که فردی خودرو خریده باشد، اما کارت سوخت 
به نام مالک قبلی است، نیازی به ثبت نام دوباره ندارد و همچنان می تواند از آن استفاده 
نه  و  )VIN( خودرو  براساس شماره کد شناسایی 17 رقمی  زیرا کارت سوخت  کند؛ 

اطلاعات شناسنامه ای مالک و یا شماره پلاک صادر می شود. 

گزارش از مریم السادات علم الهدی 

دورهمی سالانه ایرانی ها در بلندترین شب سال، علاوه  بر تازه 
کردن دیدارها و حافظ  خوانی، سفره مخصوص خود را دارد که 
شاید امسال، جمع و جورتر از سال گذشته باشد. مقایسه هزینه 
یلدای امسال و سال گذشته، نشان خواهد داد که آیا در شب 
شکست تاریکی از روشنایی، مردم می توانند با شکست گرانی، 

دورهمی  یلدای خود را به خوبی سال گذشته بر پا کنند؟
همیشگی  میهمان  چهار  شیرینی،  و  آجیل  هندوانه،  انار، 
خانه های ما در شب یلدا هستند. ایرناپلاس در این گزارش، هزینه 
دعوت از این چهار میهمان را به دورهمی بلندترین شب سال، 

برآورد می کند.
*صد دانه یاقوت

برای تهیه انار و هندوانه، دو گزینه دارید؛ میادین میوه و تره بار 
شهرداری یا فروشگاه های سطح شهر که قیمت در میادین نسبت 
به سطح شهر، پایین تر است. قیمت هر کیلوگرم انار در میادین 
بین 2 هزار و 500 تومان تا 5 هزار و 200 تومان است و از نظر 
هزینه نسبت به قیمت های حدود 9 هزار تومانی سطح شهر، گزینه 

بهتری به نظر می رسد.
برای تهیه انار از فروشگاه های سطح شهر نسبت به سال گذشته 
میادین شهرداری  از  بپردازید. خرید  بیشتر  تومان  باید 2 هزار 
نسبت به سال گذشته به صرفه تر است. قیمت هر کیلوگرم انار در 
سال گذشته در میادین شهرداری بین 3 هزار و 900 تومان تا 4 
هزار و 300 تومان بوده که امسال بازه قیمتی بیشتری را شامل 

می شود.
*میوه در بسته

خرید هندوانه هم مثل انار، از میادین شهرداری به صرفه تر است. 
هندوانه های سطح شهر تقریباً سه برابر میادین شهرداری قیمت 
خورده اند و قیمت هر یک کیلوگرم هندوانه مغازه با سه کیلوگرم 
هندوانه میادین برابری می کند. یک کیلوگرم هندوانه در میادین 
شهرداری 980 تومان قیمت خورده که یک هندوانه متوسط پنج 
کیلویی حدود 4 هزار و 900 تومان هزینه برمی دارد، اما خریدن 

همین هندوانه از فروشگاه های سطح شهر حدود 18 هزار تومان 
خرج برمی دارد.

میادین  در  گذشته  سال  به  نسبت  هندوانه  قیمت  میانگین 
شهرداری حدود 19 درصد و در فروشگاه های سطح شهر حدود 

33 درصد افزایش داشته است.
*شیرین کام باشید

شهر  سطح  قنادی های  کافه  و  شیرینی فروشی ها  قنادی ها، 
هم در سفره یلدای شما سهیم هستند. ارزان ترین شیرینی که 
می توانید سر سفره بلندترین شب سال ببرید، کیک یزدی درجه 
یک با قیمت کیلویی 15 هزار تومان است که نسبت به پارسال، دو 

هزار تومان گران شده است.

یک  که  است  یک  درجه  تَر  شیرینی  هم  شیرینی  گران ترین 
کیلوگرم آن 26 هزار تومان آب می خورد و نسبت به پارسال، چهار 

هزار و 500 تومان افزایش قیمت داشته است.
شب نشینی تان  کردن  شیرین  برای  که  دیگری  انتخاب های 
دارید، »زبان و پاپیون« به قیمت هر کیلوگرم 21 هزار و 500 تومان 
است که نسبت به پارسال سه هزار و 500 تومان گران شده است. 
در واقع قیمت امسال زبان و پاپیون به اندازه یک کیلو شیرینی تَر 

پارسال است.
شیرینی دانمارکی انتخاب متوسط دیگری است که هر کیلوگرم 
سال  در  آن  کیلوگرم  یک  و  برمی دارد  خرج  تومان  هزار  آن 21 

گذشته 17 هزار و 500 تومان بوده است.

*آجیل شب چله
برای خرید آخرین قلم سفره یلدا یعنی آجیل، دو گزینه دارید: 
آجیل با پوست و آجیل مغز که با توجه به کیفیت، اولی بین 66 تا 
88 هزار تومان و دومی بین 88 تا 110 هزار تومان در هر کیلوگرم 
خرج برمی دارد. آجیل، سنگین ترین قلم این سفره است چون 
میانگین  داشته.  پارسال  به  نسبت  را  قیمت  افزایش  بیشترین 
قیمت آجیل نسبت به پارسال حدود 73 درصد افزایش یافته و 
حتماً قیمت های کیلویی 42 تا 60 هزار تومانی پارسال برایتان 

خاطره شده است.
*یلدا چند؟

یک خانواده چهار نفری برای شب نشینی یلدا چقدر هزینه 
می کند؟ می توانید سه سفره »اقتصادی«، »متوسط« و »دست  
یک  انار،  کیلوگرم   2 کنید.  تهیه  خانواده  برای  را  دل بازانه«  و 
و یک  آجیل  کیلوگرم  ونیم  کیلویی، یک  پنج  متوسط  هندوانه 
کیلوگرم شیرینی، سبد خرید شما را کامل خواهد کرد.برای سفره 
اقتصادی، ارزان ترین اقلام را در نظر می گیریم و از میادین میوه و 
تر ه بار خرید می کنیم. انار کیلویی 2 و 500 تومان، هندوانه کیلویی 
980 تومان، کیک یزدی کیلویی 15 هزار تومان و آجیل کیلویی 
66 هزار تومان، سفره اقتصادی ما را تشکیل می دهند که با 123 
هزار و 900 تومان پهن می شود که همین سفره در سال گذشته 
108 هزار و 750 تومان هزینه داشت.در سفره متوسط، میانگین 
قیمت ها را در نظر می گیریم که قیمت های حدودی برای هر 
کیلوگرم هستند: انار پنج هزار و 600 تومان، هندوانه هزار و 600 
تومان، شیرینی 14 هزار تومان و آجیل 51 هزار تومان که در کل 
حدود 173 هزار تومان خرج برمی دارد و نسبت به سفره متوسط 
پارسال، 61 هزار تومان گران تر شده است.و در نهایت سفره دست  
و دل بازانه است که گران ترین جنس ها را از فروشگاه  های سطح 
شهر به خانه می آورد. انار کیلویی 9 هزار تومان، هندوانه کیلویی 3 
هزار و 600 تومان، شیرینی تَر هر کیلوگرم 26 هزار تومان و آجیل 
هر کیلوگرم 110 هزار تومان که برای یک خانواده چهار نفره 227 
هزار تومان هزینه دارد که تفاوت 89 هزار تومانی با دست و دل بازی 

سال گذشته خواهد داشت.

دست درازی قیمت ها به بلندترین شب سال؛

سفرهیلدایامسالچقدرازپارسالگرانترشده؟

واحد سنگ فروش خلیج فارس به عنوان  مرکز فروش 
انواع سنگ های تراورتن، گرانیت، مرمرین و سنگ های 
چینی در سطح منطقه به شمار می رود که به دلیل عرضه 
ی سنگ های با کیفیت به قیمت مناسب موفق برجلب 

رضایت مشتریان در مقیاس وسیعی شده است.
عبدا... خاوری موسس و مدیر این واحد از اتباع کشور 
همسایه افغانستان است که حدود 4 دهه قبل هنگامی 
که کشور متبوعش درگیر جنگ های داخلی و تجاوز 
به  خانواده  همراه  بود،  سابق  شوروی  اتحادجماهیر 
ایران مهاجرت کردند و در استان قم اسکان یافتند وی 
در مصاحبه اختصاص با خبرنگار روزنامه ایمان گفت 
مرحوم پدرم، شخصی زحمتکش بود که تاکید خاصی 
روی تحصیل من و دو برادر و سه خواهر داشت از این 
رو من پس از اتمام تحصیلات متوسطه و گرفتن دیپلم 
وارد دانشگاه شدم و در رشته ی زبان و ادبیات فارسی 
تحصیلات خود را ادامه دادم اما در حالی که دو یا سه ترم 
به پایان تحصیلاتم باقی بود به علت مشکلات اقتصادی 
دانشگاه را رها کرده و در زمینه ی فروش سنگ آغاز به 

کار کردم.

از  را  ها  سنگ  اینکه  بیان  با  سپس  خاوری  عبدا... 
استان قم و همچنین مشهد و اصفهان تهیه و خریداری 
می کنیم؛ افزود: مشاور ه ما برای خرید سنگ، کیفت 
مطلوب و قیمت مناسب است که با قیمت مناسب نیز در 

اختیار مشتریان عزیز قرار می دهیم. 
وی با بیان اینکه ما در زمینه فروش سنگ و خدمات 
مرتبط با آن خدمات دهی می کنیم؛ یادآور شد: سنگ 
بنا  و  را اغلب به صورت قواره 40 طولی خریداری  ها 
بر سفارش تقاضای مشتریان آن را به 15 و 20 برش و 

عرضه می کنیم.
*عمده فعالیت ما در زمینه سنگ های تراورتن است 
عبدا... خاوری با اشاره به اینکه عمده فعالیت ما در 
زمینه سنگ های تراورتن است خاطرنشان کرد: تراورتن 
با شرایط آب و هوایی استان قم سازگارتر از انواع دیگر 
سنگ است که به خوبی در این استان جواب داده البته 
به صورت محدود بنابر سفارش مشتری در زمینه سنگ 
گرانیت هم کار می کنیم اما تراکم گرانیت بالا و میزان 

چسبندگی این نوع سنگ پایین است.
مدیر واحد سنگ فروشی خلیج فارس همچنین با 

بر  و غله  به دستگاه های برش  واحد  این  اینکه  بیان 
اندازه گیری سنگ مجهز است  و  تعیین نمره  جهت 
تصریح کرد: جلب رضایت مشتریان از اهداف اصلی 
ما بشمار می رود و به دلیل عرضه ی سنگ با کیفیت 
به قیمت مناسب خوشبختانه در این زمینه به موفقیت 
هایی دست یافته ایم کما اینکه مشتریان ما عموماً توسط 
مشتریان قبلی به این واحد معرفی می شوند. وی در 
ادامه با اشاره به میزان اشتغالزایی در واحد تحت مدیریت 
خود گفت: از بدو شروع به کار تاکنون بیش از 30 نفر در 
این واحد مشغول فعالیت شده و پس از فراگرفتن فنون 
کار و کسب تجربه نسبی، مبادرت به راه اندازی واحد 
مستقل کرده اند که اکنون در نقاط مختلف به این حرفه 
ادامه می دهند. عبدا... خاوری آنگاه به مهم ترین پروژه 
هایی که واحد تحت مدیریت او در اجرای آنها مشارکت 
داشته اشاره کرد و با بیان اینکه سالانه به طور میانگین 
در اجرای دو یا سه پروژه شاخص مشارکت داریم؛ اظهار 
کرد: پروژه ویلایی شخص در خیابان سمیه؛ ساختمان 
های  پروژه  همچنین  و  دولتی  سازمان  یک  آموزشی 
و  و پرسنل آن سازمان  به کارمندان  مسکونی متعلق 
پروژه ساختمانی یک نهاد نظارتی و ... از جمله مهم 
ترین و شاخص ترین پروژه هایی است که در اجرای آنها 

مشارکت داشته ایم.
*تدابیر ایمنی جهت حفظ سلامت و امنیت پرسنل 
مدیر واحد سنگ فروشی خلیج فارس آنگاه فعالیت 
در این حرفه را دشوار و در عین حال خطرناک توصیف 
و  سلامت  حفظ  جهت  ایمنی  گفت:تدابیر  و  کرده 
امنیت پرسنل این واحد اتخاذ و آنها را تحت پوشش بیمه 

مسوولیت نیز قرار داده ایم.
عبدا... خاوری در ادامه منطقه محل استقرار این واحد 
را از ضریب امنیت بالا برخوردار دانست و گفت: به دلیل 
سکونت و اقامت طولانی مدت در ایران؛ الفت و دوستی 
و روابط صمیمانه ای با برادران ایرانی داریم و همکاران 

صنفی را نیز به عنوان رقیب نگاه نمی کنیم.
وی در پایان از آمادگی واحد تحت مدیریت خود برای 
ارایه خدمات مرتبط با سنگ از صفر تا صد خبرداد و از 
زحمات مادر خود قدردانی و برای مرحوم پدرش طلب 

آمرزش الهی کرد.

سخنگوی فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس شورای اسلامی گفت وزیر اقتصاد در 
جلسه امروز این فراکسیون گفته است 'به دنبال پیگیری موضوع FATF هستیم و آن را 
مدیریت کرده ایم، در زمینه پولشویی نیز محکم و استوار قدم برمی داریم و با آن مبارزه 
می کنیم'. سیدحسن نقوی حسینی در تشریح جلسه روز- سه شنبه- فراکسیون 
نمایندگان ولایی مجلس شورای اسلامی با حضور فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصاد و 
دارایی، گفت: در ابتدای این نشست نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی و 
عضو فراکسیون به بیان مسائل پرداختند که مهمترین آن خصوصی سازی در کشور و 

توجه بیشتر به عملکرد سازمان خصوصی سازی بود.
*لزوم جلوگیری از فرار مالیاتی و دلال بازی

سخنگوی فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس شورای اسلامی، افزود: نمایندگان 
به موضوعاتی از جمله توجه ویژه به مبارزه با قاچاق کالا، حمایت از صندوق توسعه 
ملی بر اساس قانون، اولویت قراردادن مبارزه با فساد اقتصادی و جلوگیری از پرداخت 
حقوق های نجومی، اهتمام در دریافت مالیات از گروه هایی که فرار مالیاتی دارند و 
نظارت کامل بر موضوعات حوزه ارز و مبادلات ارزی و جلوگیری از دلال بازی پرداختند.

*تاکید نمایندگان به نظارت برفروش کارخانه جات، شرکت ها و اموال دولتی
نماینده مردم ورامین و پیشوا در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: همچنین مسائلی 
از جمله نظارت دقیق بر فروش کارخانجات، شرکت ها و اموال دولتی که گاهی با 
قیمت های بسیار پایین و رانت فروخته می شوند، آخرین وضعیت FATF و تاثیر آن 
بر حوزه بانکی، آزادسازی کالاها و اجناسی که در گمرک نگهداری می شود، اصلاح 
ساختار بانکی و ضرورت تقویت آن و همچنین تعیین تکلیف بدهی دولت به بانک ها 

مطرح شد.
*جلوگیری از فرار مالیاتی در دستور کار وزارت اقتصاد

این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی، اضافه کرد: دژپسند اعلام کرد اهتمام 
و برنامه ویژه ای در سالم سازی و فعال سازی خصوصی سازی ها داریم، همچنین در 
حوزه گمرک، طراحی های اساسی صورت گرفته و قطعا در این حوزه شاهد تحولات 
خوبی می شویم و قانونمندسازی و جلوگیری از فرار مالیاتی به صورت ویژه در دستور 
کار وزارت امور اقتصاد و دارایی قرار دارد و الکترونیک شدن نظام مالیاتی باید صورت 

بگیرد.
*بانک ها بنگاه دار نیستند و باید اموال خود را واگذار کنند

سخنگوی فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: وزیر 
امور اقتصاد و دارایی مطرح کرد که بانک ها و فعالیت های بانکی باید ساماندهی شوند و 
بانک ها بنگاه دار نیستند و لازم است که اموال خود را واگذار کنند .همچنین درخصوص 
FATF نیز اعلام کرد که به دنبال پیگیری موضوع هستیم و موضوع را مدیریت کردیم، در 

زمینه پولشویی نیز محکم و استوار قدم برمی داریم و با آن مبارزه می کنیم.

در گفت وگو موسس و مدیر واحد سنگ فروش خلیج فارس مطرح شد
سنگفروشخلیجفارسارایهدهندهخدماتباکیفیتبالاوقیمتمناسب

سخنگوی فراکسیون ولایی اعلام کرد:

عزموزارتاقتصادبرای
مبارزهباپولشویی



چهار شنبه -بیست وهشتم آذر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4711 ورزشی44

سرپرست باشگاه پرسپولیس :

بهکسیباجنمیدهم
سرپرست باشگاه پرسپولیس با تاکید بر اینکه برخی با حاشیه سازی می خواهند او را 
سرکوب کنند، گفت: همه چیز آرام است و با تمرکز روی مسائل اصلی کار را جلو می بریم 

نه حاشیه های دروغ و بی اساس!
ایرج عرب د، در خصوص نخستین روزهای مدیریت خود در این باشگاه و همچنین 
اعتصاب بازیکنان به دلیل پرداخت حداقل مطالبات آنها گفتگویی را انجام داد که نشان 
می دهد سرپرست جدید باشگاه پرسپولیس برخلاف اخبار منتشر شده درباره جدایی 

زودهنگام خود از این باشگاه قصد رفتن ندارد.
مشروح گفتگوی با  عرب را درادامه  می خوانید:

در سه روز اولین خواسته ها را برآورده کردم
سرپرست باشگاه پرسپولیس درباره اتفاقات رخ داده از روزی که سکان هدایت این 
باشگاه را بر عهده گرفته است گفت: به هیچ کس و هیچ چیز جز مسائل تیم فکر نمی 
کنم. از همان ثانیه اول که پشت میز نشستم تمام افکارم را معطوف به باشگاه کردم. 
به تمام اعضا گفتم که نیازی نیست به حواشی فکر کنید. روی مسائل حاشیه ای هم 
کار نمی کنم که بخواهم اتمسفر مدیریتی را برای خودم خوب کنم. بلکه همه چیز در 
باشگاه سر جایش قرار دارد. در شرایطی که خیلی ها نگران تغییر مدیریت بودند سعی 
کردیم اجازه ندهیم بحران در تیم به وجود بیاید. عرب ادامه داد: در همین سه روز که 
مدیریت باشگاه را به من سپردند سعی کردم نخستین وعده ها را برآورده کنم. خوشبختانه 
توانستیم به تعهدات اولیه خود عمل کنیم تا اعضای تیم با آرامش به تعطیلات نیم فصل 
بروند. انصافا تمام بازیکنان برایمان سنگ تمام گذاشتند.  کوچکترین کاری که می 
توانستیم انجام دهیم این بود که بخشی از بدهی ها را پرداخت کنیم. خودم را مکلف به 

این موضوع دانستم و این کار را هم انجام دادم.
آقایان نگران حاشیه نباشند چون حاشیه نداریم

وی درباره حاشیه های به وجود آمده در روزهای گذشته اظهار داشت: باور کنید 
کوچکترین حاشیه ای نداریم. همین امروز به باشگاه ما بیایید. همه چیز شفاف است. 
آقایان نگران حاشیه ها نباشند چون حاشیه نداریم. با آرامش و تمرکز بالا کار را پیش می 
بریم تا بدانید با تمام توان به فکر موفقیت پرسپولیس هستیم. مدیر بی تجربه ای نیستم 

که بخواهم به حاشیه سازان باج بدهم.
تمرکزم روی اولویت های تیم و برانکوست

سرپرست باشگاه پرسپولیس تصریح کرد: علاقه ای ندارم ثانیه ای به مسائلی که وجود 
ندارد فکر کنم. حاشیه سازان شاید در همین ابتدای راه مدیریتی خود بخواهند من را 
سرکوب کنند اما من کارم را ادامه می دهم. مهم ترین موضوعاتی که به آن فکر می کنم 
اولویت های تیم و آقای برانکو ایوانکوویچ است. باید راهی برای پرداخت کامل بدهی ها 

پیدا کنیم و در نقل و انتقالات هم نیازهایمان را برآورده کنیم.
نگران فیلم و صوت نباشند چون همه چیز شفاف است

سرپرست باشگاه پرسپولیس درباره انتشار عکسی از جلسه خصوصی وی با پنج بازیکن 
پرسپولیس تصریح کرد: می خواهند با انتشار چنین اخباری دست به تخریب بزنند. اصلا 
چنین موضوعاتی صحت ندارد که من با مشاورانم در جلسه بوده ام. تمام اعضایی که 
در این نشست بودند مسئولان باشگاه هستند. جلسه بسیار خوبی با بازیکنان داشتم. 
عکسی هم که گرفته شد در سایت باشگاه قرار گرفت و تمام بازیکنان همه چیز را شفاف 
بیان کردند. وظیفه من هم این است که پاسخ تمام دغدغه های آنها را که بهترین های 
فوتبال ایران هستند بدهم. عرب درباره نگرانی بازیکنان از انتشار فایل صوتی از جلسه روز 
دوشنبه تاکید کرد: آنها که نگران نیستند چون دیدند همه چیز چقدر شفاف است. این 
صحبت ها در شان و شخصیت باشگاه پرسپولیس نیست. هیچ حاشیه ای در کار نیست 
که بخواهیم با آن مقابله کنیم. آقایان هم نگران این موضوع نباشند. شفافیت در گفتار و 

عمل مهم ترین موضوعی است که به آن فکر کرده ام.
فعلا چیزی در نقل و انتقالات قطعی نشده است

وی درباره لیست جذب سرمربی پرسپولیس و اقدامات این باشگاه اذعان داشت: در 
دو شب گذشته تا حوالی ساعت ۲ بامداد امور را دنبال می کردم تا بدون کمترین وقفه ای 
زمان را از دست ندهیم و بتوانیم خواسته ها را برآورده کنیم. گام های مثبتی هم در این 

زمینه برداشته شده است اما تا چیزی قطعی نشده است اعلام نمی کنیم.
برخی خبرها خط و ربطی است

سرپرست باشگاه پرسپولیس درباره احتمال جدایی زودهنگامش از این باشگاه و 
صحبت های مطرح شده درخصوص حضورش به عنوان مدیرکل ورزش و جوانان استان 
البرز اظهار داشت: این صحبت ها هم همان خط و ربط هاست. من رو به جلو حرکت می 
کنم و در ابتدای حضورم در اینجا طبیعی است که چنین رفتارهایی هم از سوی برخی 
افراد ببینم. فعلا توجهی به آنها ندارم. تمرکز مجموعه باشگاه روی حل مسائل است و 

نمی خواهیم آرامش خود را بی دلیل از دست بدهیم.
فرصتی برای به حاشیه رفتن ندارم

سرپرست باشگاه پرسپولیس در پایان خاطرنشان کرد: فرصت ندارم به حاشیه ها 
فکر کنم. مسائل مهم تری وجود دارد که من و تمام ارکان باشگاه به فکر حل و فصل آن 
هستیم. بازیکنان تیم از جان مایه گذاشتند و باید کمترین دغدغه را برای ادامه فصل 
داشته باشند. برانکو هم عیار خود را نشان داده است و همه افکارمان را معطوف به حل 
مشکلات کرده ایم. من وقت ندارم به حاشیه ها فکر کنم و مدام پاسخگوی اخبار کذب 

باشم.

حالا نوبت باتجربه های کشتی است که خودشان را اثبات کنند

محمدی:کشتیگیراننابغهرازودپیرکردند!
 سرمربی تیم ملی کشتی آزاد همزمان 
با آغاز نخستین اردوی آزادکاران گفت: 
ما از باتجربه ها و سرمایه های کشتی 
دعوت کردیم و حالا نوبت آنهاست که 
توان خودشان را اثبات کنند. مرحله اول 
اردوی تیم ملی کشتی آزاد برای شرکت 
روز  عصر  از  تختی  جام  مسابقات  در 
گذشته زیرنظر کادرفنی جدید این تیم 
آغاز شد.این اردو در حالی طی روزهای 
۲۶ آذر تا ۴ دی ماه در محل خانه کشتی 
پیگیری می شود که غلامرضا محمدی 
از کادر فنی جدید این تیم نیز رونمایی 

کرد. بدین ترتیب محمد طلایی، ابراهیم مهربان، عباس حاج کناری و صادق گودرزی هم 
به عنوان در اردوی کنونی با غلامرضا محمدی همکاری خواهند داشت تا همه چیز برای 

شکل گیری تیمی منسجم و کامل مهیا باشد.
جوانان جایگاه ویژه ای در اردو دارند

غلامرضا محمدی همزمان با آغاز نخستین اردوی تیم ملی کشتی آزاد گفت: برخی 
راجع به میانگین سنی نفرات دعوت شده به اردو اظهاراتی را مطرح کردند که باید بگویم 
بیش از ۶۰ درصد کشتی گیران ما در میانگین سنی ۲۰ سال هستند. ما در اوزان دهگانه 
در هر وزن حداقل دو کشتی گیر جوان که در تیم جوانان هستند و یکی از کشتی گیران 
رده امید را داریم. مطمئنا در کنار این جوانان و آینده داران کشتی باید از کشتی گیران 

باتجربه و سرمایه های ارزشمند خودمان نیز دعوت می کردیم که این اتفاق افتاد.
وی با اشاره به اینکه کشتی بیش از هر چیز به وفاق و همدلی نیاز دارد گفت: در شرایط 
کنونی که واقعا کار سختی را پیش رو داریم باید همه چیز با همدلی و انسجام انجام شود. 
من و همکاران سعی کردیم این اتفاق بیافتد و به تبع آن با احترام به سرمایه های کشتی 
از نفراتی مثل رضا یزدانی، مهدی تقوی، کمیل قاسمی، سید احمد محمدی، حسن 
رحیمی، پرویز هادی و..... نیز برای حضور در اردو دعوت کردیم. بدیهی است حضور این 
چهره های باتجربه در کنار جوانان می تواند به کشتی گیران ما انگیزه دهد و تقابل تجربه 

و جوانی می تواند باعث پیشرفت کشتی شود.
برخی ستاره های آینده دار  زود پیر شدند!

محمدی ادامه داد: ما از همه دعوت کردیم چون معتقدیم این میدان مبارزه است که 
ثابت می کند چه کسی در هر سن و شرایطی توان رسیدن به دوبنده تیم ملی را دارد. این 
مدعیان اگر سودای ملی پوش شدن را دارند باید سختی ها را تحمل و تجربه کنند. نگاه 
ما به این نفرات مثبت است و به همین دلیل برای آینده برنامه ریزی های خوبی انجام 
داده ایم. سرمربی تیم ملی کشتی آزاد با انتقاد از طرد شدن برخی چهره های شاخص 
در سالهای اخیر گفت: متاسفانه برخی از اهالی کشتی خیلی زود ورزشکاران باتجربه و 
توانمند را پیر می کنند! ما کشتی گیران بزرگ و توانمندی مثل مهدی تقوی داشتیم که می 
توانستند برای سالهای متمادی بدرخشند اما به هر دلیلی از کشتی دور شدند. به جرات 
می گویم خود این کشتی گیران بهتر از هر کس دیگری می توانند تشخیص دهند که آیا 
توانایی ادامه کار را دارند یا خیر؟ ما این فرصت را به آنها می دهیم که اگر هم نتوانستند در 
سطح ملی به کار خود ادامه دهند حداقل با خاطره ای خوش از دوران قهرمانی بروند. این 

چهره ها را نباید طرد کرد و باید تجربیات خودشان را در اختیار جوانان بگذارند.
نباید گرفتار سرمایه سوزی شویم

وی در پایان در خصوص انتخاب سرمربیان تیم های کشتی جوانان و نوجوانان هم 
گفت: روز گذشته محمد طلایی و امیر توکلیان به عنوان سرمربیان این دو تیم انتخاب 
شدند که من مطمئن هستم با حضور این نفرات می توانیم کارهای بزرگی در عرصه ملی 
رده های مختلف انجام دهیم. اتفاقی که افتاد و این ارتباط و هماهنگی کادر فنی بین سه 
رده سنی جوانان نوجوانان و بزرگسالان حداقل در سه دهه گذشته کمتر دیده شده و من 
به عنوان سرمربی تیم ملی این چیدمان کادر فنی در رده های مختلف را بسیار خوب و 
امیدوارکننده می دانم. ما باید با برنامه ریزی جامع و دقیق، هدایت خوب کشتی گیران 
از رده نوجوانان به جوانان و سپس شکوفایی آنها در بزرگسالان را به خوبی انجام دهیم. 
خوشبختانه ما هم اکنون کشتی گیرانی داریم که ۱۸ سال سن دارند اما مدعی پوشیدن 
دوبنده تیم ملی بزرگسالان هستند. به همین دلیل ما نباید اجازه دهیم این پتانسیل های 

ارزشمند از کشتی طرد و گرفتار سرمایه سوزی شوند.

حسین کعبی: 

لگد به فیگو بدترین خاطره فوتبالی من است
بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران پس از خداحافظی از میادین گفت: لگدی که 
در جام جهانی ۲۰۰۶ به فیگو وارد کردم بی تردید بدترین خاطره دوران ورزشی من 

بوده است.
کعبی 9۴ بازی ملی در کارنامه خود دارد و در تیم هایی چون پرسپولیس تهران، 
فولادخوزستان، استیل آذین، استقلال اهواز، سایپا، راه آهن و سپیدرود رشت به 
میدان رفته است.وی همچنین در لسترسیتی انگلیس نیز سابقه عضویت دارد و از 
تاثیرگذارترین بازیکنان تیم ملی فوتبال در سال های گذشته و به خصوص در زمان 
سرمربیگری برانکو ایوانکوویچ محسوب می شود و سابقه حضور در جام جهانی ۲۰۰۶ 

آلمان را هم دارد.
کعبی پیش از آغاز تمرین روز دوشنبه تیم سپیدرود با بدرقه هم تیمی های خود در 
ورزشگاه سردار جنگل از فوتبال حرفه ای خداحافظی کرد.وی از این پس به عنوان 

یکی از اعضای کادر فنی سپیدرود به نماینده رشت کمک خواهد کرد.
حسین کعبی در گفت و گویی حرف های جالبی بر زبان آورد که در زیر می خوانید.

* به دور از هیاهو از فوتبال خداحافظی کردید چه شد به این تصمیم رسیدید؟
این یک تصمیمی بود که مدت ها روی آن فکر می کردم ور درنهایت تصمیم بر این 

گرفتم کفش هایم را برای همیشه آویزان کنم.
* چرا این خداحافظی را به پایان فصل موکول نکردید؟

باید جای خود را به جوان تر ها می دادم و از طرف دیگر در مسایل فنی بیشتر به علی 
کریمی کمک می کردم. کریمی نیز ابراز علاقه کرد تا در کادرفنی به او کمک کنم و من 

هم با کمال میل این موضوع را پذیرفتم. 
* یعنی علی کریمی خواست تا دیگر فوتبال بازی نکنید؟

نه این طور نبود که او بگوید دیگر فوتبال بازی نکن، همان طور که گفتم خودم مدت 
ها بود روی این تصمیم فکر می کردم و وقتی آن را با علی »کریمی« در میان گذاشتم 
پذیرفت و گفت حالا که خودت تصمیم به انجام این کار گرفته ایی علاقه دارم در کادر 

مربیگری سپیدرود رشت در کنارم باشید.
* این اتفاق خیلی بی سرو صدا و در تمرین سپید رود رشت اتفاق افتاد دلیل 

آن چیست؟
اگر با سرو صدا خداحافظی می کردم چه اتفاقی رخ می داد؟ این مساله به یک عادت 
و رسم در بین فوتبالیست ها تبدیل شده که آرام و غریبانه فوتبال را کنار می گذارند و 
کفش ها را آویزان می کنند. دو سال در خانه بودم و هیچکس نیامد بگوید زنده هستی 
یا مرده و در نهایت خودم روی پاهای خودم ایستادم و دوباره به فوتبال برگشتم و خدا 
کمک کرد تا به سطح اول فوتبال برگردم و البته باید یک تشکر ویژه از مردم خوب رشت 
بکنم که حامی من بودند و انگیزه تزریق می کردند تا خودم را هرچه زودتر به بالاترین 
میزان آمادگی برسانم و همیشه گفته ام و باز هم تاکید می کنم تا آخرین روزی که زنده 

باشم هیچ وقت محبت های این عزیزان را فراموش نخواهم کرد.
* برنامه هایت برای دوران مربیگری چیست؟

من تلاشم را می کنم و کار کردن در کنار علی کریمی آرزوی هر فوتبالی است. من 
این افتخار را داشتم سال ها با او همبازی باشم و در دو سال گذشته هم مربی من بوده 

است. خوشبختانه از این پس هم قرار است به عنوان دستیار در کنار او فعالیت کنم.

تمام تلاش ما حفظ سپیدرود در لیگ برتر خواهد بود و امیدوارم بتوانم با حضور در 
کنار علی کریمی تجربه خود را افزایش دهم.

* قصد شرکت در کلاس های مربیگری را ندارید؟
برای حضور در کلاس های مربیگری وقت زیاد است و در حال حاضر تمام تمرکز من 

روی حفظ سپیدرود در لیگ برتر است. 
* برای حفظ سپید رود در لیگ برتر کار بسیار سختی پیش رو دارید به نظر شما 

این تیم در لیگ برتر خواهد ماند؟
به خوبی از این مساله باخبر هستیم اما هنوز یک نیم فصل کامل باقی مانده و باید 
امتیازات لازم را جمع کنیم تا بتوانیم در لیگ برتر باقی بمانیم. در نیم فصل دوم لیگ 
برتر فرصت اشتباه کردن نداریم و در حال حاضر با وجود اینکه تمام تیم ها تمرینات 
خود را تعطیل کرده اند ما با قدرت به تمرین ادامه می دهیم تا مشکلات را برطرف 

سازیم.
* فهرست ورودی و خروجی سپیدرود رشت مشخص شد؟

من با توجه به این که تازه به جمع مربیان سپیدرود رشت اضافه شدم از این مسایل 
آگاهی کامل ندارم اما قطعا جذب چند بازیکن خوب در دستور کار قرار دارد. 

آسیا  تیم در لیگ قهرمانان  این  و وضعیت  تیم ملی  * نظرت در خصوص 
چیست؟

این تیم برای همه مردم ایران مهم است و به خاطر بازیکنان و مردم کشورم امیدوارم 
بتوانیم قهرمان جام ملت ها شویم. 

* فقط به خاطر بازیکنان و مردم ایران دوست داری تیمملی موفق شود؟
حرف من کلی بود و موفقیت بازیکنان تیم ملی موفقیت من هم به حساب می آید.

* به نظر می رسد با کی روش رابطه خوبی ندارید؟
کی روش در این مدت کم به مردم ایران بی احترامی نکرده است و او درباره مربیان، 
بازیکنان و بزرگان فوتبال ایران هر آن چه دلش خواسته بر زبان آورده و کسی به او چیزی 

نگفته است. 
بر این باورم که کی روش دلش برای فوتبال ایران نمی سوزد و به تنها چیزی که فکر 
می کند خودش است. او اگر دلش برای فوتبال ما می سوخت به لیگ برتر ایران بیشتر 
بها می داد و حداقل بازی ها را تماشا می کرد و یا این که در فینال لیگ قهرمانان آسیا 

به ورزشگاه آزدی می رفت.
هنوز برای من سوال است چرا در جایی که رییس فیفا و رییس کنفدراسیون فوتبال 
آسیا به ایران آمده بود این آقا در تعطیلات به سر می برد؟ او بی احترامی های زیادی 
کرده و این قابل درک نیست. او پول کشورمان را گرفته اما رفتارهایش با ما مطلوب نبوده 

است.
* تیم ملی با کی روش قهرمان جام ملت های آسیا می شود؟

برای قهرمانی در جام ملت های آسیا رقیبان سرسختی داریم و باید تلاش زیادی 
انجام دهیم تا در این مسابقات بتوانیم به موفقیت عظیم برسیم. ژاپن، کره جنوبی، 
استرالیا، عربستان تیم هایی هستند که به همراه ایران شانس های اصلی قهرمانی جام 

ملت های محسوب می شوند.
* در زمان حضور در تیم ملی این شانس را داشتید که قهرمان آسیا شوید اما با 

بدشانسی به این مهم نرسیدید.
در جام ملت های آسیا در چین شایستگی زیادی برای قهرمانی داشتیم اما متاسفانه 
در بازی با چین و با ناداوری که علیه تیم ملی شد بازی به ضربات پنالتی رسید و 

بابدشانسی از رسیدن به فینال بازماندیم.
* در دوران حضور در تیم ملی یکی از اتفاقاتی که به شکل عجیبی در ذهن 
مردم باقی مانده ضربه ای است که در جام جهانی 2006 به فیگو زدی نظرت 

در این باره چیست؟
آن لگد بدترین خاطره ورزشی من بود. اگر خدای ناکرده لگد من به چشم فیگو می 

خورد چه کار می خواستم بکنم؟ هرگز نمی توانستم خودم را ببخشم.
*باخود فیگو در یکی از مصاحبه هایش گفته بود ایرانی ها یک بازیکن ریز اندام 

داشتند که همه جای بدن من را می زد؟
من بعد از بازی به رختکن پرتغالی ها رفتم و از فیگو معذرت خواستم. فیگو به من 

گفت بازیکن خوبی هستی و خیلی استعداد داری!
*حرفی در پایان ندارید؟

شاید خیلی ها از خداحافظی من خوشحال شده باشند اما من اهداف بزگی در سر 
دارم و می خواهم از همه مربیانی که از روز اول فوتبالم تا به امروز برایم زحمت کشیدند 

تشکر ویژه داشته باشم و با افتخار دست تک تک آنها را می بوسم.

و  روزها  استقلال گفت:در  فوتبال  تیم  اول  نیم فصل  مهاجم 
بود ولی  تیام واقعا وحشتناک  و  اول قیاس بین من  هفته های 

چاره ای نداشتم و باید این فشارها را تحمل می کردم.
الحاجی گرو بعد از جدایی مامه تیام از استقلال با قراردادی 
سه ساله به جمع آبی پوشان پیوست و خیلی ها در آن زمان تصور 
می کردند گرو مانند تیام در استقلال جواب می دهد اما بر خلاف 
تصور این اتفاق نیفتاد و گرو از ۸ بازی استقلال در لیگ و جام 
حذفی تنها در یک بازی مقابل سایپا در جام حذفی از روی نقطه 

پنالتی برای آبی پوشان گلزنی کرد.
هواداران  فشار  متوجه  فصل  نیم  آخر  های  هفته  در  که  گرو 
استقلال به عملکردش شده بود عطای کار در جمع آبی پوشان را 
به لقایش بخشید و بلافاصله بعد از پایان نیم فصل قراردادش را با 

استقلال فسخ کرد و به کشورش برگشت.
در خصوص عملکرد گرو در استقلال و اینکه او را تیام مقایسه 
می کردند صحبت هایی را با وی انجام داده که متن آن را در زیر 

می خوانید:
*چه شد که به یکباره از استقلال رفتی و ایران را ترک کردی؟
در واقع یکی از دلایل اصلی ترک استقلال به خاطر خانواده ام 
بود. این تصمیم را به اتفاق خانواده ام گرفتم. مشکل حادی بین 
من و استقلال وجود نداشت. من مشکلات شخصی داشتم و به 

همین خاطر قراردادم را فسخ کردم.
*اما قبول داری در این مدتی که در استقلال بودی موفق 

نبودی؟ به هر حال تو را با تیام قیاس می کردند...
بله. من در تمرینات و بازی ها همه تلاشم را می کردم که بازیکن 
مفیدی باشم.هواداران و خیلی از علاقه مندان در ایران من را با 
تیام مقایسه می کردند ولی من بازیکن دیگری بودم. همه تلاشم 
را در زمین انجام می دادم اما این فوتبال است و در فوتبال قانونی 

وجود ندارد که بگوید بازیکن تحت هر شرایطی موفق می شود. در 
این 5 ماه به خاطر جو هواداران برایم خیلی خوب بود. جوی که 
برایم به وجود آمده بود باورنکردنی بود. امیدوارم آنها همه اتفاقاتی 
که برایم رخ داد را متوجه شوند. من هواداران، مربیان باشگاه و 

مدیران استقلال را دوست دارم.
*قبول داری بحث تیام رویت فشار عجیبی وارد کرده بود؟

بله، این فشارها وجود داشت و چند هفته ای هم آن را تحمل 
واقعا  و  زیاد  قیاس خیلی  این  اول  و هفته های  روزها  در  کردم. 
وحشتناک بود، هفته ها بود این فشار را می دیدم ولی چاره ای 
نداشتم و باید این فشارها را تحمل می کردم.من هم مهاجم بودم 
و تیام هم مهاجم.قبول دارم باید گل می زدم اما مردم دیدند که 
من تلاش می کنم. البته باز هم تاکید می کنم شکل حمایت از 
بازیکنان توسط هواداران فوق العاده بود و به خاطر همین موضوع 
هرگز آنها را فراموش نمی کنم. این هواداران به شکلی بودند که من 
خودم را مدیون این تیم می دانم و به نظرم استقلال بهترین تیم 
آسیا است و بازی کردن در چنین تیمی یک خوش شانسی برایم 

محسوب می شود.
شایعه شده که قرار است به لیگ سوئد بروی؟

نه. در حال حاضر کنار خانواده ام هستم و فعلا ترجیح می دهم 
آرامش داشته باشم و در کنار خانواده ام بمانم. این مهمترین مساله 

است. هنوز در مورد تیم جدیدم تصمیمی نگرفته ام.
فارس:ظاهرا چند تیم ایرانی هم تو را می خواهند...

بله. این پیشنهادات به گوش من هم رسید ولی پاسخی به آنها 
ندادم. الان ترجیح می دهم اینجا آرامش داشته باشم تا ببینم در 

آینده چه می شود.
*مشخص شده بود کدام تیم ها؟

تیم های  از  برخی  که  شنیدم  باشگاه  مدیریت  طریق  از  بله. 

خوب ایران من را می خواهند. آنها گفته بودند که الحاجی گرو 
شود.  موفق  استقلال  از  خارج  می تواند  که  دارد  توانایی هایی 
شنیدم سپاهانی ها که یک مربی مطرح دارند خواهان من هستند 
اما من به مدیران استقلال گفتم فعلا باید با خانواده ام مشورت 
کنم. وضعیت من در ایران به شکلی بود که به دلیل شرایط روحی 
نمی توانستم کار را ادامه بدهم. بیش از ۳ ماه بود که دخترم را 
ندیده بودم و از همسرم و خانواده دور بودم.در واقع بین فوتبال 

ایران و خانواده، خانواده ام را انتخاب کردم.
*در این چند روز صحبت اینگونه بوده که چگونه قراردادت 

را فسخ کردی؟
ما در صلح و صفا به توافق رسیدیم و قرارداد را فسخ کردیم. 
من هیچ پولی هم از باشگاه برای فسخ قرارداد نگرفتم. با توجه 
به مفادی که در قرارداد من بود مدیریت باشگاه تلاش کرد که 
تفاهمنامه بین ما بهتر و راحت تر فسخ شود.هیچ مشکلی هم وجود 
نخواهد داشت و مطمئنا در آینده هم بحث شکایت از استقلال 

توسط من وجود نخواهد داشت.
*یعنی به همین راحتی؟ پولی نگرفتی و فسخ کردی؟

بله. من فکر می کنم مدیریت استقلال منطقی برخورد کرد. من 
به آنها گفتم که مشکل خانوادگی دارم و آنها هم راحت موضوع را 

پذیرفتند و قرارداد را فسخ کردیم.
*اما باشگاه استقلال لطمات زیادی باعث جدایی خارجی ها 
در سال های اخیر خورده و همگی آنها از استقلال شکایت 

کرده و غرامت گرفته اند....
از نظر من احساسی که نسبت به هواداران استقلال داشتم 
بیشتر از پول برایم اهمیت دارد. همه چیز پول نیست. در برخی 
از ارتباط های معنوی که ایجاد می شود پول همه چیز نخواهد بود.
صادقانه می گویم که شکایتی در کار نخواهد بود و در آینده برای 

این تصمیمی  موفقیت می کنم.  آرزوی  و هوادارانش  استقلال 
بود که با قلبم گرفته ام و به آن پایبند هستم.اگر دنبال پول بودم 
کاری می کردم که استقلال به من پول بدهد.اگر دنبال شکایت 
بودم قراردادم با استقلال را فسخ نمی کردم و کار را نیمه کاره رها 
می کردم و می رفتم. اما حالا قرارداد بین ما فسخ شده و هیچ جای 

شکایتی وجود ندارد.
*ممکن است دوباره یک روز به این تیم برگردی؟

نه. چون قراردادم با استقلال فسخ شده دیگر به برگشت به این 
تیم فکر نمی کنم.اینکه می گویم بر نمی گردم برای وضعیت کنونی 
است. من فهمیدم که به باشگاه بزرگی رفته بودم و همانطور که 
گفتم استقلال بزرگترین باشگاه آسیا است اما در وضعیت موجود 

شانسی برای برگشت من وجود نخواهد داشت.
*و صحبت آخر....

برای استقلال و هوادارانش آرزوی موفقیت می کنم. فراموش 
نمی کنم که روزی در یک تیم بزرگ در آسیا بازی کرده ام و امیدوارم 

استقلال در ادامه فصل موفق باشد.

به خاطر خانواده قراردادم با استقلال را فسخ کردم

گرو:فشارقیاسبینمنوتیاموحشتناکبود

دارنده نشان طلای مسابقات جهانی گفت: اصلا حرف من این است، آشوری آدم 
خوب و با شخصیت، اما باید بدانیم که دیگر جامعه کاراته او را نمی خواهد.

جاسم ویشگاهی بدون شک یکی از بهترین های کاراته ایران است که سال ها با پیراهن 
تیم ملی کشورمان در رویدادهای جهانی و آسیایی افتخار آفرینی کرده است. ویشگاهی 
طی چند سال گذشته راهی کشور سوئد شد و چند سالی نیز کاراته کاهای این کشور زیر 
نظر وی تمرین کردند. ویشگاهی پس از بازگشت به ایران برای مدت کوتاهی در دوران 
ریاست فرجی با فدراسیون همکاری کرد، اما خیلی زود با فدراسیون قطع همکاری کرد. 
امروز نیز برای روشن شدن افکار عمومی به بهانه جلسه داشتن تعدادی از قهرمانان بزرگ 
کاراته ایران با محمدرضا داورزنی معاون ورزش قهرمانی و حرفه ای به سراغ ویشگاهی 
رفتیم و برای دقایقی با او به گفت وگو پرداختیم. ویشگاهی با کسب ۲ مدال طلا و یک نقره 
رقابتهای کاراته بازیهای آسیایی و ۲طلا ،یک مدال نقره و یک برنز پیکارهای بزرگسالان 

جهان یکی از پرافتخارترین کاراته کای ایران محسوب می شود.
گفت وگوبا جاسم ویشگاهی را در ادامه می خوانید:

* بازهم تغییرات در ریاست فدراسیون کاراته رخ داد، اما این بار طبق قانون 
بازنشسته ها فرجی ناچار شد با ریاست فدراسیون کاراته خداحافظی کند، به نظر 

شما آیا انتخابات ریاست فدراسیون کاراته تا پایان سال جاری برگزار شود؟
به نظر من هر چه سریع تر باید رئیس فدراسیون کاراته انتخاب شود، باید این اتفاق 
حتی قبل از پایان سال 9۷ رخ دهد. ما کمتر از دو سال دیگر المپیک را در پیش داریم، 
کاراته برای اولین بار قرار است راهی المپیک شود و یکی از امیدهای اصلی مدال در 
المپیک است،  پس باید هر چه زودتر این فدراسیون سر و سامان بگیرد. البته تاسف 
بارترین قسمت ماجرا این است که فدراسیون جهانی کاراته به ما پوزخند می زند. چون 
ریاست فدراسیون کاراته ایران هیچ وقت ثبات نداشته است. به همین دلیل ما هیچ وقت 
در کرسی فدراسیون جهانی هیچ پست و جایگاهی نداریم. در مقطعی پناهی رئیس 
فدراسیون کاراته یک پست داشت و در دروان ریاست سمندر نیز ریاست کرسی غرب 
آسیا را داشتیم اما این پست ها برای کشوری که همیشه در دنیا افتخار آفرین است کافی 

نیست!
* بنظر شما انتخاب محسن آشوری به عنوان سرپرست فدراسیون کاراته تصمیم 

منطقی بوده است؟
در حال حاضر آشوری سرپرست فدراسیون کاراته است، او همیشه مدعی می شود 
روسای فدراسیون به او اجازه کار کردن را نمی دهند، حالا که سرپرست شده باید ببینیم 
چه کار میخواهد کند! او در این مدت کوتاه که سرپرست فدراسیون و همه کاره فدراسیون 
شده، باید ببینیم چه اتفاقاتی رخ خواهد داد. آشوری هیچ وقت به کسی اجازه نمی دهد 
که کار کند. دلیل این صحبت هایم این است که همه اهالی کاراته این موضوع را می داند، 
به عنوان مثال  زمانی که رئیس کمیته قهرمانان بودم، او اجازه نمی داد که من کار کنم. در 

پایان هم ناچار شدم به خاطر همین موضوع با فدراسیون قطع همکاری کنم.
* زمانی که رئیس کمیته قهرمانان بودید، چه برنامه هایی برای کاراته داشتید؟

دو هدف بزرگ داشتم، ابتدا تلاشم این بود از لحاظ مالی به قهرمانان رسیدگی کنیم تا 
دغدغه مالی و دغدغه حضور در لیگ های جهانی را نداشته باشند و با توجه به حمایت 
مالی، در صورتی که فدراسیون نتواند آنها را اعزام کند، از منابع مالی ای که ما آنها را جذب 
می کنیم، کاراته کاها به مسابقات اعزام شوند. هدف دوم، اعزام قهرمانان بزرگ کاراته ایران 
به استانهای مختلف بود، حضور این قهرمانان در استان های مختلف برای کاراته کاهای 
مبتدی و نیمه  حرفه ای در شهرستان ها انگیزه می شد، این حرکت علاوه بر ایجاد انگیزه 
بین کارته کاهای تمام استان ها باعث رقابت بین تمام مسئولان استان ها می شد، حتی 
استان هایی که خنثی بودند هم در زمینه رشد و پرورش کاراته کا فعال می شدند. برای 

استارت کار با استان آذربایجان تمام هماهنگی ها لازم را انجام دادیم، اما آشوری رئیس 
سازمان تیم های ملی اجازه نداد این اتفاق رخ دهد و همه چیز را کنسل کرد!

* در مقطعی که فرجی رئیس فدراسیون کاراته بود قرار بر این بود شما دبیر 
سازمان تیم های ملی شوید، چه اتفاقی رخ داد که پیشنهاد رئیس فدراسیون وتو 

شد؟
زمانی که آشوری رئیس سازمان تیم های ملی بود، فرجی به او گفته بود ویشگاهی 
باید دبیر سازمان تیم های ملی شود، اما با توجه به اینکه آشوری از لحاظ فنی 5 درصد 
هم به توانایی های فنی من نزدیک نیست، احساس خطر کرده بود و  اجازه نداد این کار 
رخ دهد. به هر حال او از یک سبک غیرکنترلی به سبک کنترلی آمده و توان فنی در 
سبک کنترلی را ندارد که بخواهد به کسی ارائه کند. سبقه هر کسی مشخص است. به 
نظر من رئیس سازمان تیم های ملی باید کسانی را زیردست می داشت که از نظر فنی 
بتوانند به او کمک کنند، اما چون آشوری می دانست از نظر فنی من به قدری می دانم 
که او در مقابل من عاجز است و هیچ حرفی برای گفتن در مسائل فنی ندارد، به همین 
دلیل اجازه نداد این اتفاق رخ دهد. در آن مقطع من از مهدی عموزاده و دیگر دوستان 
در زمانی که با فدراسیون همکاری می کردم خواستم به تیم ملی کمک کنند، اما دبیر 
فدراسیون اجازه این کار را نداد.کتیرایی، عموزاده، خمامی و بهنام فر از همه این نفرات 
خواستم به من کمک کنند، اما آنها می دانستند که اگر ورود کنند، از طرف آشوری 

تخریب می شوند. 
* به نظر شما چه کسی رئیس فدراسیون کاراته می شود؟

ابتدا باید به این نکته اشاره کنم، آشوری هر جا نشسته و بلند شده مدعی شده من 
کاری می کنم اسم این قهرمانان کاراته برای همیشه از یادها برود، سؤال ما این است، مگر 
قحط الرجال است که تمام پست های کاراته را تنها یک نفر تصاحب کند؟ گویا آشوری 
فراموش کرده یک دوربین عکاسی به دست می گرفت و به دنبال ما می دوید تا از ما عکس 
بگیرد، حال چطور شده که او برای کاراته ایران تصمیم می گیرد؟ حالا نیز همین فرد برای 
انتخابات ریاست فدراسیون کاراته، مهندسی می کند تا فرد مورد علاقه خود را به عنوان 

رئیس انتخاب کند. ما گزینه های خوبی هم برای ریاست فدراسیون کاراته داریم. من در 
یک مقطع از یک مربی و یک بازیکن تیم ملی سؤالی پرسیدم، سوالم این بود که آیا زمانی 
که سید حسن طباطبایی سرپرست فدراسیون کاراته بود، به شما بد گذشت؟ خوشبختانه 
هم بازیکن و هم مربی مدعی شدند ما در آن مقطع بهترین اردوها را از همه لحاظ در 
اختیار داشتیم، من هم به آنها گفتم پس در نبود آشوری هیچ اتفاق منفی برای کاراته 
رخ نداد،  تمام این صحبت ها نشان می دهد نبودن آشوری در کاراته نشان می دهد که 
هیچ اتفاق بدی برای فدراسیون رخ نمی دهد و همه چیز سر جای خودش قرار می گیرد.

* شما از او انتقاد میکنید اما او همه جا مدعی می شود که جاسم مثل برادرزاده 
من است، آیا این تعریف ها برای بدست آوردن دل شما است؟

بنده  امثال  و  من  اما  است،  من  برادرزاده  عین  جاسم  می گوید  جای  همه  آشوری 
سرپرست فدراسیون کاراته را قبول نداریم، او باید این موضوع را بداند، اگر پدرم در جایگاه 
آشوری بود و این اشتباهات و این عملکرد را نیز داشت، قطعا از روی پدرم هم عبور 
می کردم. سوال جامعه کاراته این است، آرین خو،  سلیمی، عموزاده،  شاطرزاده، کتیرایی، 
عبدالحسینی،  خمامی،  روحانی و بهنام فر کجای کاراته ایران هستند؟ شاید در مقطعی 
مربی تیم ملی بودند، اما جایگاه اصلی آنها در کاراته کجاست؟ چرا ما باید در حال حاضر 

در تیم ملی دغدغه اعزام داشته باشیم؟! 
آیا قبول دارید که تغییرات اخیر در راس فدراسیون کاراته باعث شد که تیم ملی 

فرصت حضور در لیگ های جهانی را از دست بدهد؟ 
ما مسابقات ژاپن، چین، شیلی را از دست دادیم، در واقع هر رقابتی را که از دست 
می دهیم، جایگاه کاراته کاهایکشورمان در رنکینگ جهانی سقوط می کند، در مقطعی که 
تغییرات در رأس فدراسیون کاراته جدی شد، جنگ برای رسیدن به قدرت بود و نشستن 
به جایگاه سرپرستی، به همین دلیل سفرهای تیم ملی فراموش شد. آقایان پیش خود 
می گفتند اعزام ها که مهم نیست، مهم رسیدن به صندلی قدرت است، به همین دلیل هم 
ما لیگ های جهانی را به همین راحتی از دست دادیم، نباید فراموش کنیم هشت نفر کلا 
به المپیک می روند، پس باید از حالا تلاش کنیم، نباید به خاطر منافع شخصی، کاراته 

کشورمان و منافع ملی را فدای منافع شخصی کنیم. 
* آیا قبول دارید که دخالت های زیادی از سوی دبیر فدراسیون و برخی دیگر از 

مردان در بخش بانوان ایجاد می شود؟
ما مدیر فنی بانوان داریم، چرا آقایان در اسپانیا در ارنج تیمی دخالت می کردند؟ ما 
دروغ می گوییم؟ بانوان که هستند شهادت بدهند. اصلا حرف من این است، آشوری 
آدم خوب و با شخصیت، اما باید بدانیم که دیگر جامعه کاراته او را نمی خواهد، او حدودا 
هفتاد سالش است و تحت عمل جراحی قلب قرار گرفته و زمان بازنشستگی او فرارسیده 
است، آشوری دوران بازنشستگی اش فرارسیده و بهتر است به خانه برود و به فکر قلبش 

باشد و استراحت کند. 
* شنیده شده اخیرا تعدادی از قهرمانان بزرگ کاراته جلسه ای را با معاون وزیر 
ورزش داشته اند که شما نیز یکی از این نفرات بوده اید، موضوع جلسه با معاون 

وزیر چه بوده؟
بله، تعدادی از مدال آوران جهانی جلسه ای را در وزارت ورزش و جوانان با داورزنی معاون 
وزیر ورزش داشتیم، ما تمام مسائل را آنچه که نیاز بود را به داورزنی گفتیم، البته مطمئن 
شدیم که اطلاعات دوستان بیشتر از ما است و هر آنچه که برای موفقیت کاراته نیاز بود را 
به داورزنی گفتیم، آنها نیز می دانند چه کار کنند، امیدوارم با برنامه ریزی که انجام دادند 
و با نظارتی که خواهند داشت، در انتخابات ریاست فدراسیون کاراته با تمام دقت، تمام 
مسائل رازیرنظر داشته باشند. در هر صورت جلسه بسیار خوبی با داورزنی داشتیم و 

ان شاءالله که تأثیرگذار خواهد بود.

چرا آقایان در اسپانیا در ارنج تیمی دخالت می کردند؟

ویشگاهی:جامعهکاراتهدیگرسرپرستفدراسیونرانمیخواهد
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تلفن های هوشمند با مغز ما چه می کنند؟
گوشی های همراه هوشمند زندگی ما را متحول کرده اند. از یک سو زندگی با وجود این 
گوشی ها و امکاناتی که در اختیارمان می گذارند آسان تر شده و از سوی دیگر مشکلاتی 

نیز با خود به همراه آورده اند.
تخمین زده می شود که از هر چهار آمریکایی، سه نفر تلفن هوشمند شخصی دارد و 

به نظر می رسد هر فرد به طور میانگین ۲۶۰۰ دفعه در یک روز تلفنش را لمس می کند.
تلفن های همراه هوشمند در استحکام روابط خانوادگی و اجتماعی، دقت در زمان 
رانندگی و ایمنی محیط کار اختلال ایجاد کرده اند. به عنوان مثال یک مطالعه ۳۰۰ 
میلیون دلاری موسسه ملی بهداشت در ایالات متحده آمریکا نشان داده است مغز 
کودکانی که با تلفن های هوشمند سر و کار دارند به صورت متفاوتی با مغز کودکانی که به 
این تلفن ها دسترسی ندارند، تکامل می یابد. شبکه "ان بی سی" در گزارش جدیدی در 
این رابطه آورده است: همچنین مطالعات دیگرعلمی نشان می دهد افرادی که مرتبا در 
تماس و کار با این تلفن ها هستند توانایی کمتری دارند که عمیق، بادقت و مفهومی فکر 
کنند. وابستگی به این تلفن ها سبب شده است که افراد از یادآوری ساده ترین اطلاعات 
خود بازبمانند. از دیگر مشکلاتی که این تلفن ها ایجاد می کنند کاهش کمیت و کیفیت 
خواب است. مطالبی که از طریق اینترنت با این گوشی ها تا تختخواب افراد می آیند، 
ذهن آنها را در موقع خواب مشوش می کنند. همچنین نور این تلفن ها در ساعت زیستی 
بدن اختلال ایجاد کرده و سبب می شود افرد دیرتر و بدتر بخوابند. به گزارش ایسنا، 
حضور این تلفن ها در زندگی ما حتی روی نگاه انسانی ما به دیگر انسان ها اثر منفی 
دارد. بسیاری دیگر به درخواست های کمک غریبه ها در خیابان پاسخ نمی دهند و حتی 
اعتماد میان افراد آشنا نسبت به یکدیگر کاهش یافته است. ناتوانی در بیان احساسات از 
دیگر معضلاتی است که تلفن های همراه هوشمند ایجاد کرده اند. بروز احساسات مثبت 
و منفی برای افرادی که از این گوشی ها استفاده می کنند کمتر شده، امری که روابط 
انسانی را تحت الشعاع قرار می دهد. تحقیقات نشان می دهد استفاده از این گوشی ها 
تاثیرات بسیار مخربی روی سلامت روان نوجوانان و جوانان دارد. این تلفن ها نحوه تعامل 
با افراد را دچار مشکل کرده و حضور در شبکه های اجتماعی سبب کاهش عزت نفس 
و اعتماد به نفس افراد به ویژه پسران و دختران جوان می شود. بنابر گزارش یورونیوز، 
تلفن های همراه هوشمند تا حدی در تار و پود زندگی ما تنیده شده اند که قابل حذف 
نیستند، اکنون محققان در تلاشند تا با درک اینکه چگونه این گوشی ها بر روان و مغز ما 

اثر می گذارند راه هایی برای کاهش خطرات استفاده از آنها بیابند.

تاثیر مصرف سبزیجات بر پیشگیری از 
کبد چرب

بررسی ها نشان می دهد مصرف مقدار زیادی از سبزیجات دارای برگ سبز ممکن است 
خطر ابتلا به کبد چرب را کاهش دهد.

گروهی از متخصصان سوئدی بر اساس بررسی های خود اظهار داشتند: دریافت قابل 
توجهی از نیترات معدنی که به طور طبیعی در بسیاری از سبزیجات وجود دارد می تواند 

انباشت چربی در کبد را کاهش دهد.
کبد چرب بیماری شایع کبدی است که ۲۵ درصد از جمعیت جهان به آن مبتلا 

هستند اما تاکنون درمان تایید شده ای برای این بیماری ارائه نشده  است.
متخصصان آزمایشاتی را روی تعدادی موش که رژیم غذایی با میزان چربی و قند بالا 
داشتند، انجام دادند و آن ها را با نیترات تغذیه کردند. پس از آزمایش ها سطح چربی در 
کبد این موش ها به طور چشمگیری پایین بوده  است. متخصصان همچنین مشاهده 
کردند که فشار خون این موش ها کاهش پیدا کرده و توازن انسولین/گلوکز در موش های 

مبتلا به دیابت نوع دو بهبود یافته  است.
نتایج بدست آمده در مطالعات پیشین نیز نشان داده مصرف مقدار قابل توجهی از 

میوه و سبزی تاثیرات مثبتی در عملکرد قلب و عروق در مبتلایان به دیابت دارد.
به گزارش ایسنا، متخصصان سوئدی اظهار داشتند: تصور می کنیم این بیماری ها با 
مکانیزم مشابهی به یکدیگر مرتبط هستند و استرس اکسیداتیو موجب فرایندی روی 

نیتریک اکسید می شود که تاثیر مخربی بر عملکرد کاردیو متابولیک دارد.
محققان می گویند: در این مطالعه روش جایگزینی برای تولید نیتریک اکسید نشان 
دادیم که میزان بیشتری از نیترات موجود در رژیم غذایی به نیتریک اکسید و دیگر 

گونه های نیتروژن زیست فعال در بدن تبدیل می شود.
به گزارش خبرگزاری شینهوا، آنها معتقدند که مصرف روزانه ۲۰۰ گرم از سبزیجاتی با 

برگ سبز با این تاثیرگذاری مثبت همراه است.

اختلال عاطفی فصلی، نوعی از اختلالات عاطفی و روحی 
است که شایع ترین شکل آن مربوط به فصل زمستان یا همان 
افسردگی زمستان است. علائم افسردگی زمستان معمولا در 
اواخر فصل پاییز و یا اوایل فصل زمستان پدیدار می شوند. در این 
مطلب به افسردگی زمستان، علت افسردگی زمستان، علائم و 

چند راه مقابله با آن می پردازیم.
افسردگی  نوعی  دچار  زمستان  فصل  در  مردم  از  بسیاری 
یا  فصلی"  عاطفی  "اختلال  نوع  شایع ترین  که  می شوند 
به  به اختصار SAD است.  و   Seasonal Affective Disorder
این افسردگی فصلی که معمولًا در اواخر پاییز و یا اوایل زمستان 
آغاز می شود افسردگی زمستان یا افسردگی زمستانی می گویند.
بنابراین اگر شما هم از آن دسته از افرادی هستید که با کوتاه 
شدن و تاریک شدن روزها دچار افت کارایی، شادابی و نشاط 
افسردگی  اختلال  دچار  قریب به یقین  به احتمال  می شوید، 

زمستان می شوید.
دلیل افسردگی زمستان چیست؟

باوجودآنکه شاید بسیاری از افراد اذعان دارند که در فصل 
زمستان با افت انرژی و تغییرات خلق وخویی مواجه می شوند، 
اما شاید برخی هنوز بر وجود افسردگی زمستانی تردید داشته 

باشند و آن را تصورات و توهمات شخصی بدانند.
البته لازم به ذکر است شواهد علمی محکمی وجود دارند که 
تأثیر فصول روی خلق وخوی انسان را تائید می کنند. در مورد 
افسردگی زمستانی نیز باید بگوییم که بسیاری از محققان و 
دانشمندان بر این باورند که این افسردگی زمستانی با روشی که 

بدن نسبت به روشنایی روز واکنش نشان می دهد مرتبط است.
آلیسون کری از اتحادیه Mind انگلستان که اتحادیه ای مرتبط 
با سلامت ذهنی و مغزی انسان است می گوید: "یک تئوری 
در مورد "اختلال عاطفی فصلی" یا همان "افسردگی زمستان" 
این است که نور ورودی به چشم انسان باعث ایجاد تغییراتی 
در سطح هورمون های بدن می شود که در نهایت منجر به این 

اختلال می شود.
در واقع این تئوری معتقد است که معادلات و عملکردهای 
نوری در بدن ما باعث توقف تولید هورمون خواب یا ملاتونین 

می شوند که منجر به بیدار شدن انسان از خواب می شود.
تصور غالب این است که اختلال افسردگی زمستانی ناشی 
است.  زمستان  در  روزها  شدن  کوتاه  و  روز  کمتر  روشنایی  از 
به بیان دیگر تصور می شود که تولید بیشتر ملاتونین در بدن 
در فصل زمستان، باعث بروز رخوت و علائم افسردگی در بدن 

است. حال بیایید ببینیم علائم افسردگی زمستانی چیست؟
علائم افسردگی زمستان چیست؟

علائم افسردگی زمستانی می تواند شامل موارد زیر باشد:
-- خوابیدن زیادی

-- احساس خستگی و بی حالی در طول روز
-- افزایش وزن

-- کاهش انگیزه و علاقه نسبت به تعاملات اجتماعی و رابطه 
جنسی

-- ناامیدی، اضطراب و تحریک پذیری
-- کاهش محسوس انرژی 

گفتنی است افرادی که دچار افسردگی هستند، ممکن است 
در طول زمستان با شدیدتر شدن علائم افسردگی مواجه شوند.

ما در این مطلب می خواهیم به شما بگوییم که اگر شما هم با 
فرارسیدن فصل زمستان دچار این علائم و بی حالی ها می شوید 
لازم نیست نگران باشید چراکه افراد زیادی در دنیا با این موضوع 
مواجه هستند و روش هایی نیز برای مقابله با این وضعیت وجود 
دارد. حال به معرفی چند روش برای مقابله با افسردگی زمستان 

می پردازیم.
1- محیط زندگی خود را روشن تر کنید

در زمستان که بدن ما با کمبود نور مواجه می شود و تمایل به 
نور بیشتری دارد، نشستن و زندگی کردن در معرض نور بیشتر 
)حتی اگر منبع نور مصنوعی باشد( می تواند مثل یک داروی 
ضدافسردگی عمل کند و در همان اندازه مؤثر باشد. بنابراین 
می توانید صبح ها زودتر بیدار شوید و پرده ها را کنار بزنید و هر 
مانعی که جلوی تابش نور به داخل محیط را می گیرد برطرف 
کنید. شاخه های درخت حیاط خانه خود را کوتاه کنید و جلوی 
پنجره و در معرض نور بیشتر خورشید بنشینید و از روشنایی 

لذت ببرید.

2- هوشمندانه تر بخورید
برخی خوراکی ها مثل شکلات، می توانند به بهبود خلق وخو 
و تسکین اضطراب کمک کنند. لازم به ذکر است خوراکی های 
دیگر ازجمله آبنبات ها و کربوهیدرات ها نیز می توانند احساس 
حس  این  اما  کنند،  فراهم  انسان  برای  موقتی  رضایتمندی 
و  اضطراب  حس  افزایش  به  منجر  است  ممکن  درنهایت 
افسردگی شود. بنابراین در مصرف خوراکی ها باید دقت لازم را 

داشته باشید.
3- شبیه سازی سپیده دم

اختلال  نوعی  زمستانی  افسردگی  شد  گفته  که  همان طور 
عاطفی فصلی است که در اواخر پاییز و یا اوایل زمستان آغاز 
می شود و با تغییرات آب وهوا و نزدیک شدن به پایان فصل زمستان، 
علائم آن محو می شود. بنابراین افراد دچار این اختلال احساس 
افسردگی، تحریک پذیری، رخوت و سستی دارند و احتمالًا بیدار 
شدن صبح نیز برای آن ها مشکل است به ویژه زمانی که هوا هنوز 
روشن نشده باشد. تحقیقات نشان داده است که شبیه سازی 
سپیده دم می تواند مثل یک داروی ضدافسردگی عمل کند و 
بیدار شدن و دل کندن از تخت خواب را سهولت بخشد. منظور 
اتاق خواب قرار  از شبیه ساز سپیده دم دستگاهی است که در 
می گیرد و لامپی دارد که به تدریج و باگذشت زمان روشن می شود 
و نورش افزایش می یابد که معمولًا این کار در طول ۳۰ دقیقه تا 
۲ ساعت به طول می انجامد و نور تابیده شده از این دستگاه، در 
این بازه زمانی از "کم به زیاد" افزایش می یابد تا حالتی مثل طلوع 

خورشید را برای بدن ما شبیه سازی کند.
4- تمرینات ورزشی و فعالیت بدنی داشته باشید

تحقیقی در سال ۲۰۰۵ توسط دانشگاه هاروارد امریکا انجام 
شد که نشان می داد  راه رفتن سریع به مدت حدوداً "۳۵ دقیقه 
در روز و به  طور ۵ روز در هفته" و یا "۶۰ دقیقه در روز و ۳ بار 
در هفته" می تواند علائم افسردگی خفیف تا متوسط را بهبود 
بخشد. گفتنی است تمرین در زیر نور زیاد نیز می تواند برای 

افسردگی زمستانی بیشتر مؤثر واقع شود.
لازم به ذکر است که نتایج تحقیقات مقدماتی دیگری در این 
زمینه نشان می دهد که تمرینات ورزشی زیر نور بیشتر، باعث 

ارتقای سلامت عمومی، عملکرد اجتماعی، علائم افسردگی و 
سرزندگی می شود درحالی که تمرینات ورزشی زیر نور معمولی 
فقط باعث ارتقای سرزندگی می شود. بنابراین سعی کنید در زیر 

نور روشن تر و بیشتر تمرینات ورزشی خود را انجام دهید.
5- به موسیقی شاد گوش کنید

طی یک تحقیق در سال ۲۰1۳ محققان دریافتند که گوش 
کردن به یک موسیقی شاد به طور قابل توجهی باعث بهبود و 
ارتقای خلق وخوی افراد هم در کوتاه مدت و هم در بلندمدت 

می شود.
6- برای تعطیلات برنامه ریزی کنید

آیا برای روزهای شاد و پر از نشاط تابستان دل تنگ شده اید؟ 
اشکالی ندارد؛ در این فصل هم می توانید به تعطیلات یا سفر 
سفر  برای  برنامه ریزی  به  که  کرده اند  اثبات  محققان  بروید. 
می تواند به طور قابل ملاحظه ای شادی و نشاط عمومی انسان را 
افزایش دهید. بنابراین به همین راحتی می توان احساس شادی 

و رضایت عمومی را در افراد افزایش داد.
7- بیرون بروید

سعی کنید بیرون بروید و قدم بزنید و یا به فعالیت های مشابه 
دیگر بپردازید. البته شاید بیرون رفتن در هوای سرد و قدم زدن 
کار آسانی نباشد اما باور کنید که تأثیرات آن بسیار بزرگ و مؤثر 
خواهد بود. گذراندن زمان در فضای بیرون به ویژه زمانی که هوا 
سرد است می تواند باعث بهبود تمرکز، کاهش علائم افسردگی 

زمستان و کاهش میزان استرس شود.
8- رنگ های روشن بپوشید

البته پشت این تئوری دلیلی علمی وجود ندارد اما به نظر 
می تواند  روشن  رنگ های  و  شاد  لباس های  پوشیدن  می آید 
شاید  البته  کند.  منتقل  انسان  به  شادتری  و  بهتر  احساس 
برخی به پوشیدن رنگ های تیره علاقه مندتر باشند چراکه شاید 
باور دارند باعث لاغر دیده شدن آن ها خواهد شد. اما در واقع 
لباس های تیره باعث غمگینی انسان خواهد شد و به نظر می آید 
افراد در حال رفتن به مراسم خاک سپاری و عزاداری هستند 
درحالی که با پوشیدن رنگ های روشن و شاد می توان جلوه ای از 
شادی و نشاط بصری را در بین افراد ایجاد کرد و حس سرزندگی 

و طراوت را منتقل کرد.
9- ویتامین D را فراموش نکنید

احتمالًا می دانید که ما بیشتر ویتامین D خود را از نور خورشید 
دریافت می کنیم. بنابراین شاید بهتر باشد در فصل زمستان که 
کمتر با برخورد نور مستقیم خورشید به بدن خود مواجه هستیم 

از مکمل های ویتامین D استفاده کنیم.
بسیاری از بیماری ها و به خصوص بیماری افسردگی با کمبود 
ویتامین D مرتبط هستند. برخی از غذاهایی دارای ویتامین 
D هستند نیز شامل ماهی سالمون، ماهی تن، شیر، ماست، 

ساردین، تخم مرغ و غلات غنی شده با ویتامین D هستند.
10- غذاهای زمستانی بخورید

فصل زمستان دارای خوراکی ها و غذاهای خاص خودش است 
که در واقع برای چشیدن طعم واقعی این غذاها و خوراکی ها باید 
منتظر فرا رسیدن فصل زمستان باشیم. برخی از بهترین مواد 
غذایی که در زمستان می توان از آن ها استفاده کرد عبارت اند از:

-- کدو که یکی از منابع خوب منیزیم و پتاسیم است.
-- بادمجان که دارای فیبر، مس، ویتامین B1 و منگنز است.

-- سیب زمینی شیرین که سرشار از پنتاتونیک اسید یا همان 
ویتامین B۵، ویتامین B۶، بیوتین و فلاوونوئیدهای ضدالتهابی 

است.
و بسیاری از خوراکی ها و غذاهای دیگر مختص زمستان که 

فراوانی و مصرف آن ها در زمستان بی حکمت نبوده است.
از  بسیاری  یا  روش  ها  این  از  استفاده  با  می توان  بنابراین 
روش های موجود دیگر برای از بروز افسردگی زمستان جلوگیری 

کرد.

آیا می توانیم متابولیسم خود را تقویت کنید؟ تقویت متابولیسم هدف مقدس تمام افرادی 
است که نسبت به تغییرات وزن خود حساس هستند، اما اینکه بدن شما با چه سرعتی 

کالری ها را می سوزاند، به عوامل مختلفی مربوط می شود.
زندگی در دنیای مدرن وقت کمتری برای توجه به بدنمان برایمان باقی گذاشته است. 
استفاده از غذاهای سرخ کردنی و آماده باعث شده تعداد افرادی که در جامعه از اضافه وزن 
خود رنج می برند افزایش یابد. انواع رژیم های غذایی و داروهای کاهش وزن که روزانه در 
فضای مجازی و شبکه های تلویزیونی پیشنهاد می شود، قابل اعتماد نیستند و ممکن است 
با این روش ها سلامت افراد به خطر بیفتد، تا جایی که تعدادی انسان زیر تیغ عمل جراحی 
کاهش وزن جان خود را از دست داده اند. یکی از راه های کاهش وزن افزایش سوخت و ساز 
بدن است. در این گزارش به روش هایی سالم برای بالا بردن متابولیسم بدن خود دست 
می یابید. آیا می توانیم متابولیسم خود را تقویت کنید؟ تقویت متابولیسم هدف مقدس 
تمام افرادی است که نسبت به تغییرات وزن خود حساس هستند، اما اینکه بدن شما با چه 
سرعتی کالری ها را می سوزاند، به عوامل مختلفی مربوط می شود. بعضی افراد متابولیسم 
سریعی به ارث می برند. مردان نسبت به زنان تمایل بیشتری به سوزاندن کالری دارند؛ این 
اتفاق حتی در زمان استراحت هم به همین نسبت است. برای بیشتر افراد متابولیسم بعد از 
4۰ سالگی به صورت پیوسته کند می شود. اگر چه شما نمی توانید سن، جنسیت و ژنتیک 
خود را کنترل کنید، روش های دیگری برای بهبود سوخت و ساز بدنی وجود دارد که در 

ادامه به 1۰ نمونه از آن ها اشاره می شود.
1- عضلات خود را تقویت کنید

بدن شما به طور مداوم کالری می سوزاند، حتی زمانی که هیچ کالری انجام نمی دهید. 
سوخت و ساز در افرادی که عضلات بیشتری دارند، در ساعات استراحت بیشتر است. هر 
4۵۰ گرم عضله روزانه فقط برای حفظ خود حدود ۶ کالری استفاده می کند، در حالی که 
هر 4۵۰ گرم چربی روزانه فقط ۲ کالری می سوزاند. این تفاوت کوچک می تواند با گذشت 
زمان بیشتر شود. پس از یک جلسه پرورش عضلات، تمام عضلات در بدن فعال می شوند و 

میانگین متابولیسم روزانه خود را افزایش می دهند.
2- تمرین های خود را افزایش دهید

ورزش های هوازی ممکن است برای شما عضلات بزرگ نسازد، اما می توانید متابولیسم 
خود را در عرض چند ساعت پس از تمرین افزایش دهید. کلید این کار بالا بردن فشار 
تمرینات است. تمرین با شدت بالا باعث افزایش بیشتر و طولانی تر میزان متابولیسم 
استراحت نسبت به تمرینات با شدت کم می شود. برای کسب نتایج بهتر، یک کلاس با 
تمرین های شدیدتر در سالن ورزش را امتحان کنید یا در طول پیاده روی معمول خود، 

دوره های کوتاه دویدن را آغاز کنید.
3- سوخت و ساز بدنتان را با آب افزایش دهید

بدن شما برای سوزاندن کالری نیاز به آب دارد. اگر بدنتان حتی کمی بی آب باشد، 
متابولیسم شما ممکن است کند شود. در یک مطالعه مشخص شد بزرگسالانی که در روز 
8 لیوان یا بیشتر آب می نوشند، نسبت به کسانی که 4 لیوان آب در روز می نوشند، کالری 
بیشتری مصرف می کنند. برای اینکه به اندازه کافی آب به بدنتان برسد، قبل از هر وعده 
غذا و میان وعده، یک لیوان آب یا سایر نوشیدنی های غیرشیرین مصرف کنید. همچنین 
استفاده از میان وعده های تازه، میوه ها و سبزیجات که به طور طبیعی حاوی آب هستند، 

بهتر از استفاده از چوب شور یا چیپس است.

4- آیا لازم است از نوشیدنی های انرژی زا استفاده کنیم؟
بعضی مواد تشکیل دهند نوشیدنی های انرژی زا می توانند سرعت سوخت و ساز بدنتان 
را افزایش دهند. آن ها پر از کافئین هستند که میزان انرژی مورد استفاده بدن را افزایش 
می دهد. گاهی اوقات تائورین دارند که نوعی اسیدآمینه است. تائورین می تواند سوخت 
و ساز بدن شما را افزایش دهد و به سوزاندن چربی های شما کمک کند اما استفاده از این 
نوشیدنی ها می تواند برای بعضی افراد موجب مشکلاتی مانند فشارخون بالا، اضطراب و 
مشکلات خواب شود. آکادمی آمریکایی اطفال آن ها را برای کودکان و نوجوانان توصیه 

نمی کند.
5- هوشمندانه نیم چاشت بخورید

درست خوردن اغلب می تواند به کاهش وزن کمک کند. هنگامی که وعده های بزرگ 
غذایی را با فاصله طولانی می خورید، سرعت سوخت و ساز بدن شما بین دو وعده غذایی 
ساعت،  تا 4  هر ۳  در  میان وعده  یا  کوچک  غذای  وعده  یک  مصرف  می یابد.  کاهش 
متابولیسم شما را تقویت می کند، بنابراین کالری بیشتری را طی یک روز می سوزانید. 
نتایج مطالعات متعددی نیز نشان داده افرادی که به طور منظم غذا می خورند، در هر وعده 

غذایی، خوراک کمتری مصرف می کنند.
6- وعده های غذایی تان را تند کنید

غذاهای تند مواد شیمیایی طبیعی دارند که می توانند سوخت و ساز بدن شما را به یک 
رده بالاتر برسانند. آشپزی با یک قاشق غذاخوری فلفل قرمز یا سبز خردشده میزان سوخت 
و ساز شما را افزایش می دهد. این افزایش سوخت و ساز احتمالًا موقت است، اما اگر اغلب 
غذاهای تند مصرف کنید، مزایای آن ممکن است افزوده شود. برای تقویت سریع سوخت 
و ساز، ادویه های غذای ماکارونی، خوراک لوبیا و تاس کباب را با ترشی فلفل قرمز افزایش 

دهید.
7- نیروی خود را با مصرف پروتئین افزایش دهید

و کربوهیدرات ها  با چربی  مقایسه  پروتئین در  برای هضم  بیشتری  کالری  بدن شما 

می سوزاند. پروتئین به عنوان بخش متعادل کننده رژیم غذایی عمل می کند و جایگزین 
مناسبی برای کربوهیدرات ها با ارزش غذایی پایین است. خوراک غنی از پروتئین می تواند 
سوخت و ساز بدن را در وعده های غذایی افزایش دهد. منابع خوب پروتئین گوشت گاو نر، 
بوقلمون، ماهی، گوشت سفید مرغ، توفو )پنیر سویا(، آجیل، لوبیا، تخم مرغ و محصولات 

لبنی کم چرب است.
8- قهوه سیاه بنوشید

اگر شما قهوه می نوشید، احتمالًا از قدرت انرژی و تمرکز آن لذت خواهید برد. یکی از 
مزایای مصرف قهوه در حالت اعتدال، امکان افزایش کوتاه مدت در میزان سوخت و ساز 
بدن شماست. کافئین می تواند به شما کمک کند احساس خستگی کمتری داشته باشید 

و حتی در زمان ورزش موجب افزایش استقامت می شود.
9- انرژی خود را با نوشیدن چای سبز بازیابی کنید

مصرف چای سبز یا چای یولونگ )نوعی چای تیره چینی( مزایای ترکیبی از کافئین و 
کاتچین را به وجود می آورد که نتایج بررسی ها نشان می دهد سوخت و ساز بدن را به مدت 
چند ساعت بالا می برد. از طرفی، نتایج تحقیقات نشان می دهد نوشیدن ۲ تا 4 فنجان از 
هر کدام از این دو نوع چای ممکن است برای مدت کوتاهی سوخت و ساز بدن را بیش از 

17 درصد در طول تمرین شدید افزایش دهد.
10- از رژیم های سخت خودداری کنید

رژیم های سخت که در آن ها زنان باید کمتر از هزار و ۲۰۰ کالری و مردان باید کمتر از 
هزار و 8۰۰ کالری در روز مصرف کنند، برای هر کسی که می خواهد سوخت و ساز سالمی 
داشته باشد، بد است. اگرچه این رژیم های غذایی ممکن است به شما کمک کنند وزنتان را 
کاهش دهید، باعث از دست دادن تغذیه سالم خواهند شد. به علاوه، این کار باعث ایجاد 
عوارض جانبی می شود زیرا می تواند موجب از بین رفتن عضلاتتان شود که به نوبه خود 
متابولیسمتان را کاهش خواهد داد. نتیجه نهایی این است که بدن شما کالری کمتری 

می سوزاند و وزن شما سریع تر از قبل از رژیم غذایی افزایش می یابد.

یکی از راه های کاهش وزن افزایش متابولیسم بدن است

10 روش برای اینکه سوخت  و ساز خود را تقویت کنید

آگهی ابلاغ اجرائیه 
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002618/1

بدینوسیله به آقای علی اکبر مهدوی  ، فرزند: حسین ، ش ش 1۲۶ دارای کد ملی: 4۰۳۲۲۶4۲9۵ از قم بدهکار سند ازدواج شماره 
۲۳8۲ مورخ 1۳89/۰7/۰9 دفتر ازدواج 44 قم ابلاغ می گردد که خانم فرح مهدوی فرزند عباس باستناد سند مذکور جهت وصول 
مهریه به میزان تعداد 14 سکه طلای تمام بهار آزادی و پنج کیلو شمش طلا مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 
1۳97۰4۰۳۰۰11۰۰۲۶18/1 )با شماره بایگانی  97۰۲7۵۲ ( در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در 
سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرای 
مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 1۰ روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه 
است (  نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین نوبت 

منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )17۰74( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

----------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002571/1
بدینوسیله به آقای مجید حامدی  ، فرزند: غلامرضا به شناسنامه 1۶۵ دارای کد ملی: ۰۳8۶7۶۳8۵۲ بدهکار سند ازدواج شماره 
۶۲79 دفتر ازدواج ۲۵ قم ابلاغ می گردد که خانم اعظم باقری باستناد سند مذکور جهت وصول تعداد 4۰ سکه طلای تمام بهار آزادی 
مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه  97۰۲7۰۳ در شعبه اجرای ثبت قم  در جریان است چون نشانی شما ) قم- بخش 
کهک – روستای کرمجکان – محله بالا – منزل پدری( در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا 
حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 
1۰ روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات 
اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( منتشر 

نخواهد شد . )17۰۶8( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

آگهی تحدید حدود اختصاصی
بموجب رای شماره 1۳9۶۶۰۳۳1۰۰9۰۰1۲81 مورخ 1۳97/۵/۲۳ قانون تعیین و تکلیف ششدانگ اعیانی یک قطعه زمین با 
بنای احداثی به مساحت 91/4۵ مترمربع تحت پلاک ۵۳198 فرعی مفروز از اعیان پلاک ۳8 فرعی از 1۶۲ اصلی واقع در ساسانی 
کرج به تملک آقای رسول شیری فرزند یوسف درآمده و چون تحدید حدود اعیان پلاک ۳8 فرعی از 1۶۲ اصلی بعمل نیامده است و 
برابر ماده 1۵ قانون ثبت نمی توان عمل نمود. بنابراین تحدید حدود ملک مزبور در روز شنبه 1۳97/1۰/۲۲ ساعت 1۰:۳۰ در محل 
وقوع ملک شروع و بعمل خواهد آمد بدینوسیله به اطلاع کلیه مالکین و مجاورین پلاک های فوق الذکر می رساند؛ در روز و ساعت 
مقرر در محل وقوع ملک حاضر چنانچه نسبت به تحدید حدود اعتراض داشته طبق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تحدید حدود به مدت 
۳۰ روز اعتراض خود را به  اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه 1 کرج تسلیم و رسید دریافت دارند، و اعتراض کننده مکلف است در اجرای 
ماده 8۶ آیین نامه قانون ثبت ظرف مدت ۳۰ روز ))یک ماه(( از تاریخ تسلیم اعتراض خود به اداره ثبت و دادخواست تنظیمی خود را 
که بمراجع قضایی تقدیم نموده گواهی و رسید دریافت نموده و به اداره ثبت تسلیم نماید. بدیهی است در غیر اینصورت حق واخواهی 

ساقط خواهد شد.م/97/۲9۶87/ف
تاریخ انتشار آگهی:1397/9/28 چهارشنبه
عباسعلی شوش پاشا- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه 1 کرج

----------------------------------
نظریه کارشناسی

در خصوص پرونده اجرایی کلاسه فوق )1/ 1۳97۰4۰۳۰۰11۰۰۲۶۶۳ ( له : فاطمه کلهری و علیه : محمدرضا رنجبر طبق 
گزارش مورخ 1۳97/۰9/۲1 کارشناس رسمی دادگستری آقای سرهنگ حسین شیرزادی به شرح تصویر پیوست، خودروی 
مبلغ  به  است(  گردیده  بازداشت  کلهری  فاطمه  خانم  طلب  ازاء  در  )که  ایران 1۶  ل 74  انتظامی 88۳  شماره  به  پژو  سواری 
۳۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ارزیابی گردیده. لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف 
مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر به مبلغ ۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال به دفتر 
این اجرا تسلیم نمایید. ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد ترتیب اثر داده 

نخواهد شد. )م الف 17۰۵۳( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی

آیا شما هم دچار اختلال عاطفی فصلی می شوید؟

افسردگی زمستان
علل و راه های مقابله با آن
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واحد نانوایی آزاد پز عزیزی با توجه به سابقه و تجارب 
طولانی مدت مدیریت آن از واحدهای خوشنام و پیش 
کسوت در صنف نانوایان به شمار می رود که کیفیت 
بالای نان تولیدی آن رضایتمندی مصرف کنندگان را 
در مقیاسی گسترده به همراه داشته و موفق به اخذ 

نمره بالایی در این عرصه شده است. 
تراب علی عزیزی موسس و مدیر این واحدنانوایی 
آزادپز در مصاحبه ای با خبرنگار ما یادآور شد که از 
سال 65 در رسته ی شغلی خبازی مشغول فعالیت و 
خدمات رسانی به مردم شریف بوده و طی بیش از سه 
دهه همواره صداقت و وجدان کاری را سرلوحه خود 
اعتماد مصرف  و  امر رضایتمندی  این  قرار داده که 
کنندگان را از واحد تحت مدیریت وی به دنبال داشته 

است.
این فعال مجرب و کار آزموده در صنف نانوایان با 
اعلام اینکه در حال حاضر 4 نفر در این واحد مسوولیت 
انجام مراحل مختلف مانند خمیرگیری و نظایرآن را به 
عهده دارند؛ اظهار کرد: از آنجایی که یک واحدنانوایی 
نیز در شهرک پردیسان در اختیار داریم؛ 4 نفر هم در 
آن واحد مشغول به کار هستند که جمعاً 8 نفر در دو 
واحد نانوایی خدمات مورد نیاز در زمینه نان را به اهالی 

شریف پردیسان ارایه می کنند.
بهترین  از  اینکه  بیان  با  عزیزی سپس  علی  تراب 
نان  انواع آردهای موجود برای طبخ  و مرغوب ترین 
درخشان  کارخانجات  آردهای  کنیم.  می  استفاده 
و معماریان )مازندران( نام برد که از کیفیت ممتازی 

برخوردار است.
نانوایی تحت مدیریت  وی مصرف روزانه مجموعه 
خود را بین 7 تا 8 کیسه متغیر اعلام کرد و با بیان اینکه 
از مدتی قبل توزیع آرد بین نانوایان به صورت سامانه 
ای انجام می شود؛ گفت: در گذشته هر میزان آرد 
که نیاز داشتیم می توانستیم به راحتی تهیه کنیم اما 
با سامانه ای شدن توزیع آرد از این نظر با محدودیت 

هایی مواجه شده ایم.
مدیر واحد نانوایی آزادپز عزیزی همچنین با برشمردن 

دشواری و طاقت فرسا بودن کارخبازان افزود: کار در 
برابر حرارت گرما با مشکلات خاصی همراه است، با 
این وجود همه تلاش خود را به عمل می آوریم تا نان 
با کیفیت مطلوب طبخ و دراختیار مشتریان عزیز قرار 

گیرد.
تراب علی عزیزی در همین حال از رعایت موازین 
اجرای بخشنامه های بهداشت محیط و پرسنل در 
مجموعه نانوایی تحت مدیریت خود خبرداد و گفت که 
مسوولان و بازرسان شبکه بهداشت به طور مستمر از 
این واحد سرکشی به عمل آورده و رهنمودهای لازم را 
درجهت ارتقاء هرچه بیشتر سطح بهداشت به ما ارایه 

می کنند.
وی در ادامه با اشاره به قیمت نان؛ ابزار عقیده کرد: 
قیمت نان در شرایط کنونی واقعی و متناسب با نرخ 
تورم نیست که انتظار داریم مسوولان تدابیری در این 
زمینه بیاندیشند تا هم برای فعالان و متصدیان نانوایی 
باشد.  به صرفه  برای مصرف کنندگان مقرون  و هم 
البته ما به هیچ عنوان تمایلی به گران شدن قیمت نان 
نداریم و لذا از مسوولان تقاضا می کنیم آرد را با قیمت 
های مناسب در اختیار ما قرار دهند تا بتوانیم نان را با 

قیمت مناسب به مردم عرضه کنیم.
تراب علی عزیزی سپس با اشاره به افزایش قیمت ها 
گفت: هزینه های جاری از قبیل اجاره ماهانه مکان 
نانوایی، دستمزد کارگران، تعرفه حامل های انرژی و 
دیگر هزینه های جاری به نحو قابل ملاحظه افزایش 
یافته و این در حالیست که قیمت نان تغییر چندانی 

طی سال های اخیر نداشته است.
افرادی  را  خود  مجموعه  زیر  پرسنل  ادامه  در  وی 
ماهر و مجرب در حرفه ی خبازی دانست که در کار 
به عمل آوری نان از خود خلاقیت نشان می دهند و 
نان تولیدی این مجموعه مورد استقبال و رضایتمندی 

مصرف کنندگان قرار گرفته است.
کردن  ارزیابی  مثبت  با  آنگاه  عزیزی  علی  تراب 
زارع  آقای  افزود:  نانوایان،  صنفی  اتحادیه  عملکرد 
که  است  زحتمکش  و  دلسوز  فردی  اتحادیه  رییس 

مشکلات  و  نیازها  پیگیری  جهت  تلاشی  هیچ  از 
نانوایان کوتاهی نمی کند و با صبر و حوصله فراوان 
به طور منظم از تک تک واحدهای نانوایی بازدید و 
اندرکاران  و دست  و درد دل متصدیان  پای صحبت 
تمامی  و  ایشان  از  دارد  جا  نشیند.  می  صنف  این 
مسوولانی که در سطوح مختلف برای مهین اسلامی 
و مردم مسلمان و انقلابی کشور زحمت می کشند، 
صمیمانه تشکر و قدردانی کنیم و توفیق و سربلندی 
همه خدمتگزاران اسلام، انقلاب و کشور را از خداوند 

متعال مسألت می نماییم.

حجت الاسلام رفیعی:

حضرت معصومه)س( یک امامزاده عادی نیست
سخنران حرم بانوی کرامت گفت: حضرت معصومه)س(، یک امامزاده عادی نیست 
بلکه جایگاهی ویژه در نزد خداوند و اهل بیت)ع( دارد و از تمام  دختران حضرت موسی 
بن جعفر)ع( مقامش بالاتر است و حتی از میان تمام فرزندان این امام معصوم نیز برتر بوده 

و جایگاهی ویژه دارد.
حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی ظهردیروز در سالروز رحلت بانوی کرامت در جمع 
زائران و مجاوران در شبستان امام خمینی)ره( بیان کرد: این بانوی بزرگوار نگین شهر قم 
بوده و آثار و برکاتش در دنیا و به ویژه در ایران اسلامی و خاصه در این شهر مقدس گسترده 
است؛ این شهر در روایات موردتوجه ائمه معصومین بوده که نشان دهنده جایگاه این شهر 
است. وی افزود: بر اساس فرموده امام رضا علیه السلام اهل قم انصار و یاوران اهل بیت)ع( 
هستند و همچنین امام صادق علیه السلام می فرمایند شهر قم آشیانه آل محمد)ص( و 

پناهگاه پیروان و شیعیان است.
سخنران حرم بانوی کرامت خاطرنشان کرد: البته مضمون این روایات مطلق نیست و 
دلیل بر این نیست که هر کس در این شهر ساکن باشد خوب است؛ بلکه مضمون روایات 
کلی بوده و چه بسا عده ای از ساکنان این شهر به خاطر نافرمانی و معاصی هلاک خواهند 

شد.
استاد حوزه علمیه تأکید کرد: بیش از 7۰۰ عالم ربانی مابین مسجد امام حسن عسکری 

علیه السلام و حرم مطهر مدفون هستند که بر اثر گذر زمان و تغییر و تحولات
 شهری امروزه آثاری از قبور آن ها مشخص نیست. همچنین شخصیت ها و علما و 
مراجعی که در حرم مطهر مدفون می باشند نشان دهنده جایگاه عظیم این شهر است.عضو 
هیئت علمی جامعه المصطفی یادآور شد: مقام یک امامزاده با امام معصوم متفاوت است و 
احدی با امام معصوم قابل مقایسه نیست، اما عده ای از امامزادگان مانند نگین می درخشند 
و امتیازاتی ویژه ای در بین دیگر امامزادگان و منسوبین به اهل بیت)ع( دارند که حضرت 
زینب، حضرت علی اکبر، حضرت عبدالعظیم  ابوالفضل، حضرت  معصومه، حضرت 
حسنی، احمد بن موسی علیهم السلام و… نمونه بارزی از مصادیق امامزادگانی هستند 

که جایگاه ویژه ای در نزد اهل بیت)ع( دارند.
وی افزود: همه امامزادگان به خاطر منسوب بودنشان به اهل بیت)ع( قابل احترامند و ما 
موظفیم آن ها احترام نماییم و به زیارت آن ها مشرف شویم، اما ازنظر رتبه و درجه جایگاه 

عده ای از آن ها متفاوت هستند.
حجت الاسلام رفیعی خاطرنشان کرد: یک سلسله اموری وجود دارد که جایگاه یک 
امامزاده را بالا می برد که یکی از آن ها مدح ائمه معصومین در وصف آن امامزاده است که در 

این خصوص حضرت معصومه سلام الله علیها، مدح چهار امام معصوم را دارد.
بلکه  نیست  عادی  امامزاده  یک  علیها،  سلام الله  معصومه  حضرت  کرد:  تأکید  وی 
تمام  دختران حضرت موسی  از  و  دارد  اهل بیت)ع(  و  نزد خداوند  در  ویژه  جایگاهی 
بن جعفر)ع( مقامش بالاتر است و حتی از میان تمام فرزندان این امام معصوم نیز برتر 
بوده و جایگاهی ویژه دارد؛ البته جایگاه امام رضا علیه السلام در قامت یک امام معصوم 
قابل مقایسه نیست و برتری بانوی کرامت نسبت به فرزندان دیگر حضرت موسی بن 

جعفر)ع( می باشد.
حجت الاسلام رفیعی در ادامه گفت: این بانوی بزرگوار زیارت نامه مأثوره دارد و مخصوص 
شخص حضرت بوده و از طرف امام معصوم صادرشده است بهشت پاداش زیارت کننده 
حضرت است.سخنران حرم بانوی کرامت با بیان این که از دیگر شاخص های بانوی کرامت 
مربوط به مسئله ولایت پذیری است، خاطرنشان کرد: دیگر ویژگی حضرت که با دیگر 
امامزادگان متفاوت بوده مربوط به مسئله هجرت حضرت است که این بانوی بزرگوار هم 

مهاجره الی الله و هم مجاهده فی سبیل الله بودند.

 معاون اجرایی تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد

صدور حکم برای 97درصد پرونده های 
تعزیراتی قم 

معاون اجرایی تعزیرات حکومتی استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون تعداد 
چهار هزار و 56۰ فقره پرونده تخلف صنفی، بررسی و 97 درصد برابر با چهار هزار و 42۰ 

مورد مختومه و به صدور حکم منجر شده است. 
پدرام نیرومند روز سه شنبه در جلسه ستاد تنظیم بازار قم در تالار امام جواد)ع( استانداری 
اظهار داشت: ارزش مجموع جرائمی که منتهی به محکومیت شده، بالغ بر هشت هزار و 

24۰ میلیارد ریال است.
وی بیان داشت: از کل این پرونده ها 78 فقره پرونده به ارزش سه هزار و 77۰ میلیارد 

ریال مربوط به پرونده های احتکار، اختفا و امتناع از عرضه کالا می باشد.
وی اضافه کرد: از این تعداد 71 فقره پرونده به ارزش سه هزار و 71۰ میلیارد ریال منتهی 

به صدور حکم شده است.
معاون تعزیرات حکومتی قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اقدام های 
کنترلی انجام شده در مورد کالاهای مصرفی شب یلدا، انجام گشت های مشترک و مستمر 
با مجموعه بازرسی اتاق اصناف و صنعت، معدن و تجارت را از جمله آن ذکر کرد و گفت: 
نصب برچسب قیمت، ارائه فاکتور خرید و برخورد با گران فروشی از مهمترین اولویت های 

نظارتی به شمار می آید.
نیرومند خاطرنشان کرد: بازرسان و کارشناسان خبره  در جریان این گشت ها در صورت 

مشاهده تخلف باید ضمن تشکیل پرونده، اصلاح قیمت ها را نیز انجام دهند.
وی یادآور شد: رسیدگی به تخلف ها به شدت پیگیری می شود و اگر پرونده ای تشکیل 

شود در دستور کار قرار گرفته و در اسرع وقت بررسی خواهد شد.
*   انجام 2هزار و 290 بازرسی توسط سازمان صنعت و تجارت قم 

معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نیز در این جلسه با بیان اینکه 
2 هزار و 29۰ بازرسی از اصناف قم طی 2 هفته گذشته انجام شده است گفت: 154 
پرونده با 282 عنوان تخلف به ارزش 123 میلیارد و 279 میلیون ریال تشکیل شده است.
احمد رضا سمیعی نسب همچنین با اشاره به آغاز طرح بازرسی ویژه شب یلدا از شنبه 
هفته جاری اذعان داشت: با توجه به افزایش تقاضا برای خرید آجیل، خشکبار، میوه و 
شیرینی در بلندترین شب سال، یک طرح نظارتی ویژه به اجرا گذاشته شده که اولویت 

اصلی آن کنترل قیمت آجیل، خشکبار و میوه و تره بار است.
وی با بیان اینکه نرخ سود این کالاها باید مطابق فاکتور خرید باشد و بیش از آن تخلف 
محسوب می شود، افزود: نرخ سود مصوب برای آجیل و خشکبار 12 درصد، انواع میوه 
3۰ درصد و شیرینی نیز بین 2۰ تا 3۰ درصد است. وی در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشاره به نوسانات قیمت 57 قلم کالای اساسی در 2 هفته اخیر تصریح کرد: از این تعداد 
کالا 24 قلم بدون تغییر قیمت و 13قلم نیز روند کاهشی و 2۰ قلم روند افزایشی بوده است .
سمیعی نسب گفت: قیمت 16 قلم کالا نسبت به میانگین کشوری بیشتر، 29 قلم کمتر 

و 12 قلم کالا نیز با میانگین کشوری یکسان است.

مدیرعامل خانه مطبوعات استان البرز :

 با حذف اگهی های دولتی چرخ رسانه های 
مکتوب از حرکت خواهد ایستاد

مدیرعامل خانه مطبوعات استان البرز  
گفت :عدم انتشار آگهی ها در نشریات 
مکتوب سبب آسیب جدی مالی به رسانه 
ها می شود، قبلا به این موضوع اشاره 
تپنده  قلب  همانند  ها  آگهی  که  شده 
رسانه های مکتوب هستند و در صورت 
قابل  غیر  آسیب  ها،  آگهی  این  حذف 
جبرانی به نشریات غیر دولتی وارد می 

گردد.
.اکبر حیدری با اشاره به حذف اگهی 
طبق   : اظهارداشت  قضاییه  قوه  های 
ها  آگهی  انتشار  موجود،  قانونی  مفاد 
و   343 مواد  با  ابلاغ  سامانه  طریق  از 
مدنی  دادرسی  آئین  قانون  و 73   3۰2
مواد  موجب  به  همچنین  دارد،  تعارض 
616،344، 174 و 3٨4 قانون دادرسی 

کیفری نیز تعارض دارد.حیدری در ارتباط با بخشنامه و دستورالعمل مرکز آمار و فناوری قوه 
قضاییه در خصوص انتشار آگهی های خروجی شعب دادگستری تصریح کرد:  بخشنامه 
و دستورالعمل مرکز آمار قوه قضاییه با وجود تضاد با روح قانون و تعارض با مواد قانونی 
که مورد اشاره قرار گرفت نیاز به بررسی مجدد دارد.وی در ادامه اظهار کرد: عدم انتشار 
آگهی ها در نشریات مکتوب سبب آسیب جدی مالی به رسانه ها می شود، قبلا به این 
موضوع اشاره شده که آگهی ها همانند قلب تپنده رسانه های مکتوب هستند و در صورت 
حذف این آگهی ها، آسیب غیر قابل جبرانی به نشریات غیر دولتی وارد می گردد.حیدری 
در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به اهمیت حذف آگهی ها برای نشریات افزود: از 
نمایندگان محترم مردم در مجلس شورای اسلامی و دیگر مسئولین ذیربط درخواست 
می نماییم به دلیل حساسیت این مسئله برای نشریات، به این موضوع ورود کنند تا از باز 
ایستادن چرخ رسانه های خصوصی جلوگیری کنند.مدیرعامل خانه مطبوعات استان 
البرز در ادامه گفت: طی نوسانات اخیر قیمت ارز و بالا رفتن بی رویه کاغذ، نشریات با 
مشکلات بی شماری برای چاپ مواجه هستند و بعضا مجبور به خریداری کاغذ از بازار 
سیاه هستند، اکنون با قطع آگهی ها و انتشار  در سامانه مشکلات رسانه ها چند برابر 
خواهد شد و احتمال انحلال رسانه های خصوصی بسیار زیاد می گردد.حیدری در پایان 
به نقش رسانه ها در انتشار اخبار موثق و تاثیر نشریات مکتوب در اجتماع اشاره کرد و افزود: 
با پیش رفت و گسترش فضای مجازی و بازنشر اخبار به هیچ وجه تاثیری بر اثر گذاری رسانه 
های مکتوب نگذاشته است و امروزه شاهد اهمیت رسانه های نوشتاری در جوامع پیش 

رفته سراسر جهان هستیم.

آیت الله سعیدی در دیدار فتاح :

کمیته امداد می تواند در زمینه ایجاد اشتغال به 
دولت کمک کند

 تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( با اشاره به تلاش دولت برای اشتغال زایی و 
کمک گرفتن از دستگاه های دیگر برای حل این مشکل گفت: کمیته امداد در این زمینه 

می تواند به دولت کمک کند.
آیت الله سید محمد سعیدی ظهر سه شنبه در دیدار رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( 
که در حرم مطهر کریمه اهل بیت)ع( برگزار شد، با بیان اینکه صبر و ایمان موجب تفاوت 
ایران با سایر کشورها شده است، افزود: ملت ها در هنگام مواجه شدن با فشارهای اقتصادی 
واکنش نشان می دهند اما ملت ایران با توجه به اتصال به شجره طیبه و الگو گرفتن از سبک 
زندگی اهل بیت)ع( که کمک به محرومان است به خوبی با مشکلات مواجه می شوند. وی 
با بیان اینکه در گذشته بی حرمتی های بسیاری به مذاهب دیگر انجام می گرفت، افزود: 
اکنون در نظام اسلامی مردم برای مذاهب مختلف ارزش بسیاری قائل می شوند که این 
امر موجب ارزش قائل شدن این اقلیت نیز شده است. امام جمعه قم با اشاره به نقشه 
شوم دشمنان در ایجاد تفرقه در ایران افزود: دشمنان برای ایجاد تفرقه میان مذاهب و 
اقوام تلاش بسیاری دارند. وی بیان کرد: برای اینکه دولت در حوزه اشتغال بتواند به نتیجه 
مطلوب دست یابد باید از کمیته امداد بهره بگیرد زیرا این نهاد با مردم ارتباط تنگاتنگی 
دارد و در حل مشکلات کارگشاست. آیت الله سعیدی با بیان اینکه کمیته امداد می تواند به 
دولت در زمینه اشتغال زایی کمک کند، افزود: از آنجایی که دولت در زمینه تولید اشتغال 
در تلاش است تا با کمک دستگاه های دیگر مشکلات را برطرف سازد می تواند در این 
زمینه از کمیته امداد بهره مند شود. وی بیان کرد: استان قم در خدمت رسانی به محرومان 
و نیازمندان جایگاه نخست را به خود اختصاص داده است. تولیت آستان مقدس حضرت 
معصومه)س( ادامه داد: مردم ایران با الگو گیری از مکتب اهل بیت)ع( به ویژه با تأسی از 
حضرت علی)ع( بار نیازمندان را بر دوش کشیده و به صورت ناشناس در نقاط مختلف 
کشور درحال کمک به مستضعفان هستند. وی با بیان اینکه کمیته امداد از ابتدا با نیت 
خیر و خداپسند تأسیس شده است، افزود: کمیته امداد با گذشت زمان مأموریت های خود 
را افزایش داده و با عملکردهای خود و با عنایت ائمه اطهار)ع( و خداوند متعال توانسته 
است مردم را با خود همراه سازد و کمک های بسیاری به محرومان جامعه انجام دهد. 
امام جمعه قم بیان کرد: چشمان با نفوذ و حساس ولی عصر)عج( به همه جهان به ویژه 
محرومان کمیته امداد است و بزرگ ترین دغدغه این مرکز کمک به نیازمندان و محرومان 
جامعه است. وی گفت: کارمندان کمیته امداد نسبت به ویژگی های نهاد خود نسبت به 
مجموعه های دیگر آگاه هستند که این امر موجب شده که بتواند خدمت رسانی بهتری 
داشته باشند. آیت الله سعیدی ادامه داد: ما به عنوان خدمت گزاران مردم در تلاشیم تا 

مشکلات آن ها را برطرف سازیم.
  

رئیس کمیته امداد خمینی)ره( درقم مطرح کرد

افزایش 35 درصدی کمک های مردم
 به کمیته امداد

رئیس کمیته امداد خمینی)ره( گفت: در هشت ماهه نخست سال جاری کمک های 
مردم به این کمیته 35 درصد افزایش پیدا کرد، اکنون هر یتیم زیرپوشش کمیته امداد پنج 

حامی دارد و به صورت میانگین ماهیانه 22۰ هزار تومان از حامیان دریافت می کند.
پرویز فتاح ظهر دیروز در دیدار با آیت الله سعیدی در سالن محراب در حرم حضرت 
معصومه)س( با اشاره به سنگین بودن وظیفه کمیته امداد اظهار کرد: امسال به دلیل 
این مراجعه  از  این کمیته زیاد شد، بسیاری  به  مشکلات اقتصادی مراجعات مردمی 
کنندگان مددجوی کمیته امداد نیستند و به دلیل مشکلات اقتصادی به این کمیته مراجعه 
می کنند. وی ادامه داد: سال گذشته مستمری مددجویان کمیته امداد چند برابر شد، 
اما در سال جاری به دلیل مشکلات اقتصادی ارزش این مستمری کاهش یافته است، 
برای مددجویان کمیته امداد در مناطق زلزله زده استان کرمانشاه با کمک خیرین و دولت، 
دو هزار و 5۰۰ واحد مسکونی احداث کردیم و این مددجویان پولی بابت این واحدهای 
مسکونی ندادند. رئیس کمیته امداد خمینی)ره( افزود: به دنبال کاهش 15 درصدی 
تعداد مددجویان این کمیته در سال جاری بودیم، اما امسال مجبور شدیم که 62۰ هزار 
خانوار را وارد جامعه هدف کمیته امداد کنیم و دیگر افراد پشت نوبت در این کمیته نداریم. 
فتاح برنامه های فرهنگی را جزو برنامه های کمیته امداد دانست و تصریح کرد: در هشت 
ماهه نخست سال جاری کمک های مردم به این کمیته 35 درصد افزایش پیدا کرد، اکنون 
هر یتیم زیرپوشش کمیته امداد پنج حامی دارد و به صورت میانگین  ماهیانه 22۰ هزار 
تومان از حامیان دریافت می کند. وی ادامه داد: هر چه تورم کاهش پیدا کند و اشتغال 
افزایش یابد، میزان مراجعات مردمی به کمیته امداد کاهش پیدا می کند، جامعه هدف 
این کمیته خوش حساب ترین افراد در بانک ها هستند و نرخ ازدواج در میان مددجویان 
کمیته امداد بیشتر از افراد دیگر است و نرخ طلاق هم در مددجویان این کمیته کمتر از 
اقشار دیگر است. رئیس کمیته امداد افزود: تعداد نخبگان در بین مددجویان این کمیته 
زیاد است و 72 هزار نفر از مددجویان کمیته امداد طلبه و دانشجو هستند، در کنکور سال 
جاری 15۰ نفر از مددجویان کمیته امداد در سال جاری رتبه زیر هزار کسب کردند. فتاح 
خدمات کمیته امداد را فرامذهبی دانست و تصریح کرد: برادران اهل سنت در استان 
سیستان و بلوچستان زکات خود را به کمیته امداد می دهند که این نشان از اعتماد اهل 
سنت به این کمیته دارد. وی ادامه داد: نمره ملت ایران در صبر و بردباری 2۰ است و این 
مساله وظیفه مدیران را سنگین تر می کند، مدیران باید زندگی خودشان را با قشر مستضعف 
جامعه تطبیق بدهند. رئیس کمیته امداد خاطرنشان کرد: این کمیته در کمک به اقشاری 
همچون اتباع خارجی و افراد بدسرپرست در کشور منع قانونی دارد، حقوق کارمندان 
کمیته امداد را دولت می دهد و مستمری مددجویان کمیته امداد پیش از پرداخت حقوق 

کارمندان این کمیته به حساب آن ها واریز می شود.
 

معاون استاندار قم:

دستاوردهای پژوهشی در راستای توسعه قم 
طراحی نمی شوند

 معاون امور اقتصادی و توسعه منابع استاندار قم گفت: میان اولویت های پژوهشی و 
نیازهای اساسی و اولویت دار استان هماهنگی و همخوانی وجود ندارد.

مهرداد غضنفری در آیین افتتاحیه نوزدهمین نمایشگاه پژوهشی، فناوری و فن بازار 
استان قم که به همت پارک علم و فناوری استان قم برگزارشده است، گفت: پژوهش گامی 

در جهت روشن شدن حقایق و یافتن راه حل هایی برای مسائل مختلف جامعه است.
وی با تأکید بر اینکه پژوهش ها دچار مشکلات ساختاری و عملکردی است، گفت: 
مشکلات نرم افزاری پژوهش نبود گردش اطلاعات و نگاه پژوهش محورانه و مسائل سخت 
از نیروهای خلاق  افزاری آن کم برخورداری سازمان ها و ادارات و مراکز آموزش عالی 
و مبتکر که بتوانند راه حل های خلاقانه ارایه کنند است. معاون استاندار قم بر تهیه یک 
سند آمایش علمی در سطح استان تأکید کرد و گفت: تهیه این سند می تواند اولویت های 
پژوهشی استان را مشخص کرده و پژوهش ها را به سمت و هدف مورد نیاز جامعه سوق 
دهد. وی بر لزوم تناسب فعالیت های پژوهشی با اولویت های توسعه استان تأکید کرد و 
افزود: در کارگروه پژوهش و فناوری استان دستگاه های متولی را مکلف کرده ایم روی 
سه حوزه گردشگری، کشاورزی و صنعت که از نیازهای اولویت دار توسعه استان است 
برنامه ریزی پژوهش محورانه انجام دهند. غضنفری با بیان این نکته که بدون پژوهش های 
کاربردی نمی توان روی توسعه استان حساب باز کرد گفت: خوشبختانه در این دوره از 

نمایشگاه شاهد خدمات و محصولات فناورانه و پژوهشی جامع تر و کاملتری هستیم.

معاون حمایت و سلامت کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم:

 ۲ درصد از مردم استان قم از خدمات
 کمیته امداد استفاده می کنند 

معاون حمایت و سلامت کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم گفت: 2 درصد از 
جمعیت قم، از خدمات کمیته امداد استفاده می کنند. 

اینکه 2۰ هزار خانواده قمی تحت پوشش خدمات  به  اشاره  با   عباس جوشقانیان 
کمیته امداد قم هستند، اظهار داشت: در استان قم نزدیک به 13 هزار و 7۰۰  خانواده 
با سرپرست زن  و 14 هزار نفر خانواده که سرپرست آن ها سالمند است، تحت پوشش 
کمیته امداد هستند. وی با اشاره به اینکه تنها 2 درصد از جمعیت استان قم تحت پوشش 
خدمات کمیته امداد هستند، افزود: در برخی از استان های کشور نزدیک به 8 در صد از 
جمعیت مردم تحت پوشش خدمات کمیته امداد بوده که در استان قم باوجوداینکه ازلحاظ 
سرانه تولید ناخالص ملی جز 1۰ استان آخراست اما تنها 2 درصد از مردم قم از خدمات 
کمیته امداد استفاده می کنند. معاون حمایت و سلامت کمیته امداد امام خمینی ) ره( 
استان قم ادامه داد: ازجمله دلایلی که سبب شده تا جمعیت تحت پوشش کمیته امداد 
امام خمینی ) ره( استان قم ، کمتر از سایر استان ها باشد، وجود حجم بالای کمک های 
خیرین و فعالیت زیاد خیریه ها بوده که می توان گفت رتبه بسیار خوبی از این لحاظ در 
کشور داریم. جوشقانیان زمان دار بودن خدمات کمیته امداد امام خمینی ) ره( استان قم 
به مددجویان را یکی از دلایل عدم افزایش آمار مدد جویان در استان دانست و بیان کرد: 
به جز 14 هزار خانواده سالمندی که تحت پوشش خدمات ما هستند، برای دیگر گروه ها 
نیز برنامه های توانمندسازی در نظر گرفته شده تا بتوانند حد اکثر پس از 5 سال استفاده از 
خدمات کمیته امداد امام خمینی ) ره(، از چرخه حمایتی خارج شده و افراد دیگر وارد این 
چرخه شوند. وی با اشاره به حمایت کمیته امداد امام خمینی ) ره( استان قم از 4۰ هزار زن 
سرپرست خانوار، خاطرنشان کرد: متأسفانه یکی از مشکلاتی که در اساس نامه کشوری 

سازمان های حمایتگر وجود دارد شکل و نحو حمایت از زنان سرپرست خانوار است.
جوشقانیان خاطرنشان کرد: هم پوشانی جامعه هدف بهزیستی و کمیته امداد است 
که سبب شده تا این خانواده ها پس از توانمندسازی توسط کمیته امداد، تحت حمایت 
بهزیستی قرارگرفته و علاوه بر همراهی در کمک و  منابع، به عنوان یک نیروی مولد در کشور 

فعالیت کنند.

در گفت و گو تراب علی عزیزی عنوان شد

نانوایی آزادپز عزیزی عرضه کننده نان با کیفیت برتر 
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کدام یک از نماینده  های دوره دهم تاکنون درگیری داشته  اند؟ 

نمایندگان کم تحمل
 از درگیری لفظی تا برخورد فیزیکی 

توهین، درگیری لفظی و فیزیکی هر از گاهی در رفتار برخی نمایندگان مجلس 
با  یا حتی مردم عادی دیده می شود؛ برخوردهایی که  با خبرنگاران، منتقدان 
سرعت، فیلم و خبر آن در فضای مجازی انتشار می یابد و واکنش افکار عمومی 

را برمی انگیزاند. 
نادر قاضی پور، حمدالله کریمی، علیرضا سلیمی، علی مطهری و حالا هم 

محمدباسط درازهی از جمله  نمایندگانی با این حاشیه ها هستند.
روز دوشنبه ویدیویی از محمد باسط درازهی، نماینده سراوان در مجلس منتشر 
شد که حاکی از سخنان تند او به یک کارمند اداره گمرک بود. بر اساس مکالمه  ای 
که در این ویدیو رد وبدل می شود، نماینده سراوان خطاب به کارمند این اداره که به 
او می گوید »نمی توانیم برادر من. ما از شما دستور نمی گیریم« اظهار می کند: »تو 
غلط می کنی از من دستور نمی گیری. مردک...«. این سخنان درازهی با واکنش 
تند و برخورد فیزیکی یکی از شهروندانی که در آنجا حضور داشته با این نماینده 

مجلس همراه می شود.
البته این نماینده مجلس می گوید 45 دقیقه معطل دیدار با رئیس گمرک شده 
و از کارمندی که در ویدئو حضور دارد، توهین شنیده که در فیلم حذف شده است.

گرچه این اتفاق به احضار وزیر اقتصاد به مجلس، عذرخواهی او از باسط درازهی 
و حتی کلید خوردن طرح استیضاح او منجر شد، اما واکنش ها در فضای مجازی 
و در بین افکار عمومی با فضای بهارستان و پاستور تفاوت داشت. کاربران فضای 
مجازی ضمن تقبیح توهین نماینده سراوان خواستار ورود هیأت نظارت بر رفتار 

نمایندگان و توبیخ این نماینده مجلس شده اند.
نماینده سراوان، اولین بهارستان نشینی نیست که رفتارش در جمعی عمومی 
توهین آمیز تلقی و با واکنش منفی از سوی مردم در فضای مجازی مواجه شده 

است.
* نادر قاضی پور؛ از توهین به زنان تا ضرب وشتم یک خبرنگار

بعد از انتخابات مجلس دهم ویدیویی از میتینگ انتخاباتی نادر قاضی پور، نماینده 
ارومیه در فضای مجازی دست به دست می شد که حاوی مطالب توهین آمیز علیه 
برخی مسئولان و همچنین زنان بود. قاضی  پور که در انتخابات پیروز و به مجلس 
دهم راه یافته بود، در بخشی از این ویدیو با اشاره به نامزد هایی که برای انتخابات 
اعلام حضور کرد ه  بود ند  می گفت : »مملکت را به آسانی به د ست نیاورد ه ایم که هر 
روباه و بچه و کره الاغی را بفرستیم آنجا. مجلس جای کره الاغ نیست! ... مجلس جای 
زنان نیست، جای مرد ان است. بفرستید  سرشان بلا بیاورند  تا آبرویتان برود ؟!«انتشار 
اظهارات قاضی پور با حجم وسیعی از واکنش های منفی از سوی افراد و گروه های 
مختلف سیاسی و مدنی مواجه شد. نمایندگان زن مجلس دهم نیز از قاضی پور به 
هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان شکایت کردند. با این حال، خبری از نتیجه بررسی 

این شکایت نشد.
نماینده ارومیه یک سال بعد، در شهریور سال 95 بعد از پایان جلسه علنی، در 
راهروی مجلس با یک خبرنگار درگیری فیزیکی پیدا کرد. خبرنگار روزنامه ایران در 
حال مصاحبه با نادر قاضی پور در موضوع مربوط به فراکسیون مناطق ترک نشین 
بود که با چالشی شدن این مصاحبه، قاضی پور عصبانی شد و ضربه ای به صورت این 
خبرنگار زد. نماینده ارومیه به این هم بسنده نکرد و او را به حراست مجلس برد تا از 
ورود او به ساختمان مجلس جلوگیری شود. بعد از این اتفاق، خبرنگار روزنامه ایران 
به هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان شکایت کرد، اما این شکایت نیز به جایی نرسید.

* سیلی نماینده بیجار بر صورت مأمور قانون
مرداد ماه سال 96 فرودگاه مهرآباد شاهد درگیری یک نماینده با مأموران پلیس 
بود. حمدالله کریمی، نماینده بیجار به گفته فرمانده پلیس فرودگاه مهرآباد به علت 
نداشتن کارت شناسایی اجازه ورود با خودرو به منطقه حفاظت شده فرودگاه را پیدا 
نمی کند. واکنش نماینده مجلس به ممانعت قانونی مأمور فرودگاه، درگیری فیزیکی 
است. کریمی مأمور پلیس را مورد ضرب و شتم قرار می دهد و بینی او را می شکند. 
در پی این حادثه، سخنگوی نیروی انتظامی اعلام کرد که ناجا از این نماینده، 
رسماً شکایت کرده و خواستار رسیدگی به این موضوع در اسرع وقت شده است. 
در این مورد نیز هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان وارد شد، اما نتیجه  این شکایت 

هم مشخص نیست.
* »دختر خوشگلا« دردسری برای سلیمی

فروردین ماه امسال زمانی که رادیو فرهنگ در حال پخش صحن علنی بهارستان 
بود، جمله ای به نقل از یک نماینده پخش شد که جنجال  آفرید. »این دختر خوشگلا 
رو به ما هم نشون بدید«؛ جمله ای بود که از جایگاه هیأت رئیسه و از زبان علیرضا 
سلیمی نماینده محلات، در حالی که تصور نمی کرد میکروفن باز باشد، پخش شد. 
بعد از این اتفاق، گروهی از نمایندگان در نامه ای به علی لاریجانی از هیأت رئیسه 
مجلس شورای اسلامی خواستند با نماینده ای که چنین سخنانی داشته برخورد 
شود. هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان نیز گفته بود به این ماجرا وارد می شود و آن 
را بررسی می کند. اما چندی بعد هیأت رئیسه مجلس اعلام کرد سخنان سلیمی 

تقطیع شده و موضوع از اساس چیزی دیگری بوده است.
* کم تحملی مطهری در مقابل منتقد

شهریورماه امسال نیز نوبت به علی مطهری، نماینده مردم تهران رسید که در 
حاشیه یک سخنرانی در گلپایگان منتقدش را »احمق« خطاب کند. نائب رئیس 
مجلس شورای اسلامی در جریان سخنرانی اش به مناسبت عید غدیر در این شهر، 
درباره مشکلات کشور نیز سخن گفت. با این حال پس از این سخنرانی، یکی از 
حاضران به مطهری معترض شد که به چه حقی درباره عید غدیر صحبت می کند 
و نایب رئیس مجلس باید درباره گران شدن پراید توضیح دهد نه اینکه راجع به 
غدیر صحبت کند! این نوع مواجهه، واکنش لفظی مطهری را در پی داشت و باعث 
بحث بین نماینده تهران و منتقدش شد که در پایان، مطهری این منتقد خود را 
»احمق و نادان« خطاب کرد.کمال الدین پیرموذن، نماینده ادوار مجلس معتقد است 
حساسیت بیش از اندازه شورای نگهبان به بینش سیاسی نامزدهای انتخابات باعث 
شده در تأیید صلاحیت  ها اخلاق و کیش شخصیتی افراد مورد توجه قرار نگیرد که 
نتیجه آن ورود افرادی به مجلس با غرور کاذب و قدرت بی  حصر است که این گونه 

بداخلاقی ها را از سوی آنان رقم می زند.
او در گفت وگو با ایرناپلاس از هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان خواست به 
این گونه موارد وارد شود تا بساط بداخلاقی از سوی خواص برچیده شود و نماینده ای 

به خود اجازه ندهد با مردم بداخلاقی کند و خود را برتر ببیند.
پیرموذن یادآور شد:  هیأت نظارت نباید اجازه دهد این گونه رفتارها از سوی 

نمایندگان که بر صندلی مدرس ها و طالقانی ها تکیه زده اند، تکرار شود.

چرا برخی تریبون ها در حوزه ای که تخصص ندارند ورود می کنند؟

فلاحت پیشه: باید گزارش های تخصصی در 
اختیار ائمه جمعه قرار گیرد

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: باید گزارشات 
تخصصی در اختیار ائمه جمعه گذاشته شود تا موضوع اف ای تی اف تبدیل به یک 
امر اختلافی نشود. به هرحال همه آزادانه در این رابطه صحبت می کنند اما تقسیم 

کشور به خادم و خائن برخلاف منافع ملی است.
این روزها در هر تریبونی از جمله هرجمعه در تریبون های نماز جمعه شاهد 
هستیم بخشی از صحبت ها به ذم لوایح چهارگانه دولت موسوم به FATF می گذرد 
و این درحالی است که موضوع لوایح معروف به fatf مربوط به بحث های کاملا 
تخصصی است و باید براساس نظرات کارشناسی درباره آنها تصمیم گیری شود. 
شاید وقتی نگاهی به کشورهای دیگر بیندازیم ببینیم این اتفاق در کشورهای 
معدودی چون ما درحال رخ دادن است و این سوال مطرح می شود که چرا بحث 

در مورد یک موضوع کاملا تخصصی از بلندگوهای غیرتخصصی مطرح می شود.
امنیت ملی و سیاست خارجی  حشمت الله فلاحت پیشه رئیس کمیسیون 
مجلس در این رابطه گفت: در این رابطه دستگاه های تخصصی هم نظر خود را 
داده اند اما موضوع بعد از برجام خیلی سیاسی شد و افراد مختلفی درباره آن نظر 

دادند و نهایتا وارد کانال های مصلحتی شد و از این طریق تصویب شد.
او درباره تاثیر اظهارات ائمه جمعه در جریان بررسی cft گفت: به هرحال این 
اظهارات بی تاثیر نیست و ائمه جمعه همچنان درباره این موضوع صحبت می کنند 
به نظرم باید گزارشات تخصصی در اختیار آنها گذاشته شود تا موضوع fatf  تبدیل 
به یک امر اختلافی نشود. به هرحال همه آزادانه در این رابطه صحبت می کنند اما 

تقسیم کشور به خادم و خائن برخلاف منافع ملی است.
در این میان نکته ای که در کلام رییس کمیسیون امنیت ملی بدان اشاره شده 
است »گزارشات کارشناسی« است و به نظر می رسد برخی از ائمه جمعه تنها به 
اطلاعاتی که از محافل و مجاری خاص بولتنی دریافت می کنند اکتفا می کنند و به 
همین دلیل است که بعضا شاهدیم در مخالفت با یک موضوع از یک ادبیات واحد 
استفاده می کنند و ضرورت دارد تا اولا بیان موافقت ها و مخالفت ها در هر موضوعی 
پس از مطالعه کافی و کسب اطلاعات از مجاری کارشناسی صورت گیرد ثانیا نظام، 
دارای ساختارهای رسمی انتخابی و انتصابی مشخص است و وظایف هر دستگاهی 
در حوزه های مختلف روشن است و ورود بدون تخصص به حوزه های تخصصی 

تصمیم گیری حاصلی جز اختلال در نظام تصمیم سازی کشور ندارد.

نکتـه

معاون اول رئیس جمهوری گفت :بودجه دولت به گوشت 
قربانی تبدیل شده و هر کس مرکز مطالعاتی، دانشگاهی یا کاری 

دارد از بودجه دولتی استفاده می کند.
مراسم  در  سخنانی  طی  دیروز  صبح  جهانگیری  اسحاق 
رونمایی از ۱۰ دستاورد فناورانه جهاد دانشگاهی که در دانشگاه 
علم و فرهنگ برگزار شد اظهارداشت : برخی با نفوذی که در 
ریاست جمهوری، سازمان برنامه و بودجه یا مجلس در گذشته 
داشتند، امروز تبدیل به عضوی از بودجه کشور شده اند، به طوری 
که بودجه آنان اگر در ابتدا یک میلیارد بود، بعد به پنج میلیارد 
و در حال حاضر تا ۲۰ میلیارد افزایش پیدا کرده است و این 
در حالی است که قرار نبود آنها از دولت بودجه بگیرند، هرچند 
اشکالی هم وجود ندارد ولی اقدام آنان اراده دولت و نظام نبوده 
است.وی افزود: این همه دانشگاه در کشور وجود دارد، قرار نبود 
فردی دانشگاهی راه اندازی کند و بودجه کمکی بگیرد. همچنین 
بسیاری از این شوراها که در کشور وجود دارد، ابتدا محدود بودند، 
ولی بعضی از آنها امروز دبیرخانه هایی دارند که بودجه های شان 

چند ده میلیاردی است.
جهانگیری ادامه داد: اصلاح ساختار یعنی این که این موارد 
حذف شود، به هرحال مسائلی که در شرایط عادی نمی توان 
انجام داد ولی در شرایط سخت امکان پذیر است، اما اگر دولت 
یکی از آنها را حذف کند سر و صداها بلند خواهد شد و به دولت 

خواهند گفت که کوتاه بیاید.
وی افزود: ده ها دستگاه موازی در کشور درست شده و همه 
بودجه بگیر دولت شده اند اما کشور و بودجه تحمل این همه 
دستگاه موازی را ندارند. بودجه کشور کلان است و فروش نفت 
نیز کاهش یافته است. در حال حاضر رقم بودجه بیش از 4۰۰ 
هزار میلیارد تومان است که بخش عظیمی از این بودجه به 

مسیرهایی رفته که بازدهی آن محدود است.
معاون اول رئیس جمهوری گفت: بر اساس دستور رهبر معظم 
انقلاب مقرر شد بودجه سال 9۸ براساس شرایط تحریمی کشور 
مورد توجه قرار گیرد و بودجه سال آینده در مسیر خلق توسعه 

حرکت کند.

* کشور باید به سمت توسعه علمی و پایدار برود 
وی در بخش دیگری  ازسخنان خود با بیان اینکه دانش، اصل 
اقتدار هر کشوری است و کشورهایی که همچون ایران، سابقه 
تاریخی و تمدنی دارند، باید به این موضوع توجه کنند، گفت: 
هیچ مسیری سریع تر از توسعه علمی، ما را به هدف نمی رساند؛ 
بنابراین باید ملزومات توسعه کامل از جمله نظری و عملی را در 

کشور فراهم کنیم.
وی با اشاره به اینکه کشور باید به سمت توسعه علمی و پایدار 
برود، تاکید کرد: باید اراده ای شکل بگیرد و این اراده در همه 
دستگاه های دولتی و خصوصی محقق شود که با سرعت به سمت 
توسعه کشور از مسیر توسعه علمی برویم و نظام یکپارچه آموزش 

و پرورش در کشور را باید به وجود بیاوریم تا با یکپارچگی، هر 
بخش، بخش دیگری را تکمیل کند.

معاون اول رئیس جمهوری ادامه داد: نقش فناوری در توسعه 
کشورها از جمله ایران در دهه های گذشته پررنگ تر شده و 
می تواند تحول اساسی در روند توسعه کشور به وجود بیاورد که 
یکی از مسائل مربوط به توسعه که در این روند تغییر کرده، منابع 

انسانی است.
جهانگیری جهت گیری اصلی در زمینه توسعه کشور را 
استفاده از فناوری دانست و گفت: از صدر نظام تا بخش های 
دیگر چنین جهت گیری باید شکل بگیرد که خوشبختانه این 
اتفاق افتاده است و در تمام دستگاه ها، حتی بدنه شرکت ها چه 

خصوصی و دولتی به این جهت گیری رسیده ایم.
معاون اول رئیس جمهوری افزود: باید تلاش کنیم که مبانی 
توسعه را به خوبی در کشور ایجاد کنیم. یک زمان، منابع طبیعی 
مهمترین عامل پیشرفت بود، اما امروز منابع انسانی با کیفیت و 
متخصص موجب پیشرفت کشورها می شود و دانش نیروهای 
متخصص نقش مهم تری از ابزارهای پیچیده صنعتی دارند، به 
طوری که مدیریت دانش نیروهای انسانی از سایر اشکال مدیریت، 

اهمیت بیشتری دارد و مسیر توسعه کشور را هموار می کند.

* باید از مسیر توسعه علمی گام های بعدی را برداریم 
وی تاکید کرد: باید از مسیر توسعه علمی گام های بعدی را 
برداریم؛ چرا که در این شرایط سخت و تحریمی تنها می توان با 
توسعه علمی در توسعه کشور تاثیر گذاشت و نهادهایی که نقش 

آنها فرصت سازی است و ایجاد ظرفیت کرده اند در این شرایط 
سخت، بیشتر می توانند نقش آفرین باشند که جهاد دانشگاهی 

همواره یکی از این نهادها بوده است.
معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه نیروهای جوان جهاد 
دانشگاهی در دوره جنگ، سازندگی و بعد از آن نقش مهمی ایفا 
کرده اند و فرصت هایی را برای کشور ساخته اند، اظهار کرد: دوران 
جنگ، یکی از دوران های شکوفایی استعدادهای این کشور بوده 
است. دوران سختی که جزء دوره های استثنایی کشور به حساب 
می آید که طی آن در هر بخشی از کشور، نیروهای تحصیلکرده 
و باانگیزه توانستند موانع را برطرف کنند و جهاد دانشگاهی هم 
در این بخش ها و در  طی 4۰ سال گذشته توانسته است به 

خوبی بدرخشد.
جهانگیری با بیان اینکه در دوره ای قرار داریم که بخش های 
اقتصادی کشور مورد تهاجم دشمن است، گفت: ما نمی توانیم به 
راحتی به مردم بگوییم که وارد جنگ شده ایم. بمباران نشده ولی 
آمریکایی ها اسم همین وضعیت را، جنگ اقتصادی علیه ایران 
می دانند و مراکز حساس اقتصادی ایران را هدف گیری کرده اند 

تا مردم با تنگنا روبرو شوند.
وی افزود: صنعت نفت و گاز که اصلی ترین منبع درآمد کشور 
محسوب می شود، نیاز به نگهداری قطعات دارد که این کار می 
تواند در حوزه دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی دنبال شود. همچنین 
از صنعت خودروسازی هم هدف دشمن قرار گرفته و صادرات 
قطعات ممنوع است؛ به طوری که اگر بخش زیادی از یک خودرو 
را در کشور تولید کنیم و تنها ۱۰ درصد از ملزومات آن به موقع 

وارد کشور نشود، نمی توانیم به خاطر همین ۱۰ درصد خودرو را 
در اختیار مشتری قرار دهیم.

* متخصصان قادرند کشور را از پیچ های سخت عبور 
دهند

جهانگیری با تشریح وضعیت فعلی صنعت فولاد اظهار کرد: 
در حال حاضر یک یا دو ماده ای هست که اگر در اختیار این 
صنعت نباشد، صنعت فولاد را با مشکل روبرو می کند. همچنین 
پتروشیمی از دیگر صنایع حساس ما محسوب می شود که 

آمریکایی ها روی این صنعت هم دست گذاشته اند.
معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: توانمندی که در ایران 
شکل گرفته، یک توانمندی بزرگ است و ایران امروز در نقطه 
ای نیست که نتواند برنامه ریزی و مدیریت کند. ما امروز کشوری 
هستیم که متخصصان مان قادرند کشور را از پیچ های سخت 
عبور دهند و من اطمینان می دهم که صنعت کشور به هیچ 

عنوان در شرایط تحریم به مشکل بر نمی خورد.
به گزارش ایسنا، جهانگیری با بیان اینکه اگر خودروسازی با 
مشکلی روبرو شود، قطعه سازان نیز با مشکل روبرو خواهند شد 
و دهها یا ۱۰۰ هزار نیروی انسانی، کار خود را از دست خواهند 
داد که این نقشه دشمن است، گفت: برخلاف تمام هدف گذاری 
های دشمنان، توانمندی بزرگی در ایران شکل گرفته است و 
امروز آمریکایی ها به همین دلیل گرفتار شده اند و به دنبال آن 
هستند تا سخت ترین تحریم هایی را که می توانستند علیه ایران 

وضع کنند.
سه  خودروسازان  اگر  افزود:  رئیس جمهوری  اول  معاون 
را  به واردات قطعات دارند  نیازی که  یا چهار میلیارد دلار 
با فعالان دانشگاهی در میان بگذارند، حتی قطعات پیچیده 
الکترونیکی، با ظرفیت علمی و فنی که در کشور وجود دارد 
در مقطع کوتاهی قابل تامین است و در بخش دانش بنیان 
نیز باید به بازار داخلی و خارجی با توجه به فرصت های به 

وجود آمده، توجه کنیم.
جهانگیری با بیان اینکه هدف گذاری هایی که در جهاد 
دانشگاهی در صنایع مختلف صورت گرفته نشانگر توجه به اتکا 
به داخل است، گفت: از وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی می 
خواهیم تا از محصولات تولید داخلی استفاده کنند و دستگاه 
های مرتبط نیز تلاش کنند تا محصولات دانش بنیان که یکی از 
اصلی ترین موضوعات صادراتی است در بازارهای خارجی مورد 

توجه قرار گیرد.
وی با بیان اینکه تغییرات نرخ ارز و به ویژه تغییرات شدید 
ارزی را هیچ کس نمی پسندد، تاکید کرد: این امر برای اقتصاد 
ما مضر است و مهم ترین تلاش دولت در ماه های گذشته این 
بود که ناآرامی در اقتصاد را در گام نخست به سرعت به ثبات 
تبدیل کند که امروز هم آثار برگشت آرامش و ثبات را در کشور 

مشاهده می کنیم.

معاون اول رئیس جمهوری:

بودجه دولت به گوشت قربانی تبدیل شده است

ویـژه

چنـد روزی اسـت کـه دولـت روحانی باز به هـدف اصلی 
انتقـادات تبدیل شـده. این بار نـه به خاطر نـرخ ارز و گرانی 
اجنـاس و قیمـت احتمالـی بنزیـن بلکـه بـه خاطـر دامـاد 
آقـای رئیس جمهـور. این اتفاق بـاز بحـث داغ فامیل بازی یا 

شایسته سـالاری را بـر سـر زبان هـا انداخته اسـت.
۲۳ آذر بـود کـه یـک انتصـاب در وزارت صنعـت، معدن 
و تجـارت جنجـال جدیـدی را علیـه دولـت بـه راه انداخت. 
بـا حکـم رضـا رحمانـی، وزیـر صمـت، کامبیـز مهـدی زاده 
جایگزیـن راضیـه لـک بـه عنـوان معـاون وزیـر و رئیـس 
سـازمان زمین شناسـی منصـوب شـد. ایـن خبـر در ابتـدا 
بـه عنـوان یـک انتصـاب معمولـی به حسـاب می آمـد اما با 
مشـخص شـدن این کـه مهـدی زاده دامـاد حسـن روحانـی 

اسـت وارد فـاز دیگـری شـد.

* کامبیز مهدی زاده داماد روحانی
انتصاب مهدی زاده در راسـتای سیاسـت های کلان کشور 
بـا رویکـرد جوان گرایی عنوان شـد امـا دامـاد رئیس جمهور 
دانش آموختـه  بـه  نسـبت  سـنگین تری  وزنـه  بـودن 
دکتـری زمیـن شناسـی سـنگ رسـوب و رسوب شناسـی، 
فوق لیسـانس زمین شناسـی نفت و لیسـانس زمین شناسـی 

مهـدی زاده بـه حسـاب می آمـد. 
او کـه سـوابقی چون مشـاور آیت الله محسـن قمی عضو 
مجلـس خبـرگان رهبـری و معـاون ارتباطـات بین الملـل 
آزاد  دانشـگاه  در  قمـی  محسـن  مشـاور  رهبـری،  دفتـر 
اسـلامی، قائم مقـام معـاون برنامه ریـزی پژوهشـگاه صنعت 
نفـت در سـال ۱۳95، مشـاور معـاون علمـی و فـن آوری 
تامیـن  و  مالـی  برنامه ریـزی  رئیـس  ریاسـت جمهوری، 
منابـع پژوهشـگاه صنعـت نفـت در ۱۳95، عضـو شـورای 
مرکـزی کشـورهای اسـلامی و رئیـس سـتاد نخبـگان و 
جوانـان کشـورهای اسـلامی، مشـاور سـازمان ملـی جوانان 
ریاسـت جمهوری در سـال ۱۳۸4، مشـاور فرمانـدار کرج در 
سـال ۱۳9۲، رئیس حوزه نخبگان فرمانداری کرج در سـال 
۱۳9۲، مشـاور مدیرعامل شـرکت مهندسـی و توسعه نفت 
شـرکت ملی نفـت ایـران و در آخر رئیس مرکز آموزشـهای 
تخصصـی پژوهشـگاه صنعت نفـت در سـال ۱۳9۲، ۸ ثبت 
اختـراع، 5 مـدال طـلای بین المللـی اختراعات، جایـزه ویژه 
مسـابقات از کشـورهای آمریـکا و کرواسـی، ۳۰ تالیـف و 
 ،ISI ترجمـه کتـاب در سـال های ۱۳9۲ و ۱۳9۳، 5 مقالـه
پژوهشـگر برتر سـال ۸5 اسـتان البرز و پژوهشـگر برتر سال 
9۲ اسـتان تهـران را در کارنامـه خـود داشـت آن قـدر تحت 
فشـار قـرار گرفـت تـا سـه روز پـس از انتصـاب، مجبـور به 

اسـتعفا از این سـمت شـود.
پـس از انتشـار خبـر ایـن انتصـاب، بسـیاری از محافـل 
رسـانه ای عنـوان کردنـد که حسـن روحانی وزیـر صنعت را 
توبیـخ کـرده اسـت ولی خبرهـای بعدی نشـان داد توبیخی 

در کار نبوده اسـت.
هرچنـد صبـح ۲6 آذر وزیـر صنعـت، معـدن و تجـارت 
در گفت وگویـی بـا تاکیـد بـر این کـه نسـبت داشـتن بـا 
یـک شـخصیت مهـم جـرم نیسـت، یـادآور شـد کـه داماد 
رئیس جمهور را بر اسـاس شایسته سـالاری بـه عنوان معاون 
خـود انتخـاب کـرده اسـت و  گفـت: انتصاب وی به سـمت 
معاونـت وزیـر اصـلا ربطی بـه دامـاد رئیس جمهور بـودن یا 
نبـودن ایـن فـرد نـدارد. همیشـه ایـراد گرفته می شـود که 
چـرا از جوانان اسـتفاده نمی شـود؛ امـا دامـاد رئیس جمهور 

یـک نیـروی جـوان و نخبه اسـت. 
هـر کس سـوابق دامـاد رئیس جمهور را دید بـه ما برای 
ایـن انتصـاب تبریـک گفـت. او در حـوزه معاونـت فناوری 
رئیس جمهـور سِـمَت داشـته و رئیـس سـتاد توسـعه ای 
بـوده اسـت و از آنجـا بـه وزارت صمـت آمده اسـت؛ ضمن 
آنکه لیسـانس زمین شناسـی دارد، فوق لیسـانس او مرتبط 
اسـت و دکتـرای زمین شناسـی هـم دارد. آن ها کـه درباره 
ایـن انتصـاب تردیـد داشـتند، وقتـی سـوابق او را دیدنـد 
بـه مـا تبریـک گفتنـد؛ قطعـا اگـر هـر کسـی سـوابق او را 
ببینـد، آن را تاییـد می کنـد. دامـاد رئیس جمهـور بـودن 
فاکتـور انتخـاب نبوده اسـت. بـدون تردید این فـرد از نظر 
شایسـتگی ها، صلاحیت هـای فـردی، کارآمـدی، مـدارک 
بحـث  و هیـچ  دارد  قـوی  روزمـه ای  انگیـزه  و  تحصیلـی 
دیگـری جـز ایـن محورهـا در میان نبـوده اسـت. این فرد 

فـارغ از اینکـه داماد رییس جمهور روحانی باشـد یا نباشـد 
انتخاب شـده اسـت. نسـبت داشتن با یک شـخصیت مهم 
جـرم نیسـت و البتـه فاکتـوری بـرای انتصاب او نیـز نبوده 

است.
البتـه ایـن دفـاع قاطعانه وزیر صمت هم کارسـاز نشـد و 
مهـدی زاده سـاعتی بعد از ایـن مصاحبه رحمانی، از سـمت 
خـود اسـتعفا کـرد. در متـن اسـتعفای وی خطاب بـه وزیر 
صنعـت، معـدن و تجارت آمده بـود: از اینکه اینجانب را قابل 
دانسـتید و در ایـن مقطـع از بنـده دعـوت نمودیـد کـه در 
ایـن وزارتخانـه همراه تـان باشـم کمـال تشـکر و قدردانی را 
دارم. اجـازه می خواهـم از خدمت تـان مرخـص شـوم و بـه 
فعالیت هـای علمـی و پژوهشـی خـود در سـنگر قبلـی ام 
ادامـه دهـم. بـار دیگـر از حسـن ظـن و اعتمـاد حضرتعالی 

سپاسگزارم.

* حمیدرضا عارف
ماجـرای مهـدی زاده اولین اتفـاق از این دسـت در دولت 
روحانی نیسـت. پیش از این انتصاب پسـر ارشـد محمدرضا 
عـارف مبـدع واژه "ژن خـوب" در ۱۰ مهر به عنوان مشـاور 
رئیـس و مسـئول کمیسـیون صلـح و ورزش کمیتـه ملـی 
المپیـک خبرسـاز شـده بـود. موضوعـی کـه پـس از مدتی 

جنجـال مسـکوت ماند.
البتـه همـان زمـان حمیدرضـا عـارف دربـاره  انتقـاد از 
این کـه یـک "آقـازاده در کمیتـه ملی المپیک پسـت گرفته 
اسـت"، تصریـح کـرد: مهـم کارکرد افـراد اسـت. وقتی یک 
نفـر تخصصـی دارد و می توانـد موثـر واقع شـود، چـرا نباید 
از ایـن تخصـص اسـتفاده کند؟ آقـازاده بودن بـه این معنی 
نیسـت که خودش تخصصی نـدارد. وقتی کسـی توانمندی 
دارد و می توانـد از توانمنـدی اش اسـتفاده کنـد حتمـا بایـد 

بـرای مملکـت و سـربلندی آن ایـن کار را بکند.
امـور  جدیـد  وزیـر  دژپسـند،  فرهـاد  هـم  آذر  اول  در 
اقتصـادی و دارایـی در حکمـی، هـادی رحمانی فضلی پسـر 
وزیـر کشـور را بـه عنوان مشـاور جـوان وزیر منصـوب کرد. 
دژپسـند در ایـن حکـم، خواسـتار پیگیـری مـواردی چـون 
ارتبـاط بـا صاحب نظـران اقتصـادی جـوان کشـور و ایجـاد 
زمینه هـای لازم به منظور ارتقای مشـارکت آنـان در فرآیند 
تصمیم گیـری و سیاسـت گذاری، ارایـه نظـرات تخصصـی 
مشـورتی و تهیـه گزارش هـای راهبـردی با موضـوع ارتقای 
نظـام تامیـن مالـی کشـور و اهتمام ویـژه در تشـکیل خانه 

اقتصاددانـان شـده بود.
فرهـاد دژپسـند، وزیـر اقتصاد پـس از این انتصـاب در 4 
آذر دربـاره دلیـل انتخـاب فرزنـد رحمانی فضلـی بـه عنوان 
مشـاور جـوان وزیر، گفـت: اینکه هادی رحمانی فضلی پسـر 
وزیر کشـور اسـت، کاملا درسـت اسـت، اما علـت انتخاب او 
به عنوان مشـاور جوان، نسـبتش با عبدالرضا رحمانی فضلی 
نیسـت؛ بلکـه آشـنایی شـخص خـودم از توانمندی هـای 
او اسـت، زیـرا وی از دوره کارشناسـی، یکـی از دانشـجویان 
خوبـم بـوده و به همیـن دلیل وقتی در مقطع فوق لیسـانس 
در دانشـگاه شـهید بهشتی مشـغول به تحصیل شـد، وی را 

بـه عنـوان کمک اسـتاد انتخاب کردم کـه در امور آموزشـی 
و تحصیلـی بـه بنده کمک می کـرد. او در حـال حاضر عضو 

هیـات علمی دانشـگاه علامه طباطبایی اسـت. 
بنابرایـن این گونـه بایـد گفـت وی سـه مقطـع تحصیلی 
خـود را در دانشـگاه شـهید بهشـتی گذرانـده و خـودم نیـز 
از توانمندی هـای علمی هـادی رحمانی فضلی آگاهـی دارم. 
دلیـل انتخـاب او بـه عنـوان مشـاور وزیـر نیـز صرفـاً بدلیل 
جـوان بـودن و توانمندی هایـش بوده تـا ارتباط مناسـبی با 
جوانان کشـور و به خصـوص جوانان اقتصـاددان برقرار کند. 
آشـنایی من بـا وی نیـز در زمانی بوده کـه هیچ گونه رفاقت 

و ارتباطـی بـا پدر او نداشـته ام.

عبدالواحـد  فرزنـد  موسـوی لاری  مصطفـی   *
موسـوی لاری

فرزنـد  موسـوی لاری  مصطفـی  هـم   96 دی   ۲۸ در 
عبدالواحـد موسـوی لاری وزیـر کشـور دولـت اصلاحـات، 
بـه سـمت مدیـر کل هماهنگـی امـور مناطـق شـهرداری 
ایـن  از  پیـش  کـه  وی  انتصـاب  شـد.  منصـوب  تهـران 
)زیرمجموعـه  سـولیران  مدیـره  هیئـت  عضویـت  بـه 
شسـتا( منصـوب شـده بـود در شـهرداری تحـت اختیـار 
اصلاح طلبـان نزدیـک بـه دولـت باز هـم مسـاله آقازاده ها 
و اسـتفاده از رانـت نزدیکی به منصب داران فعلی و سـابق 

کشـور را مطـرح کـرد.
انتصاب هایـی از ایـن دسـت بـه خصـوص در دولـت دوم 
روحانـی کـم نبـوده مثـل خبـر حضـور مهدی وکیلی پسـر 
محمدعلـی وکیلـی نماینـده مجلـس بـه عنـوان مدیرعامل 
شـرکت کاوشـگران صنعتـی و معدنـی آتیـه صبـا در ۲9 
مـرداد 96، عضویـت مجتبـی کاتـب فرزند غلامرضـا کاتب 
نماینـده مجلس در هیـات مدیره  بیمه سـرمد، زیرمجموعه  
بانـک صـادرات در 4 شـهریور 96، انتصـاب سـید ابراهیـم 
نوبخـت سـخنگوی  محمدباقـر  خواهـرزاده  سـقائی فومنی 
وقـت دولـت و رئیـس سـازمان برنامـه و بودجـه بـه سـمت 
مدیرعاملـی شـرکت پتروشـیمی فارابـی بـا حکـم غلامرضا 
امیرشـقاقی مدیرعامل تاپیکـو در ۱۸ شـهریور 96، انتصاب 
زهیـر مطهـری پسـر بـرادر علی مطهـری نماینـده مجلس 
به سـمت سرپرسـتی اداره کل مطبوعـات و خبرگزاری های 
داخلـی از سـوی حسـین انتظامـی معـاون مطبوعاتـی وزیر 
فرهنگ و ارشـاد اسـلامی در ۸ شـهریور 96 و اخیرا انتصاب 
سـید حسـین میرخلیلی داماد سـید احمد خاتمی به عنوان 
رئیـس حـوزه ریاسـت سـازمان برنامـه و بودجـه کـه البتـه 
خاتمـی در واکنـش به انتقادهـا در بیانیه ای تأکیـد کرد که 
ایـن انتصـاب ربطی به او ندارد و بسـیاری مـوارد دیگری که 

رسـانه ای شـده یا نشـده اند.
حـال سـوال اینجاسـت کـه چنیـن انتصاب هایـی اصـلا 
نبایـد صـورت گیـرد یـا در صـورت شایسـته بـودن افـراد 
ایـرادی نـدارد؟ آن هم در کشـوری که قوانین ضد نپوتیسـم 
و فامیل سـالاری )از قـرن نوزدهم، در برخی کشـور ها قاعده 
اسـتخدام بسـتگان از سـوی مدیـر یـک موسسـه عمومی و 
رعایـت حـال آنـان ممنـوع اسـت. ایـن قاعده شـرکت های 

سـهامی را نیز که دارای سـهام عام هسـتند شامل می شود؛ 
و تاکنـون بر اسـاس همین قانون، دادگاه افـرادی را  مجازات  

کرده اسـت( وجود نـدارد.
از طرفی چنین انتصاب هایی از گذشـته در ایران مرسـوم 
بـوده و در برخـی مـوارد نتایـج مثبتی هم داشـته اسـت. از 
گذشـته بیـت بیشـتر مراجع توسـط فرزنـدان یا دامادشـان 
اداره می شـده، در دولـت سـید محمد خاتمـی، علی خاتمی 
بـرادر رئیس جمهـور رئیس دفتر او بود، سـید کمـال خرازی 
وزیـر خارجـه دولـت اصلاحـات عمـوی دامـاد محمدرضـا 
خاتمـی بـرادر رئیس جمهور بود که در سـمت خـود ناموفق 
هم نبـود، محمدرضا تابـش خواهرزاده سـید محمد خاتمی 
بـه نمایندگـی مجلس رسـید و اتفاقـا نماینده پـرکاری هم 

از آب درآمـد.
از بسـتگان اکبـر هاشمی رفسـنجانی، محمـد هاشـمی 
هاشـمی  محسـن  بـود،  هـم  دفتـرش  رئیـس  او  بـرادر 
مدیرعاملی مترو را بر عهده داشـت، حسـین مرعشـی برادر 
همسـر هاشمی اسـتاندار کرمان در دولت موسوی و هاشمی 
و رئیـس سـازمان گردشـگری در دولـت خاتمـی بـود، فائزه 
هاشـمی نماینده مجلس شـد و ریاست فدراسـیون اسلامی 

ورزش زنـان را بـر عهـده داشـت.
یـا مثـلا علـی لاریجانـی کـه دامـاد شـهید مرتضـی 
مطهـری و شـوهر خواهر علی مطهری اسـت، احمد توکلی 
نماینـده پیشـین مجلـس کـه پسـر دخترخالـه بـرادران 
لاریجانـی اسـت، محمدجواد لاریجانی رئیس سـتاد حقوق 
بشـر قـوه قضائیـه ای اسـت کـه بـرادرش صـادق آملـی 
لاریجانـی ریاسـت آن را بـر عهـده دارد، صـادق لاریجانـی 
دامـاد آیت اللـه وحیـد خراسـانی اسـت، حسـین فریـدون 
بـرادر حسـن روحانـی اسـت، محمـود احمدی نـژاد پـدر 
دامـاد اسـفندیار رحیم مشـایی اسـت، مهـدی خورشـیدی 
دامـاد احمدی نـژاد کـه از سـوی او بـه ریاسـت شـورای 
عالـی اسـتاندارد رسـید، مجتبـی هاشـمی ثمره خواهرزاده 
باجنـاق  محصولـی  صـادق  اسـت،  باهنـر  محمدجـواد 
باجنـاق علی اکبـر  و عبـاس آخونـدی  علی اکبـر ولایتـی 
سـعید  معـاون  کـه  باقـری  علـی  هسـتند،  ناطق نـوری 
جلیلـی در سـمت دبیر شـورایعالی امنیت ملی و بـرادرزاده 
محمدرضـا مهدوی کنـی بـود، غلامعلـی حدادعـادل پـدر 
همسـر فرزنـد رهبـر انقلاب اسـت، محمد حسـین چمران 
پسـر مهـدی چمـران رئیس سـابق شـورای شـهر تهـران، 
معاون معماری و شهرسـازی شـرکت نوسـازی عبـاس آباد 
بـود و مـوارد دیگـری کـه در برخـی مواقع در سـمت خود 
مفیـد بوده انـد و در مواردی هم مشـکلاتی ایجـاد کرده اند. 
بسـیاری از آنهـا هـم تنهـا بـه دلیل انتسـاب به مسـئولین 
سـمتی دریافـت نکرده و بر مبنای شایسـتگی و تحصیلات 

خـود بـه مناصـب بـالا دسـت یافته انـد.
انتصـاب منسـوبین بـه مسـئولین بـه  ایـن وجـود  بـا 
سـمت های مدیریتی کشـور فی النفسـه نمی تواند کار زشت 
و جنجال برانگیـزی بـه حسـاب بیایـد بـه شـرط آن کـه آن 
شـخص هـم تحصیـلات مربوطـه با سـمت خـود را داشـته 
باشـد و هـم تجربه و شایسـتگی لازم برای بـر عهده گرفتن 
یـک مقـام مهم. از طرفی شـاید بهتر باشـد وقتی اشـخاصی 
از نظـر دانـش و شایسـتگی در سـطح یکسـانی قـرار دارند، 
مدیـران بالادسـتی شـخصی را کـه بـه مسـئولین کشـور 
منتسـب اسـت بـرای آن سـمت انتخـاب نکننـد تـا شـائبه 
فامیل بازی و سوءاسـتفاده از آقازادگـی و ژن برتر برای مردم 

نشـود. ایجاد 
بـا ایـن حـال چنیـن اتفاقاتـی نـه بـرای اولیـن بـار در 
کشـور روی داده و نـه آخریـن بـار آن خواهـد بـود امـا بهتر 
اسـت مدیـران ارشـد مـرز باریـک میـان شایسته سـالاری 
و فامیل بـازی را بـه دقـت رعایـت کننـد تـا بـرای مـردم و 
بسـیاری از جوانـان کشـور یـاس و ناامیـدی ایجـاد نشـود 
چـرا کـه اعتمـاد بـه مسـئولین از سـوی مـردم بزرگ ترین 
سـرمایه ای اسـت کـه اگـر از بیـن بـرود کشـور با خسـارت 
جبران ناپذیـری مواجـه خواهـد شـد و از طرفـی رسـانه ها 
هـم در مـواردی که فرد انتخاب شـده شایسـتگی لازم برای 
سـمت خود را دارد هر چند اگر از نزدیکان مسـئولین باشد، 
بـه دور از رقابت هـای سیاسـی، بـا جنجالی نکـردن ماجرا بر 

حساسـیت های موضـوع دامـن نزننـد.
گزارش: آرین افخمی

مروری برسابقه انتصاب نزدیکان مسئولان؛

انتصاب منسوبان؛ فامیل بازی یا شایسته سالاری
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ما را حرمى است و آن »قم« است، و به زودى بانويى 
از فرزندان من به نام فاطمه در آن دفن خواهد شد. 
هر كس او را زيارت كند، بهشت بر او واجب شود 
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معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: نظارت و بازرسی بر واحدها و 
اصناف تولیدی و توزیعی آثار روانی مثبتی بر افکار عمومی جامعه دارد، از این رو دبیرخانه 
ستاد تنظیم بازار استان بسته ای از عملکرد سال جاری خود را تهیه و از طریق صدا و 

سیما به مردم ارائه کند. 
مهرداد غضنفری روز سه شنبه در جلسه ستاد تنظیم بازار قم در تالار امام جواد )ع( 
استانداری اظهار داشت: در صورت اعمال نظارت دقیق بر بازار و کنترل قیمت ها جامعه 
هدف احساس می کند که یک مرجع رسیدگی کننده ای کار آنها را بازرسی و وادار به 
پاسخگویی و حرکت بر مدار قانون می نماید.وی تصریح کرد: به طور کلی نظارت بر بازار 
وقتی که نتیجه و بازخوردی بر افکار عمومی داشته باشد، پسندیده است، و در غیر این 

صورت آثار آن برای جامعه ملموس نخواهد بود.

وی گفت: دبیرخانه تنظیم بازار باید آمار روشن و شفاف و بسته ای از کارهای نظارتی 
صورت گرفته که باعث تعدیل قیمت ها شده را تهیه و در نشستی در صدا و سیما 

تبیین کند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم همچنین با تقدیر از همه اصناف و 
اتحادیه ها برای اجرای موفقبت آمیز طرح خود نظارتی افزود: در حال حاضر نرخ تورم 

در قم از میانگین کشوری کمتر است و این نشان دهنده پیگیری های به موقع است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود در خصوص تامین میوه شب عید نیز خاطر 
نشان کرد: با توجه به موجود بودن 2 هزار تن سیب در انبارهای استان و همچنین هموار 
شدن مسیر خرید میوه توسط وزارت جهاد کشاورزی و واگذاری مسئولیت آن به سازمان 

تعاون مشکل خاصی وجود ندارد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم: 

بسته عملکرد تنظیم بازار قم تهیه و به مردم ارایه شود 

نیم نگاه

نامحـرمانه

اخبــار

روحانی به آنکارا می رود 
 معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رییس جمهور گفت: رییس جمهور به دعوت رسمی رجب 
طیب اردوغان رییس جمهور ترکیه و برای شرکت در پنجمین جلسه شورای عالی روابط راهبردی 
دو کشور به آنکارا سفر می کند.پرویز اسماعیلی ضمن اعلام این مطلب، افزود: حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی در صدر هیات بلند پایه ای از اعضای سیاسی و اقتصادی کابینه عصر 
چهارشنبه و برای سفری دو روزه عازم پایتخت ترکیه می شود.وی برگزاری پنجمین جلسه شورای 
عالی راهبردی ایران و ترکیه به ریاست رؤسای جمهوری دو کشور را از مهمترین برنامه های این سفر 
عنوان کرد و گفت: ایده تشکیل شورای عالی روابط راهبردی دو کشور نتیجه اولین سفر روحانی به 
ترکیه در دولت یازدهم بود و بر اساس آن رؤسای جمهوری اسلامی ایران و ترکیه روابط 30 میلیارد 
دلاری را هدف گذاری کردند.اسماعیلی با بیان اینکه در این سفر اسناد مهمی در حوزه های سیاسی، 
اقتصادی و فرهنگی در حضور رؤسای جمهوری دو کشور به امضاء خواهد رسید، گفت: رییس 

جمهور عصر پنج شنبه آنکارا را به سوی تهران ترک خواهد کرد.
 

نقویان دبیر هیات عالی گزینش شد
رییس جمهوری در حکمی حجت الاسلام والمسلمین ناصر نقویان را به عنوان »دبیر هیأت عالی 
گزینش کشور« منصوب کرد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، در بخشی از حکم 
حسن روحانی خطاب به حجت الاسلام نقویان آمده است: در اجرای ماده 5 آیین نامه اجرایی قانون 
گزینش کشور و براساس پیشنهاد هیأت عالی گزینش، به موجب این حکم جناب عالی را که فردی 
آگاه، متعهد، دارای تجربیات ارزنده و مشی و منش اعتدالی هستید با تفویض وظایف مقرر در تبصره 
2 ماده 5 قانون، به عنوان »دبیر هیأت عالی گزینش کشور« منصوب می کنم.وی در این حکم تاکید 
کرد: انتظار دارد بر اساس فرمان حکومتی حضرت امام خمینی)ره( و رهنمودهای رهبر معظم انقلاب 
)مدظله العالی(، قانون و آیین نامه اجرایی گزینش، نسبت به روزآمدی معیارها، بهبود روش ها، پرهیز 
از نگرش های سلیقه ای و غیرحرفه ای در راستای جذب نیروی انسانی توانمند، متعهد و شایسته 
اقدام لازم معمول دارید.نقویان از جمله روحانیونی است که به دلیل سخنانش در انتقاد از عملکرد 

مسوولان شهرت یافته است.

اتمام تحقیقات از مدعی تقلب در انتخابات سال ۸۸ 
 دادستان تهران گفت: اخیراً آقایی گفته بود که در انتخابات سال 1388، هشت میلیون رأی تقلب 
شد و وقتی دادسرا او را احضار کرد و از او سوال شد که چه مدرکی دارید، به اظهارات زید و عمرو 
استناد می کرد. لذا این فرد تحت تعقیب قرار گرفته و پرونده اتهامی در شرف صدور کیفرخواست 
است. جعفری دولت آبادی تصریح کرد: امروز فضای رسانه ای کشور به گونه ای است که هرچه 
می خواهند می گویند و انتظار دارند که تحت تعقیب قضایی قرار نگیرند و برای دفاع از خود، موضوع 
آزادی مطبوعات را مطرح می کنند درحالی که رسانه ها طبق قانون مکلفند هستند مطالب واقعی، 
صحیح و عاری از تهمت و افترا را منتشر نمایند. دادستان تهران با اشاره به احضار یکی از سلبریتی ها 
به دلیل تبلیغ یک آمپول گفت: اخیرا خانمی در فضای مجازی اقدام به تبلیغ یک آمپول کرده بود 

در حالی که کسی حق ندارد در کاری که به او مربوط نیست دخالت کند.
 

تعداد حجاج ایرانی سال ۹۸ مشخص شد
به موجب تفاهم نامه حج تمتع 98 که میان سازمان حج و زیارت ایران و وزارت حج و عمره 
عربستان سعودی به امضا رسید، تعداد حجاج در موسم حج تمتع تعیین شد. به موجب این تفاهم 
نامه که میان طرفین یعنی سازمان حج و زیارت جمهوری اسلامی ایران و وزارت حج و عمره 
عربستان سعودی به امضا رسید، تعداد حجاج و عوامل اجرایی ایران در موسم حج تمتع پیش رو 8۶ 
هزار و 500 نفر تعیین شد که حجاج ایرانی نیز در کمال عزت، کرامت، امنیت و سلامت حج خود را 
برگزار می کنند.دست اندرکاران برگزاری حج در کشورمان امیدوارند که با توجه به فرصت باقیمانده 
بتوانند با برنامه ریزی ها و پیگیری امور مربوطه و همچنین با همدلی همه دست اندرکاران، خدمتی 

شایسته به ضیوف الرحمن ارائه دهند. 

شرط نمایندگان اصفهان برای پس گرفتن استعفا 
حسینعلی حاجی دلیگانی، عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان با بیان اینکه 19 نماینده این 
استان در جلسه فردای مجلس حضور پیدا نمی کنند، گفت: تا زمانی که تقاضای ما درباره موضوع 
آب استان اصفهان در بودجه حل نشود ما به استعفای مان ادامه می دهیم. ما منتظریم تا در بودجه 
اصلاحات لازم برای آب استان اصفهان و همچنین دستور ایجاد ستاد احیا داده شود. اگر این اتفاق 
رخ دهد و هنوز فرصت برای پس گرفتن استعفا باشد آنگاه استعفا را پس می گیریم و در غیر اینصورت 

مسیر را ادامه می دهیم.

استیضاح وزیر آموزش و پرورش منتفی شد 
 عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی از منتفی شدن استیضاح وزیر آموزش و پرورش 
خبر داد.علی اصغر یوسف نژاد اظهار کرد: در پی نامه رسمی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
به هیئت رئیسه، تعداد متقاضیان استیضاح وزیر آموزش و پرورش به زیر 10 نفر رسیده که بر این 
اساس استیضاح منتفی خواهد شد.وی افزود: در حال حاضر 2۷ نفر از 35 متقاضی استیضاح وزیر 
آموزش و پرورش امضای خود را پس گرفتند و بنابراین موضوع استیضاح منتفی است و هیئت رئیسه 

استیضاح را بایگانی خواهد کرد.

بیشترین علت مرگ ها در ایران 
 معاون وزیر بهداشت گفت: 82 درصد مرگ ها در کشور در سال 201۷ میلادی به علت 
بیماری های غیرواگیر است. ملک زاده تصریح کرد: در سال 201۷، حدود 380 هزار مرگ در ایران 
داشتیم که هفت درصد آن مربوط به مادران و کودکان، 11درصد مربوط به حوادث و تروماها و 82 
درصد به علت بیماری های غیرواگیر بوده است و این نشان می دهد نقش متخصصان کودکان در 

پیشگیری از بیماری های غیرواگیر بسیار مؤثر است.

یارانه و بنزین در سال آینده تغییری نمی کند 
 رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی با تشریح موارد اصلاحی لایحه بودجه 
سال 98 تاکید کرد که رقم یارانه های نقدی و نرخ بنزین در بودجه سال آینده تغییری نخواهد کرد.

غلامرضا تاجگردون اظهار کرد: عمده دیدگاه مقام معظم رهبری و سران قوا این است که در شرایط 
فعلی کشور نباید بودجه عادی ببندیم بلکه باید مشخص باشد در دو سال آینده می خواهیم چگونه 

عمل کنیم و چه بودجه ای باید ببندیم.

سرپرست استانداری قم:

رفع موانع از نقاط حادثه خیز قم ضروری است
 سرپرست استانداری قم بر اصلاح نقاط حادثه خیز در قم تأکید کرد و افزود: در این استان بیش 

از ۶0 نقطه حادثه خیز وجود داشت که 30 نقطه آن مرتفع شده است.
محمدرضا هاشمی غروب سه شنبه در جلسه شورای ترافیک استان قم که در استانداری قم 
برگزار شد، بیان کرد: اینکه در حرم اهل بیت)ع( توفیق خدمت گذاری به مردم را داریم بهترین دوران 
مسئولیتی ماست.وی با بیان اینکه به دلیل حساسیت بالای استان قم روان سازی ترافیک و رفع موانع 
از نقاط حادثه خیز اهمیت بسیاری دارد، افزود: استان قم مسیر مواصلاتی 1۷ استان کشور است، 
همچنین شهری زیارتی است و 2۴ میلیون مسافر به قم سفر می کنند و سالانه 1۶5 میلیون خودرو 

وارد قم می شوند بنابراین توجه به مسائل ترافیکی در این شهر اهمیت بسیاری دارد.
سرپرست استانداری قم با تأکید بر ضرورت روان سازی ترافیک در این استان افزود: بررسی 
تصادفات  اثر  در  سالانه  زیرا  شد  مطرح  سلامت  مجمع  در  سواران  موتورسیکلت  تصادفات 

موتورسیکلت ها خسارات زیادی وارد می شود که باید کاهش آن در دستور کار قرار گیرد.
وی ادامه داد: عدم روشنایی، عدم پایش منطقه ای، بی توجهی به حفاری ها و غیره از جمله مواردی 

است که می تواند منجر به تصادف موتورسیکلت ها شود که رفع آن ها باید مورد توجه باشد.
هاشمی بر اصلاح نقاط حادثه خیز در قم تأکید کرد و افزود: در استان قم بیش از ۶0 نقطه حادثه 
خیز وجود داشته است که 30 نقطه آن مرتفع شده است.سرپرست استانداری قم گفت: با توجه 
به اینکه استان قم مسیر عبور 1۷ استان کشور است باید راه های این استان استانداردهای لازم را 
دارا باشد.وی ابراز کرد: متأسفانه گاردریل ها در جاده های استان قم بسیار مشکل دارند که باید رنگ 
آمیزی و شستشو شوند، همچنین تابلوها در برخی از جاده ها مدت زمان زیادی است که شستشو 

نشده اند در حالی که باید به خوبی شسته شوند تا در شب انعکاس نور لازم را داشته باشند.
هاشمی همچنین گفت: کمربندی قم به سمت اراک وضعیت نامناسبی پیدا کرده که باید مورد 
توجه قرار گیرد.وی اظهار کرد: همه مسئولان باید با یکدیگر در اجرای طرح محدودیت ورود تاکسی 

در خیابان آذر هماهنگ شوند تا بتوان تصمیم گیری خوبی را انجام داد.

مدیر شرکت غله و خدمات بازرگانی استان قم خبرداد

جذب300 تن  برنج و 100 تن شکر مازاد بر سهمیه قم 
مدیر شرکت غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: با پیگیری های صورت گرفته 300 تن برنج 
و 100 تن شکر مازاد بر سهمیه استان جذب و حواله آن نیز صادر شده و باید اقدام های لازم جهت 

تسهیل در فرآیند ورود این کالاها به استان انجام شود. 
بهزاد رادمنش روز سه شنبه در جلسه ستاد تنظیم بازار قم در تالار امام جواد )ع( استانداری 
اظهار داشت: سهمیه برنج اختصاص یافته به قم تا ابتدای آذر ماه 1۶0 تن بود، ولی با پیگیری 
های انجام شده از سوی سازمان صنعت، معدن و تجارت، 1۶0 تن برنج دیگر به قم تخصیص 
و در مجموع 320 تن از این کالا در سیستم توزیع استان در تعاونی ها و فروشگاه های زنجیره 

ای قرار گرفت.
وی گفت: پس از جذب دومین سهمیه برنج استان، حواله 300 تن برنج دیگر نیز اخذ شده است.

وی با اشاره به جذب 1۶0 تن سهمیه شکر افزود: پس از جذب این میزان، 100 تن دیگر مازاد 
بر سهمیه اولیه جذب شده و در حال حاضر برنج و شکر استان سه برابر سهمیه تامین شده است.

رادمنش خاطرنشان کرد: با توجه به قیمت 30 هزار ریالی هرکیلو شکر وارد شده از تهران به 
قم، این موضوع به لحاظ بالا بودن نرخ کرایه حمل و نقل برای توزیع کننده این کالای اساسی 
مقرون به صرفه نبود، که با تلاش های انجام شده قیمت هر کیلو شکر با هزار ریال کاهش به 

29 هزار ریال رسید. 
وی با اشاره به اینکه مصرف شکر در بخش صنعت قم بویژه در واحدهای سوهان پزی روزانه 
بیش از 110 تن برآورد می شود، گفت: این سهمیه شکر جذب شده فقط برای مصرف خانوار است.

رادمنش در بخش دیگری از سخنان خود احداث انبار نگهداری برنج و شکر را نیازمند طی یک 
فرآیند مفصل دانست و افزود: این کار مستلزم تامین اعتبار و تجهیزات مورد نیاز است و با توجه به 

تغییر سیاست ها، انتصاب یک فرد شایسته و مورد اعتماد به عنوان انباردار نیز ضروری است.

هوش سیاه برای قاچاق سوخت! کاریکاتور

محمدعلى رجبى

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم:

50 میلیارد ریال برای تکمیل تجهیزات 
طرح زمستانی قم هزینه شد

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم با تاکید بر آمادگی 
همه جانبه برای مواجهه با هرگونه بحران احتمالی در فصل سرما و یخبندان 
گفت: در سال جاری برای تکمیل تجهیزات و ابزارآلات طرح زمستانی 

شهرداری قم 50 میلیارد ریال هزینه شده است.
سید امیر سامع اظهار داشت: در شهرداری مرکز و همچنین شهرداری 
های مناطق هشت گانه شهر قم ردیف های بودجه ای خوبی پیش بینی و 
از شرکت های خدماتی نیز در قالب یک دستورالعمل خواسته شده که به 
مرور تجهیزات خود را تکمیل کنند.وی با اشاره به اینکه در زمستان امسال 
به طور نسبی تجهیزات خوب و مناسبی برای ارائه خدمات به همشهریان 
تهیه و تدارک دیده شده است، اذعان کرد: سازمان آتش نشانی قم نیز 
که در کنار اطفاء حریق، در مواقع بروز سایر حوادث مانند سیل و آب 
گرفتگی معابر وارد صحنه می شود، تجهیزات پیشرفته و خوبی را خریداری 
کرده است.هم اکنون 2۴ ایستگاه آتش نشانی در قم فعال است و بر اساس 
استانداردهای بین المللی باید به ازای هر 50 هزار تن، یک ایستگاه آتش 
نشانی وجود داشته باشد که هم اکنون این قاعده در قم وجود دارد که در 
کشور کم نظیر است. آتش نشانی قم با بیش از 500 نیرو در ۶ ماهه نخست 
سال جاری  چهار هزار و ۴11 ماموریت را انجام داده است.وی در عین حال 
خاطرنشان کرد: شهر قم برای تامین زیرساخت ها و شبکه جمع آوری آب 
های سطحی و چاه های جذبی نیازمند تخصیص بودجه بیشتری است، 
تا به دور از هرگونه دغدغه و نگرانی امر مدیریت بحران را به مطلوب ترین 
شکل ممکن انجام دهد.سامع همچنین با بیان اینکه شهرداری بر حسب 
وظایف و تکالیف محوله برای خدمات دهی به شهروندان به صورت مستمر 
در آمادگی کامل به سر می برد، افزود: برای کنترل و مدیریت بهتر معابر و 
پیاده روهای سطح شهر در فصل سرد سال، از مدت ها قبل ستادی تشکیل 

و وظایف هر یک از بخش ها و دستگاه ها مشخص شده است.

 مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم:

حقوق شهروندان قمی در تخصیص سهم 
مالیات بر ارزش افزوده ضایع می شود

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم گفت: در رابطه با درآمد 
ارزش افزوده حق شهرداری قم و شهروندان قمی تضییع می شود.

علی اصغر رنگرز جدی با بیان اینکه در رابطه با درآمد ارزش افزوده حق 
شهرداری قم تضییع می شود، اظهار کرد: دولت پس از 35 سال لایحه ای 
به مجلس داده که امیدواریم براساس جمعیت ارزش افزوده توزیع شود و 
حقوق شهروندان قمی به آنها باز گردانده شود.وی با اشاره به نحوه توزیع 
سهم مالیات بر ارزش افزوده بین شهرداری ها گفت: اینکه شهرداری قم 
80 تا 100 میلیارد تومان مالیات ارزش افزوده دریافت می کند در حالی 
که ما یک میلیون جمعیت داریم به نسبت تهران که 8 برابر جمعیت 
دارد و چندین برابر دریافت می کند حق شهر قم تضییع می شود.مدیرکل 
تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با بیان اینکه امیدواریم در لایحه 
جدید حق هر شهری براساس نسبت جمعیت به آن داده شود، افزود: در 
بند الف و ب و ج و د ماده 38 قانون مالیات بر ارزش افزوده باید جمعیت 
ملاک تخصیص سهم ارزش افزوده باشد وگرنه حق شهرداری ها و مردم 
شهر تضییع می شود که در حال حاضر اینگونه برخورد نمی شود.وی بیان 
کرد: در تهران که دفاتر تجاری و فروش متمرکز هستند حق دیگران به یک 
شهر داده شود و امیدواریم نمایندگان به این مساله توجه داشته باشند و 

قانون را به نفع مردم تصویب کنند.

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد

آغاز عملیات احداث 
فضای سبز مجموعه پارک پرندگان

 مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از آغاز عملیات 
احداث فضای سبز مجموعه پارک پرندگان خبر داد.

پیام جوادیان از آغاز عملیات احداث فضای سبز مجموعه پارک پرندگان 
خبر داد و اظهار داشت:عملیات احداث فضای سبز مجموعه پارک پرندگان 
با توجه به تأکیدات شهردار قم در خصوص تکمیل پروژه آغاز شده است.

وی زمان تکمیل پروژه مجموعه پارک پرندگان را با توجه به تأمین اعتبار 
مورد نیاز آن تا اواخر سال اعلام کرد و افزود: عملیات احداث فضای سبز 
مجموعه پارک پرندگان در قالب سه پروژه خاک ریزی و اصلاح بستر کاشت 
و همچنین پروژه لوله گذاری و اجرای شبکه آب و سیستم های آب رسانی 
تحت فشار آغازشده است.مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم همچنین از آماده شدن اسناد پروژه کاشت و انتخاب پیمانکار خبر داد 
و گفت: طراحی کاشت مجموعه پارک پرندگان توسط کارگروه طراحی و 
توسعه فضای سبز سازمان پارک ها  و همکاران فضای سبز منطقه انجام  
شده و بر اساس این طراحی اجرا می شود.وی گام بعدی تکمیل مجموعه 
پارک پرندگان را تجهیز باغ پرندگان اعلام کرد و ادامه داد: در صورت تکمیل 
پروژه عمرانی وارد فاز بعدی عملیات یعنی تجهیز باغ پرندگان که شامل 
مجموعه قفس ها و پرندگان است، خواهیم شد.جوادیان با تأکید دوباره بر 
تکمیل پروژه مجموعه پارک پرندگان تا اواخر سال خاطرنشان کرد:  تا پایان 
سال عملیات احداث فضای سبز نیز تکمیل  شده و مجموعه باغ پرندگان به 

بهره برداری رسیده و در اختیار شهروندان قرار می گیرد.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم:

73 دستگاه اتوبوس وارد
 چرخه حمل و نقل عمومی قم می شود

معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم گفت: امیدواریم تا پایان سال 
جاری تعداد ۷3 دستگاه اتوبوس جدید به مجموعه حمل و نقل عمومی 

شهر قم اضافه کنیم.
عباس ذاکریان ضمن ابراز امیدواری برای اجرای ادامه پروژه پیاده راه سازی 
در محدوده حرم مطهر حضرت معصومه)س( اظهار کرد: بیش از 5 هزار 
و ۷00 تاکسی در شهر قم فعالیت کرده که بیش از 50 میلیون مسافر را 
در ماه جابجا می کنند؛ 3 هزار و ۴00 خودرو بیش از 20 هزار دانش آموز 
را به مدارس می رسانند و در دو سال اخیر نیز هزار و 500 تاکسی نوسازی 
شده است.وی با اشاره به راه اندازی رشته کاردانی تاکسیرانی در مرکز 
علمی کاربردی شهرداری گفت: در ماه های اخیر که تنش های اقتصادی 
شدیدی ایجاد شده سازمان تاکسیرانی بیش از ۴ هزار حواله لاستیک را بین 
تاکسی داران توزیع کرده است.ذاکریان به نصب 25 دستگاه پل عابر پیاده 
در شهر قم اشاره کرد و افزود: مکانیزاسیون پل های عابرپیاده در دستور کار 
شهرداری است؛ سعی داشتیم امسال 10 پل عابرپیاده را مکانیزه کنیم اما 
به دلیل شرایط اقتصادی با اینکه سه بار مناقصه برگزار شد هیچ شرکتی 
حاضر به شرکت در مناقصه نشد چراکه بیش از 50 درصد تجهیزات پل های 
عابرپیاده وارداتی است.وی با اشاره به نصب  تابلوهای بالاسری، خط کشی 
معابر و... بیان کرد: در هشت ماهه سال با حدود 90 دستگاه اتوبوس، سواری 
و مینی بوس بیش از 1.5 میلیون مسافر از پایانه های مسافری شهر قم سفر 
کرده اند. احداث پایانه جنوبی و شمالی در دستور کار شهرداری است و اگر 

مشکلات تملکات حل شوند روند احداث آغاز خواهد شد.

مدیریت بحران شهرداری قم  خبرداد

ایمن سازی مدارس قم به لحاظ ترافیکی
مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم در دومین 

نشست مجمع سلامت از ایمن سازی تمام مدارس شهر قم خبر داد.
»علی اکبر رحیمی« گفت: همه مدارس شهر قم از اوایل مهر امسال با 
نصب تابلو، خط کشی و ایجاد سرعتکاه مناسب در مقابل همه مدارسی که 
در حاشیه معابر قرار گرفته ایمن سازی شده اند.وی تأکید کرد: در 2 سال 
گذشته برای بهبود معضل ترافیک 25 پل عابر پیاده و ۴ هزار متر تابلوی 
راهنمایی نصب شده است.مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران 
شهرداری قم افزود: همچنین هزار و ۷52 ساعت مبانی ایمنی و ترافیک به 

دانش آموزان آموزش داده شده است.

اخبــار

سرپرست استانداری قم گفت: اجرای 
طرح های عمرانی شاخص استان همچون 
مترو و قطار پرسرعت تهران - قم - اصفهان، 
از  استفاده  و  جهادی  مدیریت  نیازمند 

ظرفیت مدیران ملی است. 
سید محمدرضا هاشمی روز سه شنبه 
طرح  سه  بررسی  مشترک  جلسه  در 
شاخص عمرانی با حضور سردار محمد 
فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا، حجت الاسلام 
مجلس  در  قم  مردم  نماینده  ذوالنوری 
شورای اسلامی و مرتضی سقائیان نژاد 
شهردار، با بیان اینکه قم یک استان ویژه 
است اظهار داشت:  در اجرای طرح های 

عمرانی نیز باید این مساله در تخصیص 
اعتبارات مدنظر قرار بگیرد.

وی با اشاره به اهمیت تسریع در اجرای 
طرح های عمرانی مصوب از جمله مترو 
و قطار سریع السیر تهران - قم - اصفهان 
افزود: مسئولان باید با مدیریت جهادی 
زمینه بهره برداری هرچه سریعتر از طرح 

های عمرانی شاخص را فراهم نمایند.
رئیس  ظرفیت  از  داشت:   بیان  وی 
مجلس شورای اسلامی نیز نباید غافل 
شویم و با بیان مسائل پیش رو، در جهت 
حل مشکلات اعتباری از حمایت ایشان 
استفاده نماییم. هاشمی خاطرنشان کرد: 

مراجع عظام تقلید، علما و مردم همواره 
از مسئولان استان مطالبه می کنند و 
پاسخگویی به این مطالبات جز با اقدام 
از طرح ها میسر  عملی و بهره برداری 
نیست. در این جلسه طرح های قطار سریع 
السیر تهران - قم - اصفهان، اتصال طرح 
حرم تا حرم به آزادراه امیرکبیر و متروی قم 

مورد بررسی قرار گرفت.
عملیات اجرایی احداث خط A مترو قم 
در نیمه دوم سال 88 با اعتباری بالغ بر 11 
هزار میلیارد ریال توسط قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیا آغاز شد، راه اندازی خط مترو 
قم به 2 مرحله تقسیم بندی شده است 

که در مرحله نخست مسیر قلعه کامکار 
تا میدان مطهری و در مرحله دوم مسیر 
میدان مطهری تا ایستگاه مسجد مقدس 

جمکران راه اندازی می  شود.
طرح احداث قطار پرسرعت تهران - 
قم - اصفهان یکی از استثنایی ترین طرح 
های راه در استان قم است که در زمان ۴0 
دقیقه مسافران را از قم به ایستگاه راه آهن 
مرکزی تهران منتقل می کند. این طرح از 
مصوبه های سفر کاروان دولت یازدهم به 
قم است که با سرمایه گذاری 5.2 میلیارد 
یورو اعتبار ارزی برای کل مسیر در حال 

احداث می باشد.

سرپرست استانداری قم: 

اجرای طرح های عمرانی قم نیازمند استفاده از ظرفیت ملی است 

کارگاه سنگ دانا از جمله واحدهای فعال و معتبر 
که  رود  می  شمار  به  قم  استان  سنگ  صنایع  در 
ویژگی ممتاز آن ارایه خدمات از صفر تا صد این 

صنعت از فرش، کف تا نمای کلی ساختمان است.
در  کارگاه  این  مسئول  مدیر  حسینی  محمد 
مصاحبه با خبرنگارگفت: از سال ۷9 فعالیت خود را 
در صنایع سنگ کلید زدم که تاکنون به طور مستمر 
در این حوزه به خدمات دهی به مردم شریف منطقه 

و استان اشتغال دارم.
وی از معدود اتباع افغان محسوب می شود که 
ناآرامی  او به دلیل  ایران متولد شده و خانواده  در 
های کشورشان و تجاوز نظامی اتحاد شوروی سابق 
به خاک افغانستان ناگزیر از مهاجرت به ایران شده 
و از همان بدو ورود به  کشورمان در شهر قم سکنی 

گزیده اند.
دوران  از  اینکه  بر  تاکید  با  حسینی  محمد 
به  پدری،  شغل  به  توجه  با  نوجوانی  و  کودکی 
صنعت سنگ علاقه مند شدم. گفت: زمانی که به 
تحصیل مشغول بودم؛ در اوقات فراغت همراه پدر 
به کار در این صنعت می پرداختم. این فعال مجرب 
اینکه  بیان  با  آنگاه  کارآزموده در صنایع سنگ  و 
اتمام تحصیلات متوسطه این حرفه را به  از  پس 
صورت جدی ادامه دادم: گفت ابتدا چند سال در 
واحد سنگ نگین مشغول به کار شده و در سال 83 
با سرمایه اندکی که از کار و تلاش اندوخته بودم؛ 
این واحد را راه اندازی کردم تا به طوری مستقل، 
خدمات در صنف سنگ را به صورت گسترده تر 

ادامه دهم.
وی سپس فعالیت ها و خدمات واحد سنگ دانا 
را برشمرد و گفت که تمامی سفارش ها در زمینه 
خدمات سنگ را قبول کرده و به نحو احسن مطابق 
با درخواست و سلیقه مشتریان عزیز خدمات دهی 

می کنیم.
محمد حسینی همچنین با بیان اینکه از صفر تا 
صد نیازهای سنگ ساختمان را تامین می کنیم؛ از 
همکاری و مشارکت با سه شرکت انبوه سازی در 

منطقه خبرداد و گفت که سنگ ها را عمدتاً از طریق 
واسطه ها تهیه  و در مواردی نیز سنگ های تزیینی 

را به طور مستقیم از معادن خریداری می کنیم.
به  را  شده  خریداری  های  سنگ  افزود:  وی 
کارخانجاتی که با آنها همکاری داریم انتقال داده و 
مطابق با سفارش های دریافتی در ابعاد و سازهای 
مختلف برش داده و آنگاه در این واحد مراحل بعدی 

کار را انجام و تکمیل و تحویل مشتری می دهیم.

* برخورداری از سنگ های متنوع وباکیفیت
وی متذکر شد که سنگ های این واحد از انواع 
متنوع مانند تراورتن، مرمریت ، گرانیت، چینی و 
دیگر مدل ها است. مدیر واحد سنگ دانا همچنین 
اظهار کرد: از بدو شروع به کار تاکنون بیش از 15 
نفر در این واحد اشتغال داشته که پس از فراگیری 
فنون این حرفه، اکنون در مراکز دیگر مشغول به کار 
بوده و 5 یا ۶ نفر از آنها نیز به عنوان استادکارانی 
نفر  و هرکدام چند  دایر  واحدهایی مستقل  ماهر، 

دیگر را جذب کار کرده اند.

وی در ادامه شمه ای از مشکلات و موانعی که 
واحد تحت مدیریت او با آنها دست به گریبان است را 
مورد اشاره قرار داد و افزود: کار در صنعت سنگ بری 
- کلا دشوار و طاقت فرسا است که از اینرو برادران 
ایرانی کمتر به فعالیت در این صنعت تمایل دارند و 
حضور اتباع افغان در صنایع سنگ بری پر رنگ تر 
است. اما این اتباع با مشکلاتی از نظر حقوقی اداری 
مواجه هستند و مقررات و ضوابط قانونی برای اتباع 
افغانی پیچیده تر و سخت گیرانه تر اعمال می شود.

* درخواست از مسئولان برای رفع مشکلات
اوراق  با  افغانی  اتباع  که  آنجایی  از  گفت:  وی 
دارند،  سکونت  ایران  در  اقامتی  قانونی  مدارک  و 
مقررات  اعمال  در  کنیم  می  تقاضا  ازمسوولان 
قانونی، مدارا را جایگزین سخت گیری نمایند. به 
عنوان مثال در زمینه دریافت گواهینامه رانندگی 
مواجه  محدودیت  با  افغانی  اتباع  پروانه کسب؛  و 
هستند، که انتظار داریم در این زمینه ها، تدابیری 

اندیشیده شود.
محمد حسینی که خود متولد ایران است آنگاه 
با اشاره به اینکه جاده کوه سفید از واحدهای سنگ 
بری اشباع شده، افزود: در این شرایط واحدهایی که 
خدمات بهتری ارایه دهند و مشتری مدار باشند؛ می 

توانند در کسب و کار خود به موفقیت دست یابند.
وی تصریح کرد: ارایه خدمات به نحو احسن با 
قیمت مناسب و مدارا و تعامل با مشتریان از نظر 
قیمتی و نحوه پرداخت هزینه ها، به عنوان ویژگی 

های ممتاز واحد سنگ دانا محسوب می شود.
محمد حسینی همچنین با اشاره به برخی از مهم 
ترین پروژه هایی که واحد سنگ دانا در اجرای آنها 
مشارکت داشته از پروژه ساختمان 5 طبقه در پشت 
بوستان هاشمی )متعلق به آقای شفیعی؛ یک پروژه 
متعلق به آقای اسلام پناه و چند پروژه دیگر را نام 
برد و در پایان از مسوولان منطقه به خصوص نیروی 
انتظامی و نیز از پدر و مادر و همسر خود تشکر و 

قدردانی کرد.

درگفت و گو با مدیر مسئول کارگاه سنگ دانامطرح شد

ارایه خدمات صفر تا صدی 
صنایع سنگی درواحد سنگ دانا 


